

ဂျာမိးပျာ၊တိက်း

REVELATION

ရွာမ်းခမ်း

ဗုဒ္ဓတိမ်၊ ဂျာမိးပျာ၊တိက်း၊ ခံ့ပီခင်တမာခင်၊တော့၊ လဝ်းယေ၊သု ပျးခိုင်၊ကခင်လံ၊မီးလိုဝ်းဝျး၊ ယုဝ်းဂျာခင်၊၊ ကခင်ပီခင်လုက်းလံး၊ လေ၊ပေ၊တေး ခခေင်ကော့။ ဂျာမိးခံ့တိမ်၊ပုံမိုဝ်း၊ ပီးသၢဂ်းဂရိလုံ A.D. 96 ခခေင်ကော့။

ကီခင်းကခင်း ဂျာမိးပျာ၊တိက်း၊ လမ်း-၊

- ၁။ ဂျးလံးပခင်ကီခင်ပခင်ဂိုင်းဂုခင်းယုမ်၊မာတ်၊ ဂျးလုဂ်းခါမ်၊တၢင်းကခင်ဂုဝ်းစွံ၊လဝ်းခုခင်။
- ၂။ ဂျးဂုခင်းယုမ်၊မာတ်၊လံးဂူလွင်းကခင် လျ၊တၢခင်၊မၤ၊ခၢတ်၊ တၢဂ်းခိတ်း၊လၢဂ်းငီခင်းသေးဂုခင်းယုမ်၊မာတ်၊ ဂိုင်းလူင်ဂိုင်းလၢင်။
- ၃။ ဂျးလံးဂူလွင်းဂုခင်းဂုံ၊ဂုခင်းမိုဝ်း၊တၢဂ်းလံး၊ခါမ်၊တၢင်းကခင်ယု၊ဗီဝ်းပီတ်း၊ထျ၊ဝရု၊ဗလု၊၊ ဂုခင်းတြးပီခင် လဝ်း၊တၢင်းလံး၊တၢဂ်းလံး၊မုခင်ဗုခင်းမင်၊ဂလျ၊ထျ၊ဝရု၊ ကခင်ဝျးခခေင်ကော့။

လွင်းတၢင်းကခင်ခပ်းပျးခင်း ဂျာမိးပျာ၊တိက်း၊ လမ်း-၊

- ၁။ ရွာမ်းခမ်း။ (၁:၁-၈)
- ၂။ လဝ်းယေ၊သု ခင်းခေဂၢင် လိုဝ်းလဝ်းလိတ်းပျး။ (၁:၉-၂၀)
- ၃။ လိတ်းလိတ်းဗိုခင် သူင်၊ထိုင် လိုဝ်းလဝ်းလိတ်းပျး။ (၂:၁-၃:၂၂)
- ၄။ ပလၢင်၊လဝ်း၊ ဗိုခင်လိတ်းဂီခင်း၊ သုဂ်းကွခင်၊တြး။ (၄:၁-၅:၁၄)
- ၅။ တခင်းသိတ်း၊ လိတ်းလုမ်။ (၆:၁-၈:၁)
- ၆။ ခခေခရု၊ လိတ်းကခင်။ (၈:၂-၁၁:၁၉)
- ၇။ ကခင်ဂိုတ်းယိုင်းဂျၢင်းခလု၊ ကခင်ပီခင်မၤ။ (၁၂:၁-၁၄:၂၀)
- ၈။ လၢင်၊ပၢခင်း လိတ်းကခင်။ (၁၅:၁-၁၆:၂၁)
- ၉။ မိုဝ်းပျ၊ပုလုခင်။ (၁၇:၁-၁၉:၅)
- ၁၀။ ယွင်းယေ၊ပွဲးသွင်၊မင်၊ဂလျ၊သုဂ်းကွခင်။ (၁၉:၆-၁၀)
- ၁၁။ တၢင်းကခင် လဝ်းယေ၊သု ဂျးလုင်းမၤ၊ပွတ်းတုတိယ။ (၁၉:၁၁-၂၁)
- ၁၂။ ပီးမိုဝ်းဂိုင်းပီး။ (၂၀:၁-၆)
- ၁၃။ လျ၊တၢခင်၊မၤ၊ခၢတ်၊ တုဂ်းသုမ်း။ (၂၀:၇-၁၀)
- ၁၄။ ပလၢင်၊ကခင်ဗိုခင်၊ခါမ်ကခင်လီ၊ယၢင်၊တြး။ (၂၀:၁၁-၁၅)
- ၁၅။ မိုဝ်းဂၢင်ဂျၢင်ကခင်မိုဝ်း၊ လိတ်းမိုဝ်းကခင်မိုဝ်း၊ ဝီင်းယေ၊ရသလိမ်၊ကခင်မိုဝ်း။ (၂၁:၁-၂၂:၅)
- ၁၆။ ရွာမ်းဂူဝ်းဂူဝ်း။ (၂၂:၆-၂၁)

ပျူ,တိရ်း

REVELATION

၁

၁ ပျူ,တိရ်း လင်းယေ,သုခရိလုံ ကာခင်ကြေးပီခင်လင်း
 ကာပံးပခင်တီးမခင်းလင်း ပုခင်းလွင်းခင်,ဂိုဝ် မခင်း
 လင်း တရ်းလံးခင်းပျူးတီးခင်းမခင်းလင်းတင်းလံာ်
 လွင်းတင်းကာခင်တရ်းလံးပီခင်မားခင်း ခိုင်,ဂျ,လျ
 ကမ်,ဂိုဝ်ကမ်,ခင်းခင်းခင်း ဂပ်တရ်းတူးလူးခင်း,
 ၂ ကေး။ မခင်းလင်းပွဲ,လွတ်တမခင်း,ဂင်ဂျာဝ်မခင်းလင်း
 မားခင်းခင်းပျူးသံာ်ပျူ,တိရ်းလင်းတီး ယုင်းဂျာခင်း,
 ကခင်ပီခင်ခင်းမခင်းလင်း၊ ကခင်ခမ်း,သရ်းသေ,
 လွင်း ခင်းဂပတ်းကြေးပီခင်လင်း ကိရ်,တင်းလွင်း
 လင်းယေ,သုခရိလုံ လွမ်းဂျ,ခင်း,ကာခင်မခင်းလံး
 ၃ ဂျခင်ခင်းကေး။ ပိုင်းကခင် ခိုင်,ဂျ,လျ,လင်တရ်း
 ဂွတ်းထိုင်ယင်ခင်းလင်း ခပ်လှိုင်းကာခင်လူးတူးလူးခင်း
 ကာခင်, ဂျမ်းကခင်း,ဂတ်းတီးထိုင်းခင်းခင်းသေခင်း
 ထွမ်း,ကပ်ပွဲဂမ်ပွဲဂျိုင်လွမ်း ဂျ,ခင်း,ကာခင်တိမ်းပုံ
 ခင်း မီးမင်,ဂလျ,ကေး။

တင်းကာခင်တရ်းလင်းမင်,ဂလျ,

၄ ဂပ်၊ ယုင်းဂျာခင်း၊ ပခင်ခင်းဂျ,တီးထိုင်းလင်းလိတ်း
 ပျူးကာခင်မီးယု,ဂျ,ခင်း မိုင်းကေး,သီခင်းခင်းခင်းကေး။
 ဂျ,ခင်းလူးကိရ်,တင်းတင်းခင်းကာခင်ပီခင်မားဂျ,
 တီးကြေးပီခင်လင်း၊ လင်းကာခင်မီးယု,ခင်းပိတ်းလှိုင်း
 ပါခင်း,ကတိရ်း၊ ကခင်း,ဂတ်း၊ ဂျ,လျ,သေ,သေ,
 ၅ ခင်း ကိရ်,တင်းဂျ,တီးထိုင်းလင်း,လိတ်းပျူး ကခင်
 မီးယု,ဂျ,တီးခင်း,ခင်းပလင်,လင်းခင်း တင်းဂျ,
 တီး လင်းယေ,သုခရိလုံ ကခင်ပီခင်လင်း ကခင်
 ခမ်း,သရ်းသေ, ကခင်ပွဲသီတီးလျ, ကခင်ပီခင်လင်း
 တူးခင်းခင်းခင်းခင်းကာခင်တံာ်ယင် ကခင်ပီခင်ပံာ်လိတ်း
 လွမ်းခင်းဂျ,ခင်းလေးဂီ,တင်းလံာ်ခင်း မီးခင်းခင်း
 ၆ သေခင်းလူလင်း၊ ဂျ,လင်းကာခင်ဂျ,ဂင်းခင်း ကပ်
 တင်းလှိုင်းခင်းလင်း သုဂ်းပွတ်းကပျိုတီးဂျ,ခင်းလင်း
 ကပ်ဂင်းခင်းခင်းခင်းခင်းကေး, ခင်းခင်း ကိရ်,
 တင်းဂျ,ခင်းကေး, ယိတ်းပခင်းဂျ,ခင်း ဂျ,တီးခင်း,
 ခင်းပျူးမခင်းလင်း ကြေးပီခင်လင်းခင်း မီးမုခင်း
 သေ, ကေး,ခင်း,လင်း, ခင်း,ခင်း,ခင်း, သိုပ်,သိုပ်,တမ်း
 တမ်း,သေခင်းလူလင်း။ ကေး,ခင်း,ခင်း။
 ၇ တူးလင်းလူ။ မခင်းလင်း တရ်းမားလူလင်းတင်းမွတ်,
 ဂုမ်းခင်း မာ်,တူးခင်းဂျ,ခင်းတင်းသီင်းတင်းလူင်

ကိရ်,တင်း ခပ်လှိုင်းကာခင်တိင်းသျှ,မခင်းလင်းတင်း
 လံာ်တရ်းလံးတူးလူးခင်းခင်းလင်းကေး။ ဂျ,ခင်းဂျ,
 ခင်းလိတ်းခင်းဂျ,ခင်းခင်းခင်းခင်း တရ်းလံးဂျ,ခင်း
 လံးပွင့်လံးခင်း ဂွမ်းပိုင်းမခင်းလင်းခင်းခင်းကေး။
 လှိုင်းလှိုင်းခင်းတူးကေး။ ကေး,ခင်း,ခင်း။
 ၈ ဂပ်ပီခင် ကေး,လေး, ကေး။ ကေး,ခင်း,ဂျ, ကေး,
 ပီခင်ကေး။ ဝေးခင်း ထူး,ဝေး,ခင်းပီခင်လင်းကာခင်
 မီးယု,ပိတ်းလှိုင်းပါခင်း, ကတိရ်း၊ ကခင်း,ဂတ်း၊
 ဂျ,လျ,သေ,သေ,ခင်း တိမ်းပုံတင်း ကခင်း,
 တူးတင်းခင်းခင်းခင်း မီးကခင်းခင်း။

ကေးကာခင်မိုခင်လင်းဂျ,ခင်း

၉ ခင်းမိုင်းကာခင် ဂပ်၊ ယုင်းဂျာခင်း၊ ကခင်ပီခင်လံာ်း
 သူ၊ ကခင်ပီခင်ကေး,ကာခင်သိုင်းသမ်,လူလင်းခင်း
 တင်းသူခင်းတူးခင်းတင်းခင်းကိရ်,တင်းခင်းခင်းလင်း
 တင်းတင်းကာခင်မခင်းလင်းယု,ခင်းခင်း,ခင်း ဂွမ်း
 ပိုင်းခင်းဂပတ်း,ကြေး,ခင်းပီခင်လင်း ကိရ်,တင်း
 ၁၀ သရ်းသေ, လင်းယေ,သုခရိလုံ ခင်းခင်းခင်း မီးယု,
 ဂျ,ခင်း ဂျ,ခင်းပတ်းယု, ယု,ခင်းခင်းခင်း ဂပ်လံးခင်း,ကပ်
 ဝိလှိုင်း,မုတ်းလင်,လင်း ခင်းခင်းလင်းကြေး,သေ
 ယင် ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း,ခင်း,ခင်း,ခင်း,ခင်း,ခင်း,
 လင်ဂပ် မိုခင်လှိုင်းခင်း,သီခင်းခင်းခင်း,ခင်းခင်း။
 ၁၁ သီခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းဝေး- တိမ်းခင်းခင်းတင်း
 ကခင်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
 ဂျ,ခင်း တီး ထိုင်းလင်းလိတ်းပျူး ကခင်မီးယု,ဂျ,ခင်း
 ဝိင်းကေးခင်းခင်း၊ ဝိင်းသမိုင်း,ခင်း ဝိင်းပေး,ဂုမ်း,
 ဝိင်းသျှ,တိရ်း၊ ဝိင်းသျှ,တိရ်း၊ ဝိင်းခင်းခင်း,လေး,
 ဝိင်းလေး,တိရ်း ထိုင်းခင်းခင်းတူး ဝေးခင်း,ခင်းခင်း။
 ၁၂ ခင်း,ဂိုဝ်တရ်းလံးဂျ,ခင်း ကေး,ကာခင်ဂိုဝ်သီခင်းခင်း
 သေခင်း လာတ်းခင်းခင်း,ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
 ၁၃ လှိုင်း ဂပ်ဝံာ်,တူးခင်းကေး။ ဂပ်ဝံာ်,တူးခင်းသေယင်
 လံးဂျ,ခင်း ခင်း,တီးခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ကိရ်,
 တင်း ကေး,ကာခင်မိုခင်လှိုင်းခင်း, လင်းဂျ,ခင်း ခင်း
 ကေးခင်း ဂျ,ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း,တီးခင်းခင်းခင်း
 ကခင်းခင်းခင်းခင်း။ ကေး,ခင်းခင်းခင်းခင်း,သမ်,
 လူင်းခင်း,ထိုင်လှိုင်းဂျ,ခင်းတိမ်းခင်း ကပ်သံာ်
 ၁၄ ကိရ်ခင်းဂတ်းဂျ,ခင်းခင်းခင်း။ ဂွမ်းခင်းလင်း

၁၅ ကိုက်၊တင်း ခုခင်ရှင်မခင်းလင်းခေခင် ခာပ်ဝံ့ မှီခင်
 လှိုင်ခင်၊ခုခင်သုဝင်းကခင်ခာပ် ကိုက်၊တင်းမှီခင်လှိုင်
 ခင်၊မူလှ်ဂျ၊ ခေခင်ကျေး။ မာ်၊တၢမခင်းလင်း
 ကျေးမှီခင်လှိုင်ခင်၊ပိပ်ဗန်းကျေး။ တိခင်မခင်းလင်း
 ကျေး မှီခင်လှိုင်ခင်၊တွင်းလှိုင်လီတ်းလီတ်း ကခင်
 လီင်းလၢင်၊ဂျးခင်းဗန်းခေခင်ကျေး။ သီင်မခင်းကျေး
 ၁၆ မှီခင်လှိုင်ခင်၊သီင်ခေခင်သမ်၊မုဂ်တြၢကျေး။ မိုဝ်း
 ခွခင်ခွာမခင်းလင်းကျေး ယိပ်းဂမ်လၢင်လီတ်းလှ်း
 ယူ၊ကျေး။ ဂျးခင်းသုဝ်းမခင်းလင်းကျေး လၢပ်၊
 သၢခင်၊လျာ်ဂျးကခင်မိးခွမ်းသွင်ဗာ်၊ ကခင်ဗာ်ကျေး
 ခေခင် ကွဂ်၊ဝံ့ကျေး။ ခေပျးမခင်းလင်းကျေး မှီခင်
 လှိုင်ခင်၊ဂၢင်ဝခင်း ကခင်ပျးတင်းကရှင်၊တခင်း
 ၁၇ ခွခင်သေခလးရှိုဝ်းလီင်းခေခင်ကျေး။ မှီဝ်းကခင်ဂပ်
 ဂခင်မခင်းလင်းလှိုင်ခေခင်ခေခင်လှိုင် ဂပ်ခုပ်မူပ်၊ယူ၊
 ဂျးတီးဂျိမ်းတိခင်မခင်းလင်းခလး ပီခင်လှိုင်ခင်၊
 တၢ်းတၢ်ကျေး။ မခင်းလင်းခေခင် ကပ်တင်းမိုဝ်း
 ခွခင်ခွာမခင်းလင်း တၢင်၊သျှ၊ဂျးခိုင်ဂပ်သေခလး
 ဝျး၊- ယျးပေမိးတၢင်းကခင်ရှင်ကခင်ခေ။ ဂပ်ပီခင်
 ကျေးကွခင်တၢင်း ကိုက်၊တင်းကျေးလှိုင်ခင်းသုတ်းကျေး။
 ၁၈ ကျေးကွခင်ကသၢ်းလိပ်းကျေးလှိုင်ကျေး။ ဂပ်လံးတၢ်
 ယဝ်းခလး၊ တူလှ်းလှး၊ ဂပ်တိမ်ဝံ့တင်းကသၢ်းယူ၊
 ဂျးဂမ်၊ဗျး သိုပ်၊သိုပ်၊တၢမ်းတၢမ်းကျေး။ ဂပ်ကုပ်
 ၁၉ ပိုင်၊မရျးခေ တင်းမှီခင်မရျးခေကျေး။ ပိုင်ခေခလး
 တိမ်းလှိုင်၊တၢင်းကခင်မိးဂုခင်ယဝ်းခေခင် ကိုက်၊တင်း
 လှိုင်၊တၢင်းကခင်မိးယူ၊တေျးလီဝ်ခေ ကိုက်၊တင်း
 လှိုင်၊တၢင်းကခင်တၢ်းပီခင်မၢး ဂမ်းလိုခင်းလှိုင်
 ၂၀ ခေခင် ဝံ့တၢ။ တၢင်းကခင်လိုဂ်ကခင်လမ်၊လၢပ်
 လီတ်းလှ်း ကခင်မိးယူ၊ဂျးခင်းမိုဝ်းခွခင်ခွာဂပ် ကိုက်၊
 တင်း ခွင်၊တီးတံးဗန်းခမ်းလီတ်းကခင်ခေခင်လမ်း ခွဲး
 ပွင်၊ဝျး ခွင်၊တီးတံးဗန်းခမ်းလီတ်းကခင်ခေခင် ပီခင်
 လှိုင်လင်းလီတ်းပျးကျေး။ လၢပ်လီတ်းလှ်းကျေး
 ပီခင်တမၢခင်၊ကခင်ကုပ်ပိုင်၊လှိုင်လင်းလီတ်းပျး
 ခေခင်ကျေး။

J

ထိုင်လှိုင်လင်းလင်းကေ၊ဗီတိ

၁ တိမ်းလှိုင်ခင်၊ခေသေခလး ပခင်ဗျး၊တီးတမၢခင်၊
 လှိုင်လင်းလင်းကေ၊ဗီတိ ခေခင်ခလးဝျး၊- ကမိင်
 လင်း ကခင်ကပ်မိုဝ်းခွခင်ခွာယိပ်းဂမ်လၢပ်လီတ်း
 လှ်းသေခလး ဗျး၊မၢးယူ၊ဂျးခင်းခိုင်းဂၢင်ခွင်၊တီး
 တံးဗန်းလီတ်းကခင်ခေခင် မိးဝံ့ခလးဝျးလမ်း၊-
 ဂပ်ရှင်တၢင်းကခင်သုဂမ်ဂျာင် တၢင်းကခင်သုယၢပ်၊

ဗီတိ၊ တင်းတၢင်းကခင်သုယူခေခင်ခမ်းခေခင်ကျေး။
 ၂ ဂပ်ရှင် လှိုင်၊တၢင်းကခင်သုဂမ်၊ဂုပ်တင်းကပ်ခင်လှိုင်
 ကခင်ကမ်၊တြး ကခင်သုလီတ်း၊ထၢမ် ခပ်လှိုင်
 ကခင်ကမ်၊လှိုင်၊တမၢခင်၊လင်း ကခင်ဂီတီးလှိုင်ခင်၊
 ဂျာင်းတမၢခင်၊လင်းလှိုင်ခေခင်ခလး ရှင်လှိုင်၊ကခင်
 ခပ်ပီခင်ကျေးကခင်ပီတံးလီခင်ခေခင်ကျေး။
 ၃ သုမိးခခင်၊တီးခလး ခမ်း၊တၢင်းဗာခင် ခွပ်းပိုင်
 ခေပျးမၢလှိုင်၊သီင်ဂပ်သေကျေး ရှိုင်းကမ်၊ကွခင်။
 ၄ ရှင်လှိုင်၊ဂပ်မိးလှိုင်၊ကခင်တၢ်းလံးတၢင်၊ကပျိုတ်း
 ဂျးခိုင်သု လှိုင်လှိုင်၊တၢင်းကခင်သုလှိုင်ပီတ်း
 ၅ တၢင်းဂုဂ်မိတ်း၊တၢ်၊ကွခင်တၢင်းခေခင်ကျေး။ ခုဂ်း
 လှိုင်လံးတီးသု ကခင်သုလံးတူဂ်းမၢးခေခင်တၢ။
 ခုဂ်းလှိုင်လံးမံးလှိုင်ခလး ဂမ်ဂျာင်တၢင်းဂမ်တၢင်းဂျာင်
 ကွခင်တၢင်းခေခင်တၢ။ ပေျးသုယင်းကမ်၊ခုဂ်းလှိုင်
 လံးမံးလှိုင်လှိုင် ဂပ်တၢ်းမၢးတီးသုခလး တၢ်းခံ
 ၆ ခွင်၊တီးတံးဗန်းသုခေခင်ပီတ်းကျေး။ ခင်းဝျးခေခင်
 သေကျေး သုတၢ်းလံးခမ်း၊တၢင်းကခင်ဂီတီးကျေး
 လှး ခွပ်းပိုင်၊သုကမ်၊လှိုင်၊ကမ်၊ကျိုဂ်း တၢင်းဂမ်
 တၢင်းဂျာင်တခပး ခေကျေးလၢ တင်းလံ၊ ကခင်ဂပ်
 ကမ်၊ထုဂ်၊လှိုင်ခေခင်ကျေး။
 ၇ ဝိလိုလှိုင်၊လင်း မိးကမိင် တီးလှိုင်လင်းလင်းလံ
 လှိုင်ခင်၊ရှိုင်ဝျးခေ။ ရှိုင်းကျေးကခင်မိးရှင်ခေခင်ခင်း
 သေဂမ်းလှိုင်။ တီးကျေးကခင်ခေပခင်၊ခေခင် ဂပ်
 တၢ်းပခင်ကခွာင် ရှိုင်းလံးဂီခင်မာ်၊တူခင်းကသၢ်း
 ကခင်မိးခင်းသုခေပျး၊ရတိသု ဗြးပီခင်လင်းခေခင်
 ကျေး။

ထိုင်လှိုင်လင်းလင်းသမိုင်၊ခေ

၈ တိမ်းလှိုင်ခင်၊ခေသေခလး ပခင်ဗျး၊တီးတမၢခင်၊
 လှိုင်လင်းလင်းကခင်မိးယူ၊ဂျးခင်းဝီင်းသမိုင်၊ခေ ခေခင်
 ခလးဝျး၊-ကမိင်လင်းကခင်ပီခင်လင်းကွခင်တၢင်း
 လင်းလှိုင်ခင်းသုတ်း လင်းကခင်လံးတၢ်ယဝ်းသေ
 ခလးသမိုင်ကသၢ်းလိပ်းယူ၊ခေခင်။ မိးဝံ့ခလးဝျး
 ၉ လမ်း၊- ဂပ်ရှင်တၢင်းကခင်သုခမ်း၊တုဂ်ခေ တၢင်း
 ကခင်သုယၢ်းဗာခင်ခေခင်ယူ၊ကျေး။ ရှင်လှိုင်၊ဂျး
 သုပျေလှိုင်၊လှိုင်၊လှိုင်ယူ၊ကျေး။ ဂပ်ရှင်တၢင်းသေသွမ်း
 ခပ်လှိုင်ကခင်ဂီတီးလှိုင်ခင်၊ဂျာင်းပီခင် ရှခင်းယုတ
 ခလးကမ်၊လှိုင် ရှခင်းယုတ ပီခင်မုဂ်လှိုင် လျးတၢခင်၊
 ၁၀ မၢးခေတီး ခေခင်ကျေး။ ယျးရှင်လှိုင်၊တၢင်းကခင်
 သုတၢ်းလံးခမ်း၊သေလှိုင်သေပိုင်ခေခင်။ လျးတၢခင်၊
 မၢးခေတီး တၢင်းကခင်ခင်းသုခေခင်မံးဗွင်၊ ခင်ဝံ့ဂျး
 ခင်းထွင်၊ ရှိုင်းသုလံးခမ်း၊တၢင်းကခင်လၢမ်းတူလှိုင်
 ခလး သိပ်းဝခင်းတိမ်တိမ် သုတၢ်းလံးခမ်း၊တုဂ်ခေ
 တၢင်းဗာခင်ကျေး။ ပွဲသီတ်းလျးယူ၊တေျးထိုင်

ရွတ်ဖူးထမ်းပေးတံတား။ ပေးဂြိုဟ်းလိုဉ်ခင်၊ခေခင်
လိုဉ် ဂပ်တမ်းပခင်သရဗုဒ္ဓ၊ကသုဒ္ဓါ၊တီးသူကောျး။
၁၁ ဝိလိုဉ်၊လင်း မီးကမိဉ်တီးလိုဉ်းလင်းတင်းလံာ်လိုဉ်
ခင်၊ဂြိုဟ်းခင် ဂြိုဟ်းကောျးခင်မီးဂြိုဟ်းခင်ခင်သေဂမ်း
လူလ်း။ ကောျးကခင်ပုခင်၊ခေခင်တင်းတံတုတိယ
တမ်းကမ်း၊လံးခင်၊လင်း၊ခင်ခင်သေးမခင်။

ထိုင်လိုဉ်းလင်းပေ၊ရဂမ်၊

- ၁၂ တီမ်းလိုဉ်ခင်၊ခေခေလး ပခင်ဗျာ၊တီးတမာခင်၊
လင်းကခင်မီးယူ၊ဂျးခင်းဝိုင်းပေ၊ရဂမ်၊ ခေခင်လး
ဝျး၊- ကမိဉ်လင်း ကခင်မီးလပ်၊သခင်၊လျာဂ်း
ကခင်မီးခမ်းသွင်ဗေ၊ ကခင်ဗေ၊ခေခင်လမ်း၊-
ဂပ်ဂြိုဟ်းယူ၊သူ ကခင်ပခင်ဂျာ၊လပလင်၊ လျာ၊တခင်၊
၁၃ မျာ၊ခေတီးခေခင်ကောျး။ ခင်းဝျးခေခင်သေဂေး၊ သူ
ယင်းလွှဲလင်းယိပ်ဂမ် ခေ၊မုလိုဉ်းသီင်ဂပ်လး
ကမ်၊လုခင်ကမ်၊ခေ၊ ကြားတင်းကခင်ယုမ်၊မာတ်း
ဂပ် ခင်းခင်၊ဂျာ၊လျှိုဉ်ဝခင်း ကခင်၊တိပ ကခင်ပခင်
ကောျးခင်မီးသီတ်းလျာ၊လး လံးခင်၊သဂ်းသေ၊
ဗေ၊ဂပ် ကခင်လံးခင်၊တင်းကခင်ကပ်တံခင်းဝိုင်း
သူ တီးကခင် လျာ၊တခင်၊မျာ၊ခေတီး ယူ၊ခေခင်ကောျး။
၁၄ ဂုလ်းဂျး ဂပ်မီးတီးကခင်တမ်းတင်၊ကပျိုတ်းတီးသူ
ကိတ်းခင်းယူ၊ကောျး။ ဂျးတီးသူခေခင် မီးခင်လိုဉ်း
ကခင်လွှဲလင်းကယူ၊ ပျာ၊လ ကောျးကခင်ပခင်တင်း
ဂျာမ်၊တင်းပွင်တီး ခုခင်ပျာ၊လီဂ်း ဂြိုဟ်းလွင်တင်း
ကခင်တမ်းတိုင်မိခင်းလးလုခင်ခေခင် ဝိုဂျးတီးဗေ၊
ခေ၊ ဂျး ဂျးခင်ကိသရေ၊လ တင်းလံာ်လး ဂြိုဟ်းခင်
တူဝ်ယိလို ကခင်ပုဂ်လျာ၊ဂျးတီးဗေ၊ခေ၊ဂျးဂျာ၊
ဂြိုဟ်းခင်မေ၊ထင်၊ကခင်ကမ်၊ကြား လိုဉ်းခေခင်
၁၅ ကောျး။ ခင်လိုဉ်းကခင်လွှဲလင်းကယူ၊ တခေခင်ကောျး
လ တင်းလံာ် ကခင်သဗေ၊မိုခင်လိုဉ်ခင်၊ကယူ၊
၁၆ ခေခင်ဂမ်းဗွင်ဂေး၊ မီးဂျးတီးသူယူ၊ကောျး။ ပိုဉ်း
ခင်လးခင်းလွှဲလင်းမီးလွှဲတား။ ပေးကမ်၊ခေခင် ဂပ်
တမ်းလီဝ်းမေးတီးသူလး တမ်းကပ်တင်းလပ်၊
သခင်၊လျာဂ်း ကခင်မီးတီးသူပခင်ခေခင်တိုဉ်း
တေးခင်ကောျး။
၁၇ ဝိလိုဉ်၊လင်း မီးကမိဉ်တီးလိုဉ်းလင်းတင်းလံာ်လိုဉ်
ခင်၊ဂြိုဟ်းခင် ဂြိုဟ်းကောျးခင်မီးဂြိုဟ်းခင်ခင်သေဂမ်း
လူလ်း။ တီးကောျးကခင်ပုခင်၊ခေခင် ဂပ်တမ်းပခင်
မခင်၊ခေ၊ကခင်သိုဉ်၊ဝိုမိပ်းဝို ကိတ်း၊တင်း မာဂ်၊ဂိုခင်
ဗိုဂ်၊လုဂ်းခင်း ကခင်မီးခေ၊မုလိုဉ်းသီင်ကခင်မို့၊
ကခင်ကပ်တင်းတူဝ်လိဂ်းဂိတ်းခေ၊ တင်၊ဝိုဂျးခိုဉ်
ခေခင်ကောျး။ လိုဉ်သေကောျးကခင်လံးမာဂ်၊ဂိုခင်ခေခင်
ဗုဒ္ဓလွှဲကမ်၊ဂျာ၊မုလိုဉ်းသီင်ခေခင်လံး။

ထိုင်လိုဉ်းလင်းပိုင်းသူ၊တိရ

- ၁၈ တီမ်းလိုဉ်ခင်၊ခေခေလး ပခင်ဗျာ၊တီးတမာခင်၊
လိုဉ်းလင်း ကခင်မီးယူ၊ဂျးခင်းဝိုင်းသူ၊တိရ ခေခင်
လးဝျး၊- ကမိဉ်လင်းကြားပခင်လင်း ကခင်မာဂ်၊
တုမိုခင်လိုဉ်ခင်၊ပိဉ်းလးလး တခင်မိုခင်လိုဉ်ခင်၊
တွင်းလိုဉ်လီတ်းလီတ်းခေခင် မီးဝိုခင်းဝျးလမ်း၊-
၁၉ ဂပ်ဂြိုဟ်းကခင်သူဂမ်ဂျာ၊ တင်းကခင်သူဂပ်ပိုင်း၊
တင်းကခင်သူယုမ်၊မာတ်း၊ ကမုတင်းကခင်သူ
ဂြိုဟ်းပွင်၊ တင်းကခင်သူယုခင်ခေခင်၊ ကိတ်း၊တင်း
တင်းကခင်သူဂြိုဟ်းယူ၊တေးလီဝ်ဝို ခေခင်သေတင်း
၂၀ ကခင်သူဂြိုဟ်းကခင်တင်းခေခင်ယူ၊ကောျး။ ခင်းဝျး
ခေခင်သေဂေး ဂပ်မီးတီးတင်၊ကပျိုတ်းတီးသူ ဂွပ်း
ပိုဉ်းသူပခင်ကခင် ခေ၊ယိင်းယေ၊လပေ၊လ ကခင်
ဂွင်တူဝ်လင်းဂပ်၊ပခင်ပရေးဗေတ်းခေ၊ယိင်း ခေခင်
ကောျး။ မခင်းကပ်တင်းသင်၊သူခင်မခင်းလး လိုဉ်း
ကပ်ခင်းဂျးခင်းလွှဲဂပ်တင်းလံာ် ဂြိုဟ်းခင်မေ၊ထင်၊
ကခင်ကမ်၊ကြား ဂြိုဟ်းခင်တူဝ်ယိလို ကခင်ပုဂ်
၂၁ လျာ၊ဂျးတီးဗေ၊ခေ၊ဂျးဂျာ၊ထုခေခင်ကောျး။ ပိုဉ်သမို
ဂပ်ပခင်ခင်၊ဂျာ၊လျာ၊ပုခင်းကခင်မခင်းတမ်းခင်းလွှဲလံး
မီးလွှဲသေဂေး၊ မခင်းကမ်၊မီးလွှဲကခင်ခင်း ခင်းလွှဲလံး
မီးလွှဲလူလ်း မေ၊ထင်၊ကခင်ကမ်၊ကြား တူဝ်လင်း
၂၂ ဂပ်၊ခေခင်။ ပိုဉ်းခင်လး ဂပ်တမ်းကပ်မခင်းချးဝို
ဂျးခိုဉ် တီးခင်းတုဂ်ခေ၊တင်းဗေ၊ခေခင်ခေခင်ကောျး။
ခင်လိုဉ်းကခင်ဂြိုဟ်း မေ၊ထင်၊ကခင်ကမ်၊ကြား
လူလ်းဂခင်တင်းမခင်းလိုဉ်းခေခင်ကောျး ပေးခင်
ယင်းကမ်၊ခင်းလွှဲလံးမီးလွှဲလိုဉ် ဂပ်တမ်းဂြိုဟ်းခင်
ထိုင်ဂျးတီးတုဂ်ခေ၊တင်းဗေ၊ခေ ကခင်ယု၊ခေ၊
၂၃ ခေခင်ကောျး။ လုဂ်းလင်းမခင်းတင်းလံာ်ကောျး ဂပ်
တမ်းဂြိုဟ်းတံပိုတ်းလူလ်းတင်းတံကောျး။ ပေးခေ
လင်၊ လိုဉ်းလင်းတင်းသီင်တင်းလူင်တမ်းလံးဂျာ၊
လွင်ကခင် ဂပ်ပခင်ကောျးခေခင်ထမ်းလီတ်း
တုလ်းတပ်းပွတ်းဂွပ်လွှဲခေခင်ကောျး။ ဂပ်တမ်းပခင်
ကောျးဂျာ၊မုလိုဉ်း လွှဲမေးခေခင်၊ကခင်သူဂြိုဟ်းခေခင်
ကောျး။
၂၄ ဂပ်ဝျးတီး ခင်လိုဉ်းကခင်ယင်းခိုတ်းယင်းဂျာခင်၊
ယူ၊ဂျးခင်းဝိုင်းသူ၊တိရ ကခင်ကမ်၊ကပ်ကယူ၊မိဂ်
သူ၊တိဂ်ထို ကခင်ကမ်၊မိုတ်းကမ်၊ဂိုဉ်း လွင်တင်း
ကခင်လိုဉ်ကခင်လမ်း၊ လျာ၊တခင်၊မျာ၊ခေတီး မိခင်း
လိုဉ်ခင်၊ကခင်ခင်ဂွင်ဂြိုဟ်းဝျး ကယူ၊မိဂ်သူ၊တိဂ်ထို
ခေခင်လမ်း သူကခင်ခင်ယိပ်ဂမ်ဂျးကခင်သူလံး
လိုဉ်းခေခင် တေးထိုင်ဂွတ်းမိုဉ်းကခင်ဂပ်မေးခေခင်
၂၅ တား။ လိုဉ်သေခေခင် ဂပ်ကမ်၊ကပ်ခွတ်းတင်၊လိုဉ်
၂၆ တင်၊ပိုင်တင်၊သု၊ဂျးခိုဉ်သူ။ တီးကောျးကခင်ပု
ခေခင်၊လး ဂြိုဟ်းလွှဲမေးကလုပ်၊ဂပ် တေးထိုင်ဂွတ်း

တီးသုတ်တီးခွဲခေခေ ဂင်တန်းပခင်ကစွာ၎င်း ဂွံးလံး
 ၂၇ ကုပိုပိုင်၊ ဂုခင်းမိဝ်းတင်းလံ၊ ဂျးခင်၊ ကခင် ပေးဂင်
 ပခင်ကစွာ၎င်းတီးဂင်ခေခေခေလး၊ မခင်းခေခေတန်းကင်
 တင်းဂခင်းဂွံ၊ လိဂ်းကုပိုပိုင်၊ ခလး၊ တန်းယျာခင်တိတ်၊
 ပိတ်၊ မိုခင်လှိုင်ခင်၊ ယျာတိတ်၊ ပိတ်၊ မေး၊ လိခင်ခေခေ
 ၂၈ ကော့။ လာဝ်လိင်းဂေး၊ ဂင်တန်းပခင်တီးမခင်း
 ၂၉ ကော့။ ဝိလိုလ်၊ လင်း၊ မိးကမိ၎်တီးလှိုင်လင်းတင်း
 လံ၊ လှိုင်ခင်၊ ဂိုဝ် ဝါးခေ ဂွံးဂေးကခင်မိးဂူခေခေ
 ငိခင်းသေဂမ်းလူလ်း။

၃

၁ တိမ်းလှိုင်ခင်၊ ခေသေခလး၊ ပခင်ဂျ၊ တီးတမခင်၊
 လှိုင်လင်းကခင်မိးယျာ၊ ဂျးခင်းဝိင်းသျ၊ တိ ခခေ
 ခလးဝါး- ကမိ၎်လင်းကခင်မိးဝိလိုလ်၊ ဖြေးပိခင်
 လင်းလိတ်းပျး ကိတ်၊ တင်းလာဝ်လိတ်းလှိုင်ခေခေ
 မိးဝိခလးဝါးလမ်း- ဂင်ဂူတင်းဂိုတ်းတင်းသင်း
 သူယျာ၊ ခလး၊ ပိတ်သမ္ပိသုပိခင်လှိုင်ခင်၊ ဂှာင်းကသား၊
 ၂ လိမ်းယျာ၊ သေဂေးပိခင်ကခင်တံ၊ ယျာ၊ ကော့။ ယင်း
 ကမ်၊ ခွခင်းခလးလှိုင်တျ။ ဂွံးလှိုင်တင်းကခင်
 ရိုတ်းကခင်ဂျ၊ ခင်၊ ကခင်လမ်းတန်းတံတင်းလံ၊
 ခခေပိခင်ကခင်မခင်းခိုင်း၊ တျ။ ဂင်ထုပ်းဂှခင်လှိုင်
 တင်းကခင်သူဂိုတ်းခခေ ကမ်၊ ပံ၊ လေးလှမ်း၊ ဂျး
 ၃ တီး၊ ဖေ၊ ခေး၊ ဖြေးပိခင်လင်းခခေ။ ဂွံးလှိုင်ခေခေ
 ခုဂ်းလှိုင်ခေခေ၊ ခိုင်းလှိုင်တင်းကခင်သူခမ်၊ ကင်
 လံ၊ ငိခင်းကင်ယဝ်ခခေသေခလး၊ ပွဲဂမ်ပွဲလှိုင်ခေခေ
 ခုဂ်းလှိုင်ခေခေ၊ လှိုင်တျ။ ပေးသူကမ်၊ လှိုင်ခလးတိုခေ၊
 ယျာ၊ လှိုင် ဂင်တန်းမေးဂျးတီးသူ မိုခင်ခင်၊ ဖေ၊ လှိုင်
 မေးခခေကော့။ မိင်၊ ခေး၊ ရှိ၊ ကခင်ဂင်တန်းမေး
 ၄ ခခေကေးသူတန်းကမ်၊ ဂူ။ ဂုလ်းဂျးခင်းသူဂျးတီး
 ဝိင်းသျ၊ တိ ခခေယင်းမိးခင်ကိတ်းခိုင်းလှိုင်ခင်းကခင်
 ကမ်၊ ဂွံးခွင်းခင်းတူဝ်လင်းဂင်၊ ဂုဝ်းဂိုတ်၊ ခခေကော့။
 ခင်ခခေ ဂွံးပိုဝ်းပိခင်ကေးကခင်ဂိုင်း၊ ထိုဂ်းခလး
 တန်းခင်းခင်းကခင်ခိုင်း၊ ကခင်ခင်ယျာ၊ သေခလး
 ၅ ဂျ၊ မေးလူလ်း၊ ဂခင်တင်းဂင်ကေး။ ကေးကခင်ခပ
 ခိုင်၊ ခခေ တန်းလံ၊ ခင်းခွင်းကခင်ခိုင်း၊ ကခင်ခင်
 ကော့။ လှိုင်သိုင်ကေးခခေလှိုင် ဂင်တန်းကမ်၊ ကင်
 မွတ်၊ ပိတ်၊ သေ ဂျးခင်းလိဂ်းကသား၊ လျးလျး
 ခလး၊ တန်းဂှပုတင်းကင်လှိုင်သိုင်မခင်းဂျးတီး၊ ဖေ၊
 ခေး၊ ပေးဂင် ကိတ်၊ တင်းဂျးတီး၊ ဖေ၊ ခေး၊ တမခင်၊
 ၆ ဂင်ဂှာဝ်တင်းလံ၊ ကေး။ ဝိလိုလ်၊ လင်းမိးကမိ၎်
 တီးလှိုင်လင်းတင်းလံ၊ လှိုင်ခင်၊ ဂိုဝ်ဝါးခေ ဂွံးဂေး
 ကခင်မိးဂူခေခေငိခင်းသေဂမ်းလူလ်း။

ထိုင်လှိုင်လင်းကင်းဝိင်းဖိလတေ၊ လဖိ

၇ တိမ်းလှိုင်ခင်၊ ခေသေခလး၊ ပခင်ဂျ၊ တီးတမခင်၊
 လှိုင်လင်းကခင်မိးယျာ၊ ဂျးခင်း ဝိင်းဖိလတေ၊ လဖိ
 ခခေခလးဝါး- ကမိ၎်လင်းကခင်မုတ်းလင်၊
 လင်းကခင်မခင်း၊ မိခင်းလှိုင်လှိုင်၊ လင်းကခင်ယိဝ်း
 ဂမ်သေးဖမ်းတူခခေတျ၊ ဝိတ်၊ လင်းကခင်ဖုလ်၊
 ဝိထခင်းပေးဖုလ်လှိုင်ကမ်၊ ကိုတ်းလံး၊ လင်းကခင်
 ကိုတ်းဝိထခင်းပေး ဖုလ်လှိုင်ကမ်၊ ဖုလ်လံ၊ ခခေ
 ၈ မိးဝိခလးဝါးလမ်း- ဂင်ဂူတင်းဂိုတ်းတင်းသင်း
 သူယျာ၊ ကော့။ ဂင်ဖုလ်၊ ဝိဖမ်းတူ ကခင်ဖုလ်
 ကမ်၊ ကိုတ်းလံးခခေ ဂျးတီး၊ ဖေ၊ ခေး၊ သူယဝ်။
 လှိုင်မခင်းလမ်း သူမိးဂိုင်းကိတ်းခိုင်းကေးယျာ၊
 သူပွဲဂမ်ပွဲလှိုင်ခင်းခင်းဂပတ်းဂင်မေးယဝ်။ ခေး၊ မျ
 ၉ လှိုင်သိုင်ဂင်ကေးသူကမ်၊ ခပ၊ ကမ်၊ ပိတ်။ ဂင်တန်း
 ကင်ဂူခင်း ခင်းမုတ်းခင်းလှိုင်လင်းတျ၊ တမခင်၊ မေး၊ ခေတ်း
 ကခင်ခင်ဂိုတ်းဂှာင်းပိခင် ဂူခင်းယူတ ခလးယင်း
 ကမ်၊ ပိခင်ကခင်လိတ်းကခင်မခင်းခလး၊ လာတ်း
 ဂှာမ်းမူသျ၊ ခခေ ကာပ်းပခင်တီးသူ ဂွံးခင်လံးမေးခပ
 မူပံ၊ ဂျးတီးဂိုတ်းတိခင်းသူခလး ဂွံးခင်လံးဂူလှိုင်ကခင်
 ၁၀ ဂင်ဂှာသူခခေကေး။ ပိုဝ်းကခင်သူပွဲဂမ်ပွဲလှိုင်ခေခေ
 ခင်းဂပတ်းကြေး ကခင်လမ်းသိုင်၊ ဂခင်တင်းတင်း
 ကခင်ယိုခင်းခမ်၊ ခခေခလး၊ ဂင်တန်းပွဲသူယျာ၊ ခင်း
 မိင်၊ ဂျ၊ လျာ၊ ကခင်လမ်းတူလ်း ကခင်တန်းလှိုင်၊
 တူဝ်ပိုင်းလေး၊ ဂျးတီးဂျးလိခင်း ဂွံးလံးလမ်းတူလ်း
 ဂူခင်းတင်းလံ၊ ကခင်ယျာ၊ ဂျးတီးခိုင်းလိခင်းခိုင်းခေ
 ၁၁ ခခေကေး။ ဂင်တန်းလိတ်းမေးယျာ၊ ကော့။ ခင်၊ ဂိုဝ်
 ဖေ၊ လှိုင်တန်းကမ်၊ လံးကင်သရဖုလ်၊ သူလှိုင် ယိဝ်းဂမ်
 လှိုင်တင်းကခင်သူလံးမေးယဝ်ခခေ ဝိတ်။
 ၁၂ ကေးကခင်ခပခိုင်၊ ခခေလှိုင် ဂင်တန်းဂွံးပိခင်သင်
 ပိတ်မခင်း၊ ဖြေးပိခင်လင်းကခင်ခခေကေး။ ဂမ်းလိုခင်း
 မခင်းတန်းကမ်၊ လံးခေတီးခလးကွဂ်၊ ဂျးခင်း။ ဂင်
 တန်းကင် ခေး၊ မျ၊ လှိုင်သိုင်ဖြေးပိခင်လင်းဂင် လှိုင်
 သိုင်ဝိင်းဖြေးပိခင်လင်းဂင်ကခင်ဝါး၊ ယေး၊ ဂုသလိမ်၊
 ကခင်မု၊ ကခင်ကွဂ်၊ သေဂျးတီး၊ ဖြေးပိခင်လင်းဂင်
 ကခင်လှိုင်သေဂျးခိုင်းဂင်ဂှာဝ်မေးခခေ ကေး။
 ၁၃ ဂင်တန်းကင်ခေး၊ မျ၊ လှိုင်သိုင်ကခင်ပိခင်ကခင်
 မွဲ၊ ခခေတိမ်းသျ၊ ဂျးခိုင်းကေးခခေကေး။ ဝိလိုလ်၊
 လင်း၊ မိးကမိ၎်တီးလှိုင်လင်းတင်းလံ၊ လှိုင်ခင်၊
 ဂိုဝ်ဝါးခေ ဂွံးဂေးကခင်မိးဂူခေခေငိခင်းသေဂမ်း
 လူလ်း။

ထိုင်ထိုင်လင်းလင်းလော့တိုက်

၁၄ တီမိးထိုင်ထိုင်ခင်၊ခင်သေခလး၊ ပခင်ဗျူးတီးတမာခင်၊
 ထိုင်လင်းလင်းကခင်မီးယူ၊ဂျးခင်းပိုင်းလော့တိုက် ခခင်
 ခလးဝျး၊- ကမိတ်လင်းကခင်ခါမ်၊သားသေ၊ကခင်
 ဝျး၊ ကျးမိခင်း၊ ကခင်မီးသီတီးလျးခလးမာခင်၊
 မိခင်း၊ လင်းကခင်ပီခင်ပံလိက်လွမ်ဂုဏ်၊ခေ၊ယူ
 သတ်တဝျး၊ ကခင်ကြေးပီခင်လင်းခါမ်၊သင်းဝံ
 ၁၅ ခခင်မီးဝံခလးဝျးလမ်း၊- ဂပ်ဂူတင်းဂိုတီးတင်း
 သင်းသု လွင်းကခင်သုပီခင်ကခင်ဂတ်းကျးကမ်၊
 လှ်း၊ ကခင်မံကျးကမ်၊လှ်းခခင်ကျေး။ ဂပ်မီးက
 လှ်း၊ခွဲးဂျးသုပီခင်ကခင်ဂတ်း ကမ်၊ခခင်ကျေးပီခင်
 ၁၆ ကခင်မံကျေး။ ဂွပ်ပိုင်း၊ သုပီခင်ကခင်ဂတ်းကျေး
 ကမ်၊လှ်း၊ ကခင်မံကျးကမ်၊လှ်း၊ ပီခင်ဂုဏ် ကုခင်၊
 ကုခင်၊ဂုဏ်ခခင်ခလး၊ ဂပ်တင်းထုမ်၊သုကွပ်၊သုပံ
 ၁၇ ပီတီးယဝံ။ သုလတ်းခလးဝျး၊- ဂပ်လင်းမာခင်၊
 လင်းမီးကျေး။ နခင်၊တျးခခင်ကျေး၊ကျေးသိမ်း
 ပိုင်းပံယဝံ။ ကမ်၊လှ်း၊ထိုင်သေထိုင်သေပိုင်ယဝံ
 ဝျးခခင်၊ခခင်ခလး၊ သုကမ်၊ဂူလွင်းကခင် တုင်လင်း
 ဂပ်၊ ပီခင်တင်းကခင်ယပ်၊လှ်းခခင်လှ်း၊ တင်းကခင်
 ထုမ်၊လိဂိုတီးလူ၊ တင်းကခင်ယပ်၊ကခင်ခါမ်၊
 တင်းကခင်တျးပွတ်၊ တင်းကခင်ကမ်၊မီးခွပ်မီး
 ၁၈ လင်းခခင်လှ်းပေ၊။ ဂပ်ပခင်တင်းကျပ်၊တင်းပွင်
 တီးသုခလးဝျး၊- သိုက်ကပ်ခမ်းတီးဂပ် ကခင်ကပ်
 နှီးလိတ်းချးယဝံခခင် ဂျးလံးပီခင်ကျေးကခင်မာခင်၊
 မီး ခွပ်းလင်းကခင်ခခင်၊ကခင်ခပ်ပုခင်းကခင်တင်း
 ခင်းတင်းမံး ကမ်၊ဂျးလံးပီခင်ကျေးကခင်ယူ၊တုင်
 ပုဏ်ခလး၊ ကျပ်းကပ်ကျေးတီးနာ၊ခေးပိုခင်း၊ ယျး
 ယျးကခင်တင်းလံးခတ်းသျှ်းခင်းမာခင်၊တျးဂျးမာခင်၊
 ၁၉ တျးသုလံးဂုခင်ခခင်တျး ဝျးခခင်၊ခခင်ကျေး။ ဂပ်
 လိတ်းထာမ်ကပျိုတ်းခပ်ထိုင်ကခင်ဂပ်ဂုဂျ် ဂျးမီး
 တင်းသိုင်တင်းလှ်းခခင်ခလး၊ သင်၊သွခင်ခပ်ကျေး။
 ပိုင်းခခင်ခလး၊ တိုင်းယုင်းလှ်းတုင်လင်းဂပ်၊တျး။ ခုဂ်း
 လှ်းလံးမံးလှ်းတျး။
 ၂၀ တုဏ်းလူ။ ဂပ်လှ်းယူ၊ဂျးတီးနာ၊ခေးနခင်းတု
 သေခလး၊တု၊ယူ၊ကျေး။ နှ်းလှ်းသေကမ်၊ဝျး ကျေး
 ကခင်ခင်းသိုင်ဂပ်ခလး၊ နှ်းလှ်းနခင်းတုပခင်ခခင်
 တီးကျေးခခင် ဂပ်တင်းခပ်၊လှ်းခလး၊ ဂိခင်ခွပ်းလှ်း
 ဂခင်တင်းမခင်းကျေး။ မခင်းကျေးတင်းလံးဂိခင်ခွပ်း
 ၂၁ လှ်းလှ်းဂခင်တင်းဂပ်ကျေး။ တီးကျေးကခင်ခပုခင်၊
 ခခင် ဂပ်တင်းပခင်ကခင်ခင်းလှ်းခင်းယူ၊လှ်း
 ဂခင်တင်းဂပ်ကျေးခခင်ပလင်၊ဂပ် မိုခင်ထိုင်ခခင်၊ဂပ်
 ခပုခင်၊ခခင်ခလး၊ ခင်းယူ၊လှ်းလှ်းဂခင်တင်းပေး
 ဂပ် ဂျးခခင်ပလင်၊မခင်းခင်းခခင်ကျေး။
 ၂၂ ဝိလှ်းလှ်းလင်းမီးကမိတ်တီးထိုင်လင်းတင်းလံး ထိုင်

ခင်း၊ဂိုဝျးခင် ဂျးကျေးကခင်မီးဂူခခင်ခင်းသေဂမ်း
 လှ်း။

၄

ပလင်၊ခင်းမိုင်းဂင်ဂုဂပ်

၁ ဝါးခခင်ဂပ်တုလှ်းခလး၊ ဂုခင်နခင်းတုနုလှ်းဝံကျေး
 ခခင်ဂင်ဂုဂပ်ကျေး။ သိုင်ကခင်ဂပ်လံးခင်းကွခင်
 တင်းခလး၊ လင်းမေးမိုခင်ထိုင်ခခင်၊သိုင်ခခင်းခကျေး
 ကခင်လတ်းတေး၊ဂပ်ခခင်ခလးဝျးလမ်း၊- ခိုခင်း
 မျးကျေးတီးခခင်တျး။ ဂပ်တင်းခခင်ပျးလှ်းတင်း
 ကခင်တင်းလံးပီခင်မျး ဂျးတီးခင်း၊ဂျးလှ်းလှ်းလှ်း
 ခခင်ကျေး၊ ဝျးခခင်၊ခခင်ကျေး။
 ၂ မိုင်းခခင် ဂပ်လံးခါမ်၊ကပ်ဝိလှ်းလှ်းလင်းလိပ်
 ကျေး။ မီးပလင်၊ကခင်ခခင်း၊ကခင်ခတု၊ဝံမီးယူ၊
 ဂျးခင်းမိုင်းဂင်ဂုဂပ်ခခင်ခလး၊ ကျေးကခင်ခခင်းယူ၊
 ဂျးခခင်ပလင်၊ခခင်ကျေးမီးယူ၊ကျေး။ဂင်ခခင်
 ငပ်းကခင်၊ကျေးကခင်ခခင်းယူ၊ခခင် မိုခင်ထိုင်ခခင်၊
 သိုင်ခခင်းသွဲးကိတ်၊တင်း သိုင်ပတ်းတမျးကျေး။
 ၃ ဂျးတီးဂိုမီးပလင်၊ခခင်လမ်း မီးဂူင်းဂိုမီးကခင်
 ကခင်၊မခင်း မိုခင်ထိုင်ခခင်၊သိုင်ကျေးခခင်ကျေး။
 ဂျးတီးဂိုမီးပလင်၊ခခင် မီးပလင်၊သားသီ၊ကခင်
 ၄ ကျေး။ ဂျးခခင်ပလင်၊ခခင်မီးကျေးကခင်ကသား
 ယု၊သားသီ၊ပျး ခင်းခင်းကခင်ခခင်၊ကခင်ခပ်
 ခလး၊ ဂျးခခင်ပလင်ခပ်ကျေးတိုင်းသုခလး၊
 ၅ ခင်းယူ၊ကျေး။ ဂျးတီးခင်းပလင်၊လင်းခခင်နာ
 မိပ်၊ ကိတ်၊တင်း သိုင်လတ်းကျေးတင်းသိုင်နာလင်း
 ကခင်ကျေးကခင်ခခင်းခခင်ကွပ်၊ယူ၊ကျေး။ ဂျး
 တီးနာ၊ခေးပလင်၊လင်းခခင် ဂွပ်းတီးနှီးလိတ်း
 လှ်း၊ ကခင်ဝျး ဝိလှ်းလှ်း၊ကြေးပီခင်လင်းလိတ်းပျး
 ၆ ခခင်တီးယူ၊ကျေး။ ဂျးတီးနာ၊ခေးပလင်၊လင်း
 ကျေး မီးပလင်၊လံး၊နခင်၊ပင်၊ထိုင်မိုခင်ထိုင်ခခင်၊
 မာခင်၊ဂိုခင်လမ်း ခခင်ကျေး။ ဂျးတီးနာ၊ခေး ပ
 လင်၊လင်းကိတ်၊တင်း ဂျးခင်းတီးဂိုမီးပလင်၊လင်း
 ခခင် မီးသတ်တဝျး၊သီ၊တုင် ကခင်မီးမာခင်၊တျ
 ၇ လှ်းလှ်း၊တုင်တင်းတုင်တင်းခင်းခခင်ကျေး။ သတ်
 တဝျးပထမ ခခင်မိုခင်ထိုင်ခခင်၊သင်၊သီ၊ကျေး။
 သတ်တဝျးတုတ်ယ ခခင်မိုခင်ထိုင်ခခင်၊ဂွပ်းကွခင်၊
 ကျေး။ သတ်တဝျးတုတ်ယ ခခင်မီးကျေးမိုခင်ထိုင်
 ခခင်၊ခေးဂူခင်းကျေး။ သတ်တဝျးလှ်းထခခင်
 မိုခင်ထိုင်ခခင်၊ဂင်ခခင်းလင်းတျးခမ်း ကခင်မိခင်ယူ၊
 ၈ ခခင်ကျေး။ ဂျးတီးတုင်သတ်တဝျး၊သီ၊တုင်ခခင်
 ယေးတုင်ယေးတုင် မီးပိတ်၊ဂူခင်းကခင်ခလး၊ ဂျးတီး
 နာ၊ခင်းပိတ်၊တင်း ဂျးတီးဂိုမီးပိတ်၊ထိုင်ခခင် မီး
 မာခင်၊တျးလှ်းလှ်း၊တုင်ဝံကျေး။ ခပ်ခခင် ယင်းကမ်၊

လိုဝ်းကမ်၊သဝ်း ဂူးဝခင်းဂူးခိုခင်းတၢ၊သေ၊ကမ်၊
ထာတ်၊လာတ်းခလးဝး၊- ထၢ၊ဝရၢၤကြၢးပီခင်လဝ်း
ကခမ်မီးယူ၊ ပိတ်းလူဂ်ပခမ်၊ကတိဂ်ကခေ၊ဂၢတ်း
ဂၢ၊လၢၤခလး၊ ပေုလုမ်၊တင်းကခခမ်၊တၢတခင်းခွင်း
ခံ့မူတ်းလၢင်၊တီးခးဂၢး၊ မူတ်းလၢင်၊တီးခး
ဂၢး။ မူတ်းလၢင်၊တီးခးဂၢး၊ ဝးခင်၊ခမ်ယူ၊
ဂၢး။

- ၉ မိုဝ်းကခမ်သတ်တဝၢ၊လိုဝ်းခခမ် ယွင်းယေးမူခမ်
သရေ့ဂုင်၊ဂေးလူးလဝ်း ကခခမ်ခင်းယူ၊ဂးခိုဝ်
ပလၢင်၊လဝ်းခလး၊ ကသၢဂ်းလိပ်းယူ၊ဂူးဂမ်၊ဟေ့၊
- ၁၀ သိုပ်၊သိုပ်၊တၢမ်းတၢမ်းခခမ်ခိုဝ် ဂေးကခမ်ကသၢဂ်း
ယွ်းသဝ်းသီ၊ပးခခမ် ခုပ်မူဝ်၊ဂးတီးဟေ့၊ခေးလဝ်း
ကခခမ်ခင်းယူ၊ဂူးခိုဝ်ပလၢင်၊ခခမ်ခလး၊ ဂုင်းဂွံ၊
လဝ်းကခမ်ကသၢဂ်းလိပ်းယူ၊ဂူးဂမ်၊ဟေ့၊ သိုပ်၊သိုပ်၊
တၢမ်းတၢမ်းခခမ်ဂၢး။ ခပ်ပုတ်းသရေ့တုင်
လဝ်းဂပ်၊တင်းလၢ်သေယဝ် ချးဝံဂးတီးဟေ့၊ခေး
ပလၢင်၊လဝ်းခခမ်သေခလး၊ လဝ်းလာတ်းခလး၊
- ၁၁ ဝး၊- ကြၢးပီခင်လဝ်းဂုင်းခး ထၢ၊ဝရၢၤကြၢးတီး
ခး။ ဂွမ်းပိုဝ်းလဝ်းဂုင်းဟေ့ခမ်၊သၢင်းဂိုတ်းပီခင် လွင်း
တၢင်းဂးမီးတင်းသီင်းတင်းလူင်ယဝ်ခလး၊ လွင်း
တၢင်းလိုဝ်းခခမ် ပီခင်ဂွမ်းပိုဝ်းကလူဝ်၊လဝ်းဂုင်း
ခလး၊ လံးခမ်၊တၢင်းကခမ်လဝ်းဂုင်းဟေ့ခမ်၊သၢင်း
ဂိုတ်းပီခင်ဝံခလး၊ လဝ်းဂုင်းထိုဂ်းလၢမ်၊လၢးမူခမ်
သရေ့တခင်းခွင်းတီးခးဂၢး၊ ဝးခင်၊ခမ်ယူ၊
ဂၢး။

၅

ဗိုခင်လိဂ်းတင်းသွင်းကွခမ်၊

- ၁ မိုဝ်းခခမ် ဂပ်ဂုခမ်ဗိုခင်လိဂ်း ကခမ်ကပ်တင်းတုင်
လိဂ်းကီဂ်ခရၢ၊ တၢင်၊သွ်၊ဂးတီးဟေ့၊ခင်းဟေ့၊ခွဂ်း
ခလး၊တွဂ်၊တခင်းသိဂ်းလိတ်းဂမ်းဝံခခမ် ဂးခင်း
မိုဝ်းခခမ်ခွလဝ်း၊ ကခခမ်ခင်းယူ၊ဂူးခိုဝ်ပလၢင်၊
ခခမ် ဂၢး။
- ၂ ဂပ်ဂုခမ်တမၢခမ်၊ဂၢင်ဂုဝ် ကခမ်ဂိုင်းယွ်၊ခေး၊ပး
ခိုင်းဂိုတ်းတင်းသီင်ကခမ်ယွ်၊ခေး၊ ဂွင်သီခမ်၊ခလး
ဝး၊- ဟူးလွ်ဂိုင်၊ထိုဂ်း၊ ဂူးလံးဟေ့လု၊ဗိုခင်လိဂ်း
ခခမ်ခလး၊ ဂွမ်းပီတ်းတခင်းသိဂ်းမခင်းလိုဝ်းခခမ်
- ၃ ဝးခင်၊ခမ်ယူ၊ဂၢး။ ဂးခိုဝ်ဂၢင်ဂုဝ် ဂးခိုဝ်
လိခမ်မိုင်းဂးတွ်းလိခမ်မိုင်း ဟူးလွ်ဂေးကမ်၊တတ်း
ခိုင်းလံး၊ ဂူးလံးဟေ့လု၊ဗိုခင်လိဂ်းခခမ်ခလး၊လူး
တုလုး။ မိုဝ်းကခမ်ဂပ်ဂုလွင်းကခမ်ကမ်၊ထူပင်းကမ်၊
ဂုခမ် ဂေးကခမ်ခိုင်း၊ထိုဂ်းဟေ့လု၊တုလုးဗိုခင်လိဂ်း

- ခခမ်သေဂေးသေဂူခင်းခလး၊ ဂပ်ဂိုးဂွင်ယွ်၊ခေးလူင်
လၢင်ဂၢး။
- ၅ မိုဝ်းခခမ် ဂေးကခမ်ကသၢဂ်းယွ်၊ခခမ်ပးခိုင်း
လာတ်းတီးဂပ်ခလးဝး၊- ယု၊ပေ့ဂိုးဂွင်။ သၢင်၊
သီးလိုဝ်းခိုင်းယုတ ကခမ်ပီခင်လဝ်းဂုဂ်း၊ တၢ၊ပိတ်
ခခမ် ဧပုခင်၊ဂူးလံးဟေ့လု၊ဗိုခင်လိဂ်းခခမ်ကီဂ်၊
တင်းတခင်းသိဂ်းမခင်းလိတ်းလုမ်းခခမ် ဂၢး၊
ဝးခင်၊ခမ် ဂၢး။
- ၆ မိုဝ်းခခမ် ဂပ်ဂုခမ်သွင်းကွခမ်၊ ကခမ်ပီခင်မိုခမ်
လိုဝ်းခခမ်၊ကခမ် ခမ်၊တၢင်းကခမ်ကပ်တံယဝ်ခခမ်
လုဂ်းယူ၊ဂူးခင်းခိုင်းဂၢင် လၢလိမ်ပလၢင်၊လဝ်း
ခလး၊ သတ်တဝၢ၊သီ၊တုင်တင်းဂေးကခမ်ကသၢဂ်း
ယွ်၊လိုဝ်းခခမ်ဂၢး။ သွင်းကွခမ်၊ခခမ် မီးခပ်
လိတ်းလိမ်းတင်းမၢဂ်၊တၢလိတ်းဂူလု၊ ကခမ်ဝး
ဝိလိုလု၊ကြၢးပီခင်လဝ်းလိတ်းပး ကခမ်ခမ်၊တၢင်း
ကခမ်ပံးလု၊ ဂူးခိုဝ်လိခမ်မိုင်းဂူးတီးဂူးလိခမ်
- ၇ ခခမ်ဂၢး။မခင်းခခမ်မးခလး၊ ခမ်၊ကပ်ဗိုခမ်
လိဂ်းခခမ် ဂးခင်းမိုဝ်းခွခမ်ခွလဝ်းကခမ်ခင်းယူ၊
ဂူးခိုဝ်ပလၢင်၊ခခမ် ဂၢး။
- ၈ မိုဝ်းကခမ်မခင်းခမ်၊ကပ် ဗိုခင်လိဂ်းခခမ်လိုဝ်
သတ်တဝၢ၊သီ၊တုင် ကီဂ်၊တင်းဂေးကခမ်ကသၢဂ်း
ယွ်၊သၢဂ်းသီ၊ဂေးလိုဝ်းခခမ် ယိပ်းဂမ်တိင်၊ကီဂ်၊
တင်းဂွမ်းခမ်ကခမ်တီမ်ဝံတင်းခမ်၊သၢ၊ ပုခင်း
ကခမ်တဂ်းတုတ်၊ဟူးကခမ်ဝး၊ ပထမၢ၊ဂူးခင်းမူတ်း
လၢင်၊တင်းလၢ်ခခမ် ဂုင်းဗိုခင်းမခင်းခလး၊ခုပ်မူဝ်၊
ဂူးတီးဟေ့၊ခေးသွင်းကွခမ်၊ယူ၊သေခလး၊ ကွခမ်
- ၉ ဂခမ်ဂိုတ်းခွမ်းကခမ်မိုဝ်း၊ခလးလဝ်းဝး၊- လဝ်းဂုင်း
ထိုဂ်းခမ်၊ကပ်ဗိုခင်လိဂ်းခခမ်ခလး၊ ဟေ့လု၊တခင်း
သိဂ်းမခင်းလိုဝ်းခခမ်တီးခးဂၢး။ လွင်းမခင်း
လမ်း လဝ်းဂုင်းခမ်၊တၢင်းကခမ်ကပ်တံခလး၊ ကပ်
တင်းလိုဝ်းလဝ်းဂုင်း ထူတ်၊ကပ်ဂူးခင်းတင်းလၢ်ဂး
ခင်းဂူးခင်းဂူးလိုဝ်းဂူးခိုင်း ကခမ်လာတ်းခွမ်းဟေ့၊သၢ၊
ဂူးလိုဝ်းဂူးပိုင် ပုခင်းကြၢးပီခင်လဝ်းခလး၊ခခင်းခပ်ဝံ
- ၁၀ ခင်းကရၢ၊ခခမ်ဂေးခမ်၊ ကီဂ်၊တင်း ဂးခင်းကရၢ၊
ယိတ်ပရေးဂိုဂ်း၊ ဂးတီးဟေ့၊ခေးကြၢးပီခင်လဝ်း
ဂုင်းခးခလး၊ ပခမ်ကခွၢင်ကခမ်လံး၊ကုပိုဝ်၊ဂးခိုဝ်
လိခမ်မိုင်းတီးခးဂၢး။ ဝးခင်၊ခမ် ဂၢး။
- ၁၁ မိုဝ်းခခမ်ဂပ်တုလုးခလး၊ ငိခင်းသီင်တမၢခမ်၊ဂၢင်ဂုဝ်
ကခမ်ခပ်ကခမ်၊ ဂုဂ်တေ၊သင်၊ချေ၊ကမ်၊ဂးခမ်
ခေး၊ထခင်းပေးကမ်၊ဂူးလံးခခမ် ဂးတီးဂိုမ်းလၢ
လိမ်ပလၢင်၊လဝ်း သတ်တဝၢ၊တင်းလၢ်၊ ကီဂ်၊တင်း
ဂေးကခမ်ကသၢဂ်းယွ်၊လိုဝ်းခခမ် ဂၢး။
- ၁၂ ခပ်လိုဝ်းခခမ် ဂိုတ်းတင်းသီင်ကခမ်ယွ်၊ခေး၊ခလး၊

ရွှင်ဝါး၊ သူဝင်းကွဲခင်၊ ကခင်ခါမ်၊ တာင်းကခင်ကပ်
 တံမားယဝ်ခို ထိုင်းခါမ်၊ တခင်းခိုင်းလေးလိမ်၊
 ပိုင်၊ ဂျာ၊ ကလုခင်း၊ ဂုင်၊ သရေ၊ မူခင်ကျ၊ ခုနုဇေ၊
 တာင်းလိမ်၊ ဂလျာ၊ တီးခါးကျေး၊ ဝါးခင်၊ ခမ်
 ၁၃ ကျေး။ ဂပ်ခိုင်းဂုလ်၊ ခေ၊ ယုသတ်တဝါး၊ ဂျာမီး
 ဂျာခိုင်းဂပ်၊ ဂျာခိုင်းလိမ်ခိုင်း၊ ဂျာတိုးလိမ်
 မိုင်း၊ ဂျာခိုင်းခမ်သမ်၊ မုဂ်တြ၊ ဂျာတိုးဂျာလိမ်
 တင်းသိုင်း၊ တင်းလုင်ရွှင်လေးဝါး၊ ဂျာလင်းကခင်
 ခင်းယု၊ ဂျာခိုင်းပလင်၊ ကိတ်၊ တင်းသူဝင်းကွဲခင်၊
 ခေခမ် မီးတာင်းလိမ်၊ ဂလျာ၊ ဂုင်၊ သရေ၊ မူခင်
 ကျ၊ ခုနုဇေ၊ ကျ၊ ခေ၊ လာဂ်၊ ဂျာခမ်၊ ဇေ၊ သိုပ်၊
 သိုပ်၊ တါမ်၊ တါမ်၊ သေဂမ်းလုလ်၊ တီးခါး၊ ဝါးခင်၊
 ၁၄ ခမ်ယု၊ ခေခမ်ကျေး။ သတ်တဝါး၊ သီ၊ တုင်လှိုင်းခေခမ်
 ကျေးရွှင်လေးဝါး၊ ကျေးမိခင်း၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ကျေးကခင်ကသက်၊ ယု၊ လှိုင်းခေခမ်ကျေး၊ ကွဲခင်ခမ်
 ခုပ်မုပ်၊ ခေ၊ ဂုင်းခါး၊ ယု၊ ကျေး။

၆

တခင်းသိုက်လိတ်းလမ်း

၁ ဂပ်ဂုခင်မိုင်းကခင်သူဝင်းကွဲခင်၊ နုလ်၊ တခင်းသိုက်
 လမ်းခိုင်းခင်းတခင်းသိုက်လိတ်းလမ်းခေခမ် ငိုခင်း
 ခင်းသတ်တဝါး၊ သီ၊ တုင်၊ တုင်ခိုင်းလတ်၊ မိုခင်
 လှိုင်းခင်၊ သိုင်လင်းဇေ၊ ခေခမ်လေးဝါး၊ မျး
 ၂ ခေ၊ တုလ်၊ တု၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။ ဂမ်းခေခမ်
 ဂပ်တုလ်၊ ဂုခင်မု၊ နုခိုင်းကျေး။ ကျေး
 ကခင်ခါ၊ မုခေခမ် ယိုဝ်းဂမ်ဂပ်၊ ဂုင်ယု၊ ကျေး။ မခင်း
 လင်းပခင်သရေ၊ တီးခါးကျေး။ မခင်းကွဲ၊ ဂျာ
 မိုခင်ခင်၊ ကျေးကခင်လိတ်းခေခမ်၊ ခေခမ် ကျေး။
 ၃ မိုင်းကခင်နုလ်၊ တခင်းသိုက်၊ တုတိယ ခေခမ်လှိုင်း
 ဂပ်ခိုင်းသတ်တဝါး၊ တုင်တုတိယ ခေခမ်လတ်၊
 ခေ၊ ဝါး၊ မျးခေ၊ တုလ်၊ တု၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ၄ ဂမ်းခေခမ် မုလိုင်တုခိုင်းကျေး၊ မျးခေ၊ ကျေး
 ကခင်ခါ၊ မုခေခမ် လိတ်းကခင်၊ ကခင်လိတ်းသိုက်
 တာင်းခေခမ်သေကျေးခိုင်းလိတ်းခိုင်းခေ၊ ဂျာ
 ခိုင်းလိတ်းခိုင်းတင်းလိတ်း ကျေးခိုင်းခေ၊ ကျေးခိုင်း
 ကပ်ဂခင်တံကျေး။ မခင်းလင်းကပ်၊ ပခင်လပ်၊
 လှိုင်းတီးမခင်းကျေး။
 ၅ မိုင်းကခင်နုလ်၊ တခင်းသိုက်၊ တုတိယ ခေခမ်လှိုင်း
 ဂပ်ခိုင်းသတ်တဝါး၊ တုင်တုတိယ ခေခမ်လတ်၊
 ခေ၊ ဝါး၊ မျးခေ၊ တုလ်၊ တု၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ဂပ်တုလ်၊ ခေ၊ ဂုခင်မုလမ်တုခိုင်းကျေး။ ကျေး။

ကခင်ခါ၊ မုခေခမ် ယိုဝ်းဂမ်ယု၊ ဂု၊ ယု၊ ကျေး။
 ၆ ဂပ်ခိုင်းသိုင်ကခင်လတ်၊ ဂျာခိုင်းခိုင်းဂပ်သတ်
 တဝါး၊ သီ၊ တုင်ခေခမ်လေးဝါး၊ တေ၊ ခေ၊ ဂျာ၊ ဂျာ
 ခိုင်းလိတ်းခင်းသုခင်ကျေး၊ ခွဲခိုင်းကျေး။ တေ၊ ခေ၊
 ဂျာ၊ ဂျာ၊ ခိုင်းလိတ်းခင်းသုခင်မုယေးသုခင်ကျေး။
 ယု၊ ဂျာ၊ ခေခမ်မခင်းကိတ်၊ တင်းခေခမ်လတ်၊ ဝါး
 ခေခမ်၊ ခမ်ကျေး။
 ၇ မိုင်းကခင်နုလ်၊ တခင်းသိုက်၊ တုတိယ ခေခမ်လှိုင်း
 ဂပ်ခိုင်းသတ်တဝါး၊ တုင်တုတိယ ခေခမ်လတ်၊
 ခေ၊ ဝါး၊ မျးခေ၊ တုလ်၊ တု၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ၈ ဂမ်းခေခမ်ဂပ်တုလ်၊ ခေ၊ ဂုခင်မုလပ်၊ တုင်ခိုင်း
 ကျေး။ ကျေးကခင်ခါ၊ မုခေခမ်မီးလှိုင်းသိုင်ကခင်လိတ်း
 ရွှင်ဂိုင်းဝါး၊ ခေခမ်တံ ကျေး။ မိုင်းမုဂျာ၊ လှိုင်း
 ပျးလင်ကျေးခေခမ်ကျေး။ မခင်းလိတ်းကျပ်ပိုင်၊ လိတ်း
 မိုင်းသီ၊ ပုခင်းပုခင်းခိုင်းခေ၊ လိတ်းကခင်ကပ်
 တံလုလ်၊ ခေ၊ လပ်၊ ခေ၊ တာင်းကခင်ဂိုင်းကခင်
 ယာဂ်၊ ခေ၊ တာင်းကခင်ပိခင်လေးတံ၊ ကိတ်၊ တင်း
 ခေ၊ တုင်ထိုခင်၊ ကျေး။
 ၉ မိုင်းကခင်နုလ်၊ တခင်းသိုက်၊ ပိခင်၊ လမ ခေခမ်လှိုင်း
 ဂပ်ဂုခင် ပိလှိုင်း၊ ခေခမ်လှိုင်းကခင်လိတ်းခါမ်၊ တာင်း
 ကခင်ကပ်တံ၊ ရွှင်ပိုင်၊ ခေခမ်ဂပ်၊ ကျေးပိခင်လင်း
 ကိတ်၊ တင်း ရွှင်ပိုင်၊ လှိုင်းတာင်းကခင်တုင်လင်းဂပ်၊
 ခါမ်၊ သက်၊ သေ၊ လှိုင်းခေခမ် ဂျာတိုးယိုဝ်းပလင်၊
 ၁၀ ကျေး။ ခေခမ်လိတ်းတာင်းသိုင်ကခင်ယု၊ ခေ၊ ရွှင်သီခမ်၊
 ခေ၊ ဝါး၊ လင်းကခင်ကျပ်ပိုင်၊ ခေ၊ ပိခင်ကခင်
 မုတီးလင်၊ ကခင်မခင်၊ မိခင်းကခင်လှိုင်းလှိုင်းခေခမ်
 တီးခါး၊ ယင်းကမ်၊ လိတ်းယု၊ ပခင်တာမ်၊ လှိုင်းခေခမ်၊
 ကပျိုတ်၊ ကခင်ခေခမ်လှိုင်းကခင်ယု၊ ဂျာခိုင်းလိတ်းခိုင်း
 တင်းလိတ်းခေ၊ ထွက်၊ လှိုင်းဂုခင်းကျေးပိတ်းခေခမ်လေး
 တမ်းယု၊ လိတ်းခေခမ်၊ လိတ်းကျေး၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ၁၁ မခင်းလင်းပခင် ခုင်းခေခမ်ကျေး၊ ကခင်ခေခမ်၊
 ခေခမ်ကျေး။ မခင်းလင်းမိတ်းခေခမ်၊ ခေခမ်လေး
 ဝါး၊ လှိုင်းကခင်ပိတ်းကျေးသေ၊ ကခင်သက်၊ ဂိုတ်း
 လှိုင်းဂခင်တင်းသူ ကခင်တမ်းလိတ်းခါမ်၊ တာင်းကခင်
 ကပ်တံ၊ မိုခင်လှိုင်းခေခမ်၊ သုခေခမ် ကမ်၊ ပု၊ ရွှင်ပိုင်၊ ထိုင်
 တာင်းကခင်ပျေလုမ်၊ ခေခမ်လှိုင်း တမ်းလိတ်းယု၊ ခေခမ်
 ခေခမ်မခင်းခိုင်းလှိုင်းကျေး၊ ဝါးခင်၊ ခမ်ကျေး။
 ၁၂ မိုင်းကခင်နုလ်၊ တခင်းသိုက်၊ သထမ ခေခမ်လှိုင်း
 ဂပ်ဂုခင်တာင်းကခင်ပိခင်ကိတ်၊ သခင်၊ ယု၊ ခေ၊ လှိုင်း
 လင်ကျေး။ ဂပ်ခေခမ်ပိခင်ကခင်လမ်မိုတ်ကျေး၊ မိုခင်
 လှိုင်းခေခမ်၊ ခုင်းလိတ်းကျေး၊ ကခင်ကပ်တင်းခေခမ်ကျေး
 ဂိုတ်းခေခမ်ကျေး။ လှိုင်းကျေးပိခင်လှိုင်းခေခမ်၊ လှိုင်း
 ၁၃ ဝိုကျေး။ လာဂ်ဂပ်၊ တင်းလိတ်းကျေး၊ တုဂ်၊ မျးကျေး။

- အိုဝ်လိခင်မိုင်း မိုခင်လိုဝ်ခင်၊မာ်၊တုခင်းမာ်၊လိုဝ်၊
သင်းဇေးကခင်ခိုင်၊ကမ်၊ပံ၊ထုဂ်၊ဗလး ဂှင်းတုခင်း
ခင်းမိုဝ်းကခင်လုခင်းဂိုင်းပဝ်၊ခခခင်ကျေး။
- ၁၄ နေ့ဂင်ဂုာ်ကျေးတုဝ်ဗျှ၊ မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ဂုမ်းလိဂ်း
ကျေး။ လွံဂှးလုဂ်း ကိဂ်၊တင်းဂုခင်ခင်းခခမိုဂှးလုဂ်း
- ၁၅ ကျေးခုံသေတီးကခင်ခဝ်ယု၊ခခခင်ဗျှ၊ကျေး။ လျှ
လိမ်ခုခင်ကျေးခမ်းလေးဂီ၊တင်းလံခလး ဖွင်းမိုင်း၊
ပုဝ်၊သိုဂ်း၊ ဂုခင်းမာ်၊ဂုခင်းမီး၊ ကျေးကခင်ဂိုင်းယို၊
ခးတင်းဂုခင်းလွတ်း၊ ဂျးမီးတင်းသိုင်းတင်းလုဝ်
ကွခင်ခခင်ပံတိတ်၊ယု၊ ဂျးခင်းခမ်းလိခင်လိခင်
ကိဂ်၊တင်းဂျးခင်းမာ်၊ဂိုခင်မာ်၊နေ့ ကခင်မီးဂျး
ခိုဝ်လွံတင်းလံခခခင်ဗလး၊ ဂှင်ပဝ်၊တီးလွံ တင်း
မာ်၊ဂိုခင်လိုဝ်ခင်းခခခင်ဗလး၊- တုဂ်းသို၊ဂျးခိုဝ်
- ၁၆ ဂုဝ်းသေဂမ်း။ ဧဂုဂ်းခေး၊ လဝ်းကခင်ခင်းယု၊ဂျး
ခိုဝ်ပလင်၊မခင်းလဝ်း ကိဂ်၊တင်းတင်းလွံမံးသုဝ်း
- ၁၇ ကွခင်၊ခခခင်ဗလး၊ ဂှမ်း၊သုမ်၊ဂုဝ်းခးပုံသေဂမ်း။ ဝခင်း
ယို၊ဝခင်းလုဝ် ကခင်တင်းလွံမံးမခင်းလဝ်းထင်၊
သျးခခခင် ဂှတ်းထိုင်မျးယဝ်လုဝ်ပေ။ နှးလွတ်း
လုဂ်းခမ်း၊ဗလး၊ယု၊လံ၊ ဝျးခင်၊ခခကျေး။

၇

တခင်းသိဂ်းသီခင်သီ၊မိုခင်၊သီ၊ဂိုဝ်

- ၁ ဝါးခခခင် ဂဝ်ဂုခင်တမာခင်၊ဂင်ဂုာ်သီ၊ပျးလုဂ်းယု၊
တီးသီ၊ခေးဗလး၊ ယိပ်းဂမ်လုမ်း ကခင်မီးဂျးခိုဝ်
လိခင်မိုင်းသီ၊ခေးခခခင်ယု၊သေယဝ် ကမ်၊ဂှးလုမ်း
လံးထုဂ်းမးဂျးတီးလိခင်မိုင်း ကိဂ်၊တင်းပင်၊လံ၊
- ၂ တင်းတုခင်းမိုတင်းလံခခခင်ကျေး။ဂဝ်ဂုခင်တမာခင်၊
ဂင်ဂုာ်ပျးခိုင်း ကခင်ပျးကဝ်တင်းတခင်းသိဂ်း
ဗြေးပီခင်လဝ်း ကခင်ကသးဂ်းလိပ်းယု၊ခခခင် လုဂ်
သေဂျးတီးခေးတင်းကွဂ်၊ခိုခင်းမေးကျေး။ မခင်း
ကျေးဂိုတ်းတင်းသိုင်ကခင်ယို၊ခေး၊ ဂှင်သီခင်၊တီး
တမာခင်၊ဂင်ဂုာ်သီ၊ပျး ကခင်လံးကခွာ် တင်း
ကခင်ခခင်းလဂ်းခိုင်းသေးလိခင်မိုင်း ကိဂ်၊တင်း
- ၃ ပင်၊လံ၊ခခခင်ဗလး၊- လုဝ်းကခင်ဂုဝ်းကမ်၊ပံ၊
တွဂ်၊တခင်းသိဂ်းဂျးတီးခေးနာဂ်၊ ချးဗြေးပီခင်
လဝ်းဂုဝ်းတင်းလံခခခင်လိုဝ် ယု၊ပေခခင်းလဂ်း
ခိုင်းသေးလိခင်မိုင်း ကိဂ်၊တင်း ပင်၊လံ၊တင်း
တုခင်းမိုတင်းလံသေဂမ်း၊ ဝျးခင်၊ခခကျေး။
- ၄ ဂဝ်ခိုခင်းတင်းကခင်ခခင်ကခင်ကခင်၊ ခဝ်လိုဝ်း
ကခင်လံးခမ်း၊တင်းကခင်တွဂ်၊တခင်းသိဂ်း ဂျးခင်း
ဂုခင်းကိသေဂျးလ တင်းလံဂုင်းဖွ်ဂုင်းမခင်းခခခင်
မီးဂုခင်းသီခင်ခိုင်းပံသီ၊မိုခင်၊ပံသီ၊ဂိုဝ်၊ လံးခမ်း၊

- ၅ တင်းကခင်တွဂ်၊တခင်းသိဂ်းပုံကျေး။ ဂျးခင်းမိဝ်း
ယုတ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းရုပိုခင်၊
မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းဂာတ် မိုခင်၊ခိုင်း
ပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းကျေး၊သျှ၊ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်
- ၆ ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းခပဝ်ထလိ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊
- ၇ ဂျးခင်းမိဝ်းမခေး၊သေ၊ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်း
မိဝ်းသီမခင်၊ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းဂုခင်း
- ၈ လေ၊ဝိ မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းကိသေချး
မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းလေ၊ပုလုခင်၊
မိုခင်၊ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းယုဝ်းသီပုံ မိုခင်၊
ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်၊ ဂျးခင်းမိဝ်းပိခင်၊ယု၊မိခင်၊ မိုခင်၊
ခိုင်းပံသွင်ဂိုဝ်လိုဝ်ခင်းခခခင်၊ လံးခမ်း၊တင်းကခင်
တွဂ်၊တခင်းသိဂ်းပုံကျေး။

ဂုခင်းခခခင်၊
လံးခင်း၊ဂုဝ်းကခင်၊ကခင်ခခင်

- ၉ လိုခင်းခခခင် ဂဝ်တုလုဂ်းဗလး၊ ဂုခင်ဂုခင်းခခခင်၊
ကခင်နေးလွံကမ်၊ခပဝ်ကမ်၊ကခင်၊လံးခခခင် ကွဂ်၊
သေဂျးခင်းဂုခင်းဂုခင်းလိုဝ်ဂုခင်း ဂခင်လတ်းဂျးခင်း
နေး၊သျှ၊ဂျးလိုဝ်ဂုခင်းခခခင် ခင်းဂုဝ်းခင်းကခင်
နိုဝ်၊ကခင်ခခင်ယု၊ ယိပ်းဂမ်ဂိုဝ်၊တုခင်းလုခင်၊ပလုခင်၊
ဗလး၊ လုဂ်းယု၊ဂျးတီးနာ၊ခေးပလင်၊လဝ်းကိဂ်၊
တင်း ဂျးတီးနာ၊ခေးသုဝ်းကွခင်၊ယု၊ကျေး။
- ၁၀ ခဝ်ခခခင် ဂိုတ်းတင်းသိုင်ကခင်ယို၊ခေး၊ ဂှင်သီခင်၊
ဗလး၊- တင်းကခင်ခခင်၊ချွတ်းကဝ် မီးဂျးတီး
ဗြေးပီခင်လဝ်းဂုဝ်း ကခင်ခင်းယု၊ဂျးခိုဝ်ပလင်၊
လဝ်း ကိဂ်၊တင်းဂျးတီးသုဝ်းကွခင်၊ခခခင်ကျေး။
- ၁၁ ဝျးခင်၊ခခယု၊ကျေး။ တမာခင်၊ဂင်ဂုာ်တင်းသိုင်
တင်းလုဝ် ကခင်လုဂ်းဝိုင်းဂုဝ်းယု၊ဂျးတီးဂိုမ်းပလင်၊
လဝ်း ကျေးကခင်ကသးဂ်းယို၊တင်းလံ ကိဂ်၊တင်း
သတ်တဝျးသီ၊တုဝ်လိုဝ်ခင်းခခခင် ခုပုံမုဝ်၊ဂျးတီးနာ၊
ခေးပလင်၊လဝ်းယု၊ ဂုဝ်းဂျး၊ဗြေးပီခင်လဝ်းယု၊
သေဗလးကွခင်ဂခင်လဝ်းလတ်းဗလး၊-
- ၁၂ ကျးမိခင်း။ ဂှးဗြေးပီခင်လဝ်းဂုဝ်းခခ မီးတင်းလိ
မင်၊ဂလျး၊ မုခင်နင်း၊ ပိင်၊လု၊ တင်းကခင်ယုဝ်း
ယေးကျေးလုး။ ဂှင်၊သေဂျး၊ တခင်းဂုဝ်းတင်းဂတ်
တင်းခခခင်၊ ဂှးဂမ်၊နေး၊သိုပ်၊သိုပ်၊တမ်း၊တမ်းသေ
ဂမ်းလုလုဂ်းတီးခေး၊ ကျးမိခင်း၊ ဝျးခင်၊ခခယု၊
ကျေး။
- ၁၃ မိုဝ်းခခခင် ကျေးကခင်ကသးဂ်းယို၊ခခခင်ကျေးခိုင်း
ထာမ်တီးဂဝ်ဗလး၊- ခဝ်လိုဝ်းကခင်ခခင်းဂုဝ်း
ခင်း ကခင်နိုဝ်၊ကခင်ခခင်ခခခင်ပီခင်းနေးလု၊ ခဝ်
လုဂ်းသေဂျးတီးလုမေး။ ဝျးခင်၊ခခခခခင်လိုဝ်၊ဂဝ်
- ၁၄ ကျေးခိုခင်းလဝ်းလတ်းဗလး၊- လဝ်းဂိုဝ်လုး။

လင်းရှင်းပူပူ၊ ချော့ကျော့၊ ဝါးခင်း၊ ခပ်ကျော့။ မခင်း
 ကျော့လှလှ၊ တီးဂင်ဇလးဝါး- ခပ်လိုင်းခန့် ပီခင်
 ခပ်လိုင်းကခင် ကွက်၊ သေချော့ခင်းတုတ်ခါးတောင်း၊ နေခင်
 မားဇလးကပ်ခင်းခင်းတုတ်လင်းဂပ်၊ သာ၊ လွှဲးကျော့
 ခင်းလိုက်၊ သူဝင်းကျော့ခင်၊ ရှိုး၊ နှိုး၊ လီခင်လီခင်
 ၁၅ ကျော့။ ပိုင်းခင်လေးခပ်လုံးတီးယူ၊ ကျော့တီး၊ နေ၊ ချော့
 ပလောင်၊ ဖြေးပီခင်လင်းဇလး၊ လုံးဂိုတ်းဝါး၊ ဖြေး
 ပီခင်လင်း၊ ယူ၊ ကျော့ခင်းပိတ်မခင်၊ လင်း၊ ရှိုးဝခင်းရှိုး
 ခိုခင်းကမ်၊ ထာတ်၊ ကျော့။ လင်း၊ ကခင်ခင်းယူ၊ ကျော့
 ခိုင်ပလောင်၊ ခေခင် တမ်းပိုတ်၊ သုမ့်ထိုင်မိုင်းကျော့၊ လင်း
 ၁၆ ဇလးရှမ်း၊ ကပ်ခပ်ဝဲကျော့။ ဂမ်းလိုခင်းခပ်တမ်းကမ်၊
 လုံးဂိုတ်းတောင်းဂိုတ်းတောင်းခပ်ဇလး၊ ယာဂ်၊ ခေမ့်
 ယာဂ်၊ ခေမ့်။ တမ်းကမ်၊ လုံးခမ်၊ တောင်းကခင်မိုးကခင်
 ၁၇ ရှုခင်းကျော့သင်။ လွင်းမခင်းလမ်း သူဝင်းကျော့ခင်၊ ကခင်မီး
 ယူ၊ ကျော့ခင်းခိုင်း၊ ဂင်ပလောင်၊ လင်းခေခင် တမ်းဂိုတ်း
 လိုင်ဂိုတ်းလူခပ်ဇလး၊ ခေယူ၊ သီခင်းတောင်း ကခင်
 ရှု၊ လူးကျော့တီး၊ ခေမ့်ကျော့၊ ရှိုးကသား၊ ခေခင်ကျော့။
 ဖြေးပီခင်လင်းကျော့ တမ်းလီတ်ခေမ့်တုတ်ခပ် ကျော့
 မီးတင်းသီင်းတင်းလူခင်ခေခင် ပီတ်၊ သေချော့ခင်းမာဂ်၊
 တုတ်ခပ်ကျော့။ ဝါးခင်း၊ ခပ်ကျော့။

၈

၁ မိုင်းကခင် နေရပ်၊ တခင်းသိတ်၊ သတ်တမ ခေခင်လိုင်
 ကျော့ခိုင်မိုင်းဂင်ဂျာဝခေခင် မီးတောင်းကခင်သီတ်၊
 ယီခင်ရှု၊ သေခိုင်းခေ၊ ရှိုး၊ ခိုင်းကျော့။
 ၂ ဂပ်ဂခင်တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝလီတ်းပျေး ကခင်လုဂ်းယူ၊
 ကျော့တီး၊ နေ၊ ချော့၊ ဖြေးပီခင်လင်းခေခင်ကျော့။ ခပ်
 ခေခင် လုံးခမ်၊ ကပ်ခေခေခေရလီတ်းကခင်ကျော့။
 ၃ တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝပျေးခိုင်းမားဇလး၊ ယိမ်းဂမ်လောင်၊
 ပါခင်းခမ်းသေယဝ်၊ လုဂ်းယူ၊ ကျော့တီး၊ ရှိုးမိမ်းယိတ်
 ပလောင်၊ ကျော့။ မခင်းခမ်၊ ကပ်ခေခမ်၊ သျှ၊ ခေမ့်ခေ၊
 ပုခင်းကခင်တမ်းတုတ်၊ နှိုး ရှိုးလုံးသား၊ ကပ်၊ လူလုဂ်း
 ဂခင်တင်း ပထခေ၊ ရှိုးခင်းမူတ်းလောင်၊ တင်းသီင်း
 တင်းလူင်ကျော့ခိုင်ယိတ်ပလောင်၊ ကခင်မီးကျော့တီး
 ၄ နေ၊ ချော့ပလောင်၊ လင်းခေခင်ကျော့။ ကျော့ခင်းခေမမ်၊
 သျှ၊ ပုခင်းကခင်တမ်းတုတ်၊ နှိုး ကိတ်၊ တင်းပထ
 ခေ၊ ရှိုးခင်းမူတ်းလောင်၊ တင်းလံခေခင် ကွက်၊ သေချော့
 ခင်းမိုင်းတမခင်၊ ဂင်ဂျာဝ ခိုခင်းကျော့၊ ကျော့တီး၊ နေ၊ ချော့
 ၅ ဖြေးပီခင်လင်းကျော့။ တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝခေခင်ဂပ်
 လောင်၊ ပါခင်းသေဇလး၊ ရှိုးတီမိတ်တင်းနှိုးယိတ်
 ပလောင်၊ သေယဝ် ချော့တုတ်ကျော့ခိုင်လီခင်မိုင်းဇလး၊
 ပီခင်တောင်းကခင်နေလင်း တောင်းကခင်နေမိုင်း။

တောင်းကခင်သီင်ဂူခင်း၊ သီင်မေး၊ တောင်းကခင်ဂိုင်၊
 သခင်းကျော့။

ခေခေရလီတ်းကခင်

၆ တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝလီတ်းပျေး၊ ကခင်မီးခေခေရလီတ်း
 လီတ်းကခင်ခေခင် ခေမီးခင်းတုတ်လင်းဂပ်၊ ဝဲ ရှိုး
 လုံးပပ်၊ ကျော့။
 ၇ မိုင်းကခင်တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝပျေးပထမ ပပ်၊ ခေရလီတ်း
 လိုင် မာဂ်၊ ရှိုးပင်းတင်းနှိုးကခင်လေးဂခင်တင်းလိုက်၊
 ခေခင် ချော့တုတ်သျှ၊ ကျော့ခိုင်လီခင်မိုင်းဇလး၊ လီခင်
 သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ တူခင်းမိုင်းသါမ်ပုခင်းပုခင်း
 ခိုင်း၊ ယိုဝ်းကခင်ခိတ်ကျော့မီးတင်းသီင်းတင်းလူင်
 ပီခင်တောင်းကခင်မိုးနှိုးကျော့။
 ၈ မိုင်းကခင်တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝပျေးတုတ်ယ ပပ်၊ ခေခေ
 ခေရလီတ်းလိုင် ပီခင်လိုင်ခေခင်၊ ကခင် ကပ်လွှဲလူင်
 ကခင်မိုးနှိုးခေခင် ချော့တုတ်သျှ၊ ကျော့ခင်းပင်၊ လံ၊
 ခေခင်ဇလး၊ ပင်၊ လံ၊ သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ ပီခင်
 ၉ လိုက်ကျော့။ သတ်တဝါး၊ ကခင်ကသား၊ လိမ်း
 ယူ၊ ကျော့ခင်းပင်၊ လံ၊ တင်းလံခေခင် သါမ်ပုခင်း
 ပုခင်းခိုင်းကျော့တုတ်ကျော့။ ရှိုးသင်းခေခင်းတင်း
 လံ၊ သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ လူလီင်ရှု၊ ကျော့။
 ၁၀ မိုင်းကခင်တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝပျေးတုတ်ယ ပပ်ခေခေ
 ခေရလီတ်းလိုင် လာပ်လူင်လုဂ်းခိုင်း၊ ကခင်ရှိုး
 လီင်းလိုင်ခေခင်၊ ရှိုးနှိုးခေခင် တုတ်သေချော့ခိုင်ဂင်
 ဂျာဝဇလး၊ ရှိုးထိုင်ကျော့ခိုင်ခေမ့်ရှိုးတင်းလံကျော့။
 ၁၁ လာပ်ခေခင် လုံးလိုင်းဝါး၊ မိုးတေးခေ ကျော့။
 ခေမ့်သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ ပီခင် မိုးတေးခေ ရှု၊
 ဇလး၊ ရှိုးခင်းခေခေ၊ တုတ်ရွပ်၊ ရှိုးကခင်ခေမ့်ခေမ့်ခေ၊
 လူင်လာပ်ခေခင်ကျော့။
 ၁၂ မိုင်းကခင်တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝ လတုတ်ယ ပပ်၊ ခေခေ
 ခေရလီတ်းလိုင် ဂင်ဝခင်းသါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊
 လိုခင်သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ လာပ်တင်းလံ၊ သါမ်
 ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ မာတ်၊ ဇလး၊ သါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း
 လမ်းသီင်၊ ရှု၊ ကျော့။ ဂင်ဝခင်းသါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း
 ဂင်ခိုခင်းသါမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်း၊ ကမ်၊ မီးကခင်လီင်း။
 ၁၃ ဂမ်းခေခင်ဂပ်တုတ်ဇလး၊ ငါခင်းလင်းတုတ်ခမ်းတုတ်
 ခိုင်း၊ မိခင်ယူ၊ ကျော့ခိုင်ခိုင်းဂင်နေဂင်ဂျာဝသေဇလး၊
 ရှိုးတင်းတင်းသီင်ကခင်ယို၊ ခေ၊ ရှိုးဇလး၊ ဝါး- ရှိုးကျော့
 ခိုင်လီခင်မိုင်းတင်းလံခေ မီးကျော့မင်၊ ဂလျှ၊ ကျော့
 မင်၊ ဂလျှ၊ ကျော့မင်၊ ဂလျှ၊ ရှိုးပိုင်းသီင်ခေခေခေရလီတ်း
 တမခင်၊ ဂင်ဂျာဝသါမ်ပျေး ကခင်လမ်တမ်းပပ်၊ ကခင်
 ယင်းဂိုတ်းယင်းကျော့ခင်၊ ယူ၊ ခေခင်ကျော့။ ဝါးခင်း၊
 ခပ်ကျော့။

၉

- ၁ မိုဝ်းကခင် တမာခင်၊ဂၢင်ဂျာဝ်ပိခင်၊လမ ပဝ်၊ခခေး ခရျ၊ခခေ်လိုင် ဂဝ်ဂျခင်လၢဝ်လုဂ်းခိုင်လုဂ်းသေ ဂျးခိုင်ဂၢင်ဂျာဝ်တူဂ်းမး ဂျးတီးလိခင်မိုဝ်းကေး။ လၢဝ်ခခေ် လံးခါမ်၊တၢင်းကခင်ကၢပဝ်ခခေ်သေး ခုမ်သေးဂျး ကခင်လိုဂ်းခေ၊သေပိုခင်းခခေ်ယဝ်။
- ၂ မိုဝ်းကခင်မခင်းဗုဂ်၊ခုမ်ဗုဂ်၊ဂျး ကခင်လိုဂ်းခေ၊ သေပိုခင်းခခေ်လိုင် ကံဂျခင်းမိုဝ်းလိုဝ်ခခေ်၊ကံ ဂျခင်းမုဂ်းကခင်ယု၊ခေ၊ခခေ် ကွဂ်၊သေဂျးခင်း ခုမ်ခင်းဂျးခခေ်ခလး ဂၢင်ဝခင်းတင်းက၊ဂျ၊သျ
- ၃ ဂၢင်ဂျာဝ်ပိခင်ကခင်လပင်းသိုင်၊ဂျ၊ကေး။ မိင်းဂိင် တင်းလံာ်ကွဂ်၊သေဂျးခင်းဂျခင်းဗု ခိုခင်းဂျးခိုင် လိခင်မိုဝ်းမးခလး လံးတခင်းခုဝ်းလိုဝ်ခခေ်၊တခင်း ခုဝ်းမိင်းငေး ဂျးခိုင်လိခင်ခိုင်ကေး။
- ၄ ခဝ်လံးခါမ်၊ကဝ်ပိင်းလၢပင်းကခင်ဝျး- တခင်းကမ်၊ လံးတိုင်တူခင်းယိုဝ်းတူခင်းယျး တူခင်းမံတူခင်း မၢဂ်၊ဂျးခိုင်လိခင်မိုဝ်းခလး တခင်းလံးခခိဂ်းလၢဂ်း ငီခင်းသေး ခဝ်လိုဝ်းကခင်ကမ်၊လံးခါမ်၊တၢင်းကခင် တွဂ်၊တခင်းသိဂ်းတြးပိခင်လဝ်း တီးခေ၊ဗု၊ခဝ်
- ၅ ခခေ်ကေး။ ခဝ်ကမ်၊လံးကခွာင် ဂျးလံးကဝ်ခဝ် တံ။ ခဝ်လံးကခွာင်ကခင်တခင်းလံးပခင်ဂုဂ်၊တခေ၊ လိုဝ်ခခေ်၊ဂုဂ်၊တခေ၊ကခင်မိင်းငေး လၢင်းလီ
- ၆ ဂူခင်းခခေ်ဂျးလိုခင်တိမ်တိမ်ကေး။ ခင်းခိင်၊ဂျ၊ လျှိုဝ်ခခေ်ခခေ် ဂူခင်းတင်းလံာ်တခင်းဂျ၊တၢင်း တံကေး။ ဂျ၊သေဂေး၊ကမ်၊ထူပင်းကမ်၊လံး။ ပိဂ် သမ်ခွံးတံခေ၊လူင်လၢင်သေဂေး ခုခင်တံတခင်း လိခင်းပံပိတ်းခဝ်ဂျ၊သေကေး။
- ၇ ဂၢင်းဗၢင်မိင်းဂိင်းလိုဝ်းခခေ် မိုဝ်းလိုဝ်ခခေ်၊ဂၢင်း ဗၢင်မၢကခင်ခမးဂျီခင်းပို ပုခင်းကခင်တခင်းတိုဂ်း သိုဂ်းခခေ်ကေး။ ဂျးခိုင်ဂုဝ်ခဝ်ဂေး မိုဝ်းလိုဝ် ခခေ်၊ဂၢင်းတိုဝ်းသရဗု၊ခမ်းပိုကေး။ ခေ၊ခဝ်ဂေး
- ၈ ပိခင်လိုဝ်ခခေ်၊ခေ၊ဂူခင်းကေး။ ခုခင်ဂုဝ်ခဝ်ဂေး ပိခင်လိုဝ်ခခေ်၊ ခုခင်ဂုဝ်ဗုဂ်းယိုင်ကေး။ ခိဝ်းခဝ်
- ၉ ဂေး ပိခင်လိုဝ်ခခေ်၊ခိဝ်းသၢင်၊သီးကေး။ ခိုင်ကခင် ခဂျဂူဂ်းခဝ်ဂေး ပိခင်လိုဝ်ခခေ်၊ ခိုင်လိဂ်းကခင်ခဂျ ဂူဂ်းခခေ်ကေး။ သိုင်ကခင်ပိဝ်၊ခဝ်ဂေး ပိခင်လိုဝ် ခခေ်၊သိုင်ရတုးမၢခခေ်၊ကခင်တိုဂ်းသိုဂ်း ခလး
- ၁၀ ခုခင်၊လိခင်ခခေ်ကေး။ ဂၢင်ခဝ်ဂေးမိုဝ်းလိုဝ်ခခေ်၊ ဂၢင်မိင်းငေးခလး ဂျးခင်းဂၢင်ခဝ်ခခေ် မီးခခေ် လိမ်ကေး။ ဂၢင်ခဝ်ခခေ် မီးကခွာင်တခင်းခုဝ်း ကခင်လံးခခိဂ်းလၢဂ်းငီခင်းသေးဂူခင်းတင်းလံာ် ဂျး
- ၁၁ လိုခင်တိမ်တိမ်ကေး။ ခုခင်ဂေ၊ခမ်းခဝ်လမ်း ပိခင်

- တမာခင်၊ခုမ်ဂျး ကခင်လိုဂ်းခေ၊သေပိုခင်းခခေ်ကေး။ လွမ်းခခေ်၊ဂျမ်းဗျ၊သျ၊ဂေ၊ခေ၊ ဂွင်ဂျဂ်းမခင်းလဝ်း ဝျး- ကျ၊ပၢတ်၊တူင်၊ ဝျးခခေ်၊ခခေ်ခလး လွမ်း ခခေ်၊ဂျမ်းဗျ၊သျ၊ဂေ၊လသ ဂွင်ဂျဂ်းလိုဝ်းမခင်း ဝျး- ကျ၊ပေ၊လျှိုင်၊ ဝျးခခေ်၊ခခေ်ကေး။
- ၁၂ ကျ၊မင်၊ဂလျ၊ပျးခိုင် ပုခင်ဂျ၊ယဝ်။ ဂမ်းလိုခင်း ကျ၊မင်၊ဂလျ၊သွင်ပျး တခင်းမးထီင်းလုးဂွခင်း
- ၁၃ ကေး။ မိုဝ်းကခင်တမာခင်၊ဂၢင်ဂျာဝ်သတ်တမ ပဝ်၊ ခခေးခရျ၊ခခေ်လိုင် ဂဝ်ငိခင်းသိုင်ကခင်ကွဂ်၊ဂျး ခင်းခဝ်လိမ်သီ၊ကခင် ဂျးတီးယိုင်ပလၢင်၊ခမ်းကခင် မီးဂျးတီး ဗဟံ၊ခေ၊တြးပိခင်လဝ်းခခေ်ခလး
- ၁၄ လၢတ်း တီးတမာခင်၊ဂၢင်ဂျာဝ်သထမ ကခင်မီးခခေး ခရျ၊ခခေ်ခလးဝျး- ပွဲ၊တမာခင်၊ဂၢင်ဂျာဝ်သီ၊ပျး ကခင်မတ်ဗုဂ်၊ဂိုဂ်းဂျီမ်း ခခေ်ဂွင်လူင်ကူဗေ ရာတ် ခခေ်လွတ်းသေတျ၊ ဝျးခခေ်၊ခခေ်ကေး။
- ၁၅ မိုဝ်းကခင်တမာခင်၊ဂၢင်ဂျာဝ်သီ၊ပျး ကခင်ခမးဂျီခင်းပို ပုခင်ခေ၊ဂျ၊ခိုင်၊ဝခင်းခိုင်၊လိုခင်ခိုင်၊ ပီးခိုင်၊ ဂျးလံးကဝ်ဂူခင်းတင်းလံာ်သၢမ်ပုခင်းပုခင်းခိုင်၊ တံ
- ၁၆ ခခေ် လံးခါမ်၊တၢင်းကခင်ပွဲ၊လွတ်းကေး။ ခခေ် ဂၢခင်၊တူလုးဂူခင်းသိုဂ်းခိ၊မၢခခေ် မီးသွင်သင်၊ ခေ၊ကေး။ ဂဝ်ငိခင်းတၢင်းကခင်ခခေ်ကခင်ကခင်၊ ခခေ်ကေး။
- ၁၇ ကခင်ဂဝ်ဂူခင် မၢ ကိဂ်၊တင်း ဂူခင်းသိုဂ်းခိ၊မၢ ခင်းဂျ၊ပျ၊ဂူင်၊ဂဝ်ခခေ်လမ်း ခိုင်၊ကခင်ခဂျဂူဂ်းခဝ် လိင်းဂမ်၊ပို၊ သွမ်၊ပို၊ လိုင်ပိုခခေ်၊ဗုဂ်းခခေ်ကေး။ ဂူဝ်မၢလိုဝ်းခခေ် ပိခင်လိုဝ်ခခေ်၊ဂူဝ်သၢင်၊သီးကေး။ ဂျးခင်းသုပင်းခဝ်ခခေ်ဂေး ပိဝ်ဗုဂ် ဂျခင်းဗုဂ်းတင်း
- ၁၈ ဂၢခင်ကွဂ်၊ယူ၊ကေး။ ဂွပ်းပိုဝ်းဗေးသၢမ်ပျးကခင် ပိခင်ပိဝ်ဗုဂ် ဂျခင်းဗုဂ် တင်းဂၢခင်ကခင်ကွဂ်၊ဂျး ခင်းသုပင်းခဝ်ခခေ်ခလး ဂူခင်းတင်းလံာ်သၢမ်ပုခင်း
- ၁၉ ပုခင်းခိုင်၊လံးတံကေး။ တခင်းခုဝ်းမၢလိုဝ်းခခေ် မီးဂျးခင်းသုပင်းခဝ် ကိဂ်၊တင်းဂျးခင်းဂၢင်ခဝ်ကေး။ ဂၢင်ခဝ်ဂေးမီးဂူဝ်မိုဝ်းလိုဝ်ခခေ်၊ငူးခလး လၢင်းကဝ် တင်းဂၢင်ခဝ်ခခေ် ခခိဂ်းလၢဂ်းငီခင်းသေးကေး။
- ၂၀ ခဝ်လိုဝ်းကခင်ဂိုဂ်းဂျ၊ခခေ်၊ယူ၊ခလး ကမ်၊တံဂွပ်း ဗေးတၢမ်၊ခခေ် ယင်းကမ်၊ခုဂ်းလုလုမ်း၊လုလုလုလု ခိုင်၊ပိုင်ကခင်ကဝ်တင်းမိုဝ်းတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ဂျီတ်း ခခေ် ခလး ယင်းကမ်၊လုခင်ပိတ်း တၢင်းကခင်ဂုဝ်းဂျ၊ဗီ၊ ကိဂ်၊တင်း ဂူဂ်းထုခမ်း၊ ဂူဂ်းထုငိုခင်း၊ ဂူဂ်းထုတွင်း လိင်း၊ ဂူဂ်းထုမၢဂ်၊ဂိုခခေ်၊ ဂူဂ်းထုမံ၊ ကခင်ကမ်၊ လၢင်းဂုခင်၊ ကမ်၊လၢင်းငီခင်း၊ ကမ်၊လၢင်းဂျ၊မး
- ၂၁ လိုဝ်း ခခေ်ခလးယူ၊ကေး။ ခဝ်ယင်းကမ်၊ခုဂ်းလု လံးမံးလု လွင်းတၢင်းကခင်ကဝ်ကသၢဂ်းဂူခင်းတံ။

တောင်းကန်လောင်းလေးလောင်းဂြိုဟ်တီးပိုင်း၊ တောင်းကန်ဂြိုဟ်တီးမေ၊ ထင်၊ ကန်ကန်၊ ကြား၊ တောင်းကန်လက်ခုပ်ပိုင်းလှိုင်းခေတ်ကျေး။

၁၀

- ၁ ဂပ်ဂုဏ်တမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ် ကန်ဂြိုင်းယ့်၊ ပျးခိုင်ခိုင်၊ ခင်းမီးမွတ်၊ ဂုမ်းသေခလေး၊ လှိုင်းသေဂျးခိုင်ဂင်ဂျာပ်မားယူ၊ ကျေး။ ဂျးခိုင်ဂင်ဂျာပ်မားခေတ်မီးဂြိုင်းဂျးခိုင်ကျေး။ ချေးမင်းကျေးပီခင်လှိုင်းခင်၊ ဝမ်းကျေး။ တိုခင်မင်းကျေးပီခင်လှိုင်းခင်၊ သပ်ထာခင်၊
- ၂ ဖုံးကျေး။ မင်းယိပ်၊ ဂမ်ဗိုခင်လိဂ်၊ ကွခင်၊ ကန်ဗုလ်၊ ဝံယူ၊ ခေတ်ကျေး။ မင်းကပ်တိုခင်ခွခင် ချာမင်းယိပ်၊ သို့၊ ဂျးခိုင်ပင်၊ လံ၊ ကန်တိုခင်ခွခင်
- ၃ သံမင်းယိပ်၊ သို့၊ ဂျးခိုင်လိခင်မိုင်းခလေး၊ ဂြိုဟ်တီးတင်းသင်ကန်ယ့်၊ ခေတ်သီခင်၊ မိုခင်လှိုင်းခင်၊ သင်၊ သီးဂွင်သီခင်၊ ခေတ်ကျေး။ ဂွင်သီခင်၊ ယဝ်ခလေး၊ သင်
- ၄ ဖျာလင်းလိတ်းဂမ်းမေးမားကျေး။ မိုင်းကန်သင် ဖျာလင်းလိတ်းဂမ်းမေးယဝ်ခေတ် ပီဂ်သမ္မဂပ်ငျတီမ်းသေကျေး ဂင်ဂိခင်းသင်ကန်ကွဂ်၊ ဂျးခိုင်ဂင်ဂျာပ်ခေတ်ခလေးဝျး- သင်ဖျာလင်းလိတ်းဂမ်းခေတ်လှိုင်း တွဂ်၊ တခင်းသိဂ်၊ ဝံတျာ။ ယျ၊ ပေတီမ်း၊ ဝျး
- ၅ ခင်၊ ခေတ်ကျေး။ မိုင်းခေတ် တမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ် ကန်ဂပ်ဂုဏ် လှိုင်းယူ၊ ဂျးခိုင်ပင်၊ လံ၊ တင်းလိခင်ခေတ်
- ၆ ယုဂ်မိုင်းခွခင် ချာခိုခင်းခိုင်ဂင်ဂျာပ်သေယဝ်၊ ဂြိုဟ်တီးတောင်းကန်တိုင်၊ ဂျးတီးလင်းကန်ကသားလိပ်ယူ၊ ဂျးဂမ်၊ ဖျာသိုပ်၊ သိုပ်၊ တမ်းတမ်းကန်ဖာခင်၊ သင်းဂြိုဟ်တီးပီခင်ဂင်ဂျာပ်တင်း ဂျးကန်မီးဂျးခင်းမမ်း၊ လိခင်မိုင်းတင်းဂျးကန်မီးဂျးခင်းမမ်း၊ မေမိုသမ်၊ မုဂ်ကြာ၊ တင်းဂျးကန်မီးဂျးခင်းမမ်းတင်း
- ၇ လံခေတ်ခလေးဝျး- ခိုင်၊ ဂျ၊ လျာတန်းဂမ်၊ ထိုင်းဂမ်၊ ခေတ်ခလေး ခင်းခိုင်၊ ဝမ်းဂျ၊ လျာကန် တမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ်သတ်တမ တန်းပပ်၊ သင်ခေတ်ခေတ်၊ ခေတ် လှိုင်းတင်းကန်လှိုင်းကန်လမ်း၊ ဖြားပီခင်လင်း ကန်လောင်းသင်၊ ဂန်တင်း တင်းကန်မမ်းလင်းဝံပျူတိုက်၊ သတင်းသိုင်းပျူ၊ တီးချးမမ်းလင်း ကန်ဝျး ပရေးဗီတ်းတင်းလံခေတ် တန်းဂွတ်ထိုင်တင်းကန်တီမ်ထုခင်းယဝ်ကျေး။ ဝျးခင်၊ ခေတ်ကျေး။
- ၈ သင်ဂျးခိုင်ဂင်ဂျာပ်ကန်ဂင်ဂိခင်းခေတ် သမ္မိခိုခင်းလတ်းတီးဂပ်ထိုင်ခလေးဝျးလမ်း- ချာ၊ ကပ်ဗိုခင်လိဂ်၊ ကွခင်၊ ကန်ဗုလ်၊ ဝံ မီးယူ၊ ဂျးခင်းမိုင်း တမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ် ကန်လှိုင်းယူ၊ ဂျးခိုင်ပင်၊ လံ၊ တင်းလိခင်ခေတ်ကျေး။ မိုင်းကန်ဝျးခင်၊ ခေတ်လှိုင်း

- ၉ ဂပ်ဂျးလှိုင်း ဂျးတီးတမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ်ခေတ်ခလေးယွမ်းဝျး- ပခင်ဗိုခင်လိဂ်၊ ခေတ်သေဂမ်းချး၊ ဝျးခင်၊ ခေတ်ကျေး။ မမ်းကျေးလတ်းခလေးဝျး- ကပ်ခလေးဂိခင်တျာတန်းဂျးတွင်သုခွမ်ကျေး။ ဂုလ်းဂျး ဂျးခင်းသုပင်းသုခေတ်လမ်း တန်းဝါခင်လှိုင်းခင်၊ ခေတ်ဗိုခင်းကျေး။ မိုင်းကန်ဝျးခင်၊ ခေတ်လှိုင်း
- ၁၀ ဂပ်ကပ်ဗိုခင်လိဂ်၊ ဂျးခင်းမိုင်းတမာခင်၊ ဂင်ဂျာပ်ခေတ်ခလေးဂိခင်ကျေး။ ဂျးခင်းသုပင်းဂပ်ခေတ်ဝါခင်လှိုင်းခင်၊ ခေတ်ဗိုခင်းကျေး။ မိုင်းကန်ဂိခင်ယဝ်
- ၁၁ ခေတ်ခင်းတွင်ဂပ်ခွမ်ကျေး။ ခပ်ခေတ် လတ်းတီးဂပ်ခလေးဝျး- မွဲးတန်းသမ္မိခိုခင်းလံ၊ ဂြိုဟ်တီးပရေးဗီတ်းခလေး ဂျေးလတ်းတီးဂုခင်းဂျးလှိုင်းမိုင်းကန်လတ်းဂျးခင်းဖျာ၊ သျာ၊ ဂျးလှိုင်းဂျးပိုင် ကိဂ်၊ တင်းခွခင်ကျေးခင်းတင်းလံကျေး။ ဝျးခင်၊ ခေတ်ကျေး။

၁၁

သား၊ သေ၊ သွင်ပျး

- ၁ ဂမ်းခေတ် ဂပ်လံ၊ ဂုဂပ်ကပ်မိုကျေးလိမ်းခိုင်၊ ကန်မိုခင်လှိုင်းခင်၊ ခွခင်တင်ခေတ်သေယဝ် လံ၊ ခမ်း၊ တောင်းကန်ဝျး- လှိုင်းခလေးတီဂ်၊ တုလ်းပိဂ်မာခင်၊ မမ်းလင်း ကိဂ်၊ တင်းယိတ်ပလင်၊ တင်းခပ်လှိုင်း
- ၂ ကန်ဂုဂ်းဂျာ၊ ခင်းပိဂ်မာခင်၊ လင်းခေတ်ကျေး။ ယျ၊ ပေတီဂ်၊ တုလ်းတမ်၊ တိုင်းပိဂ်မာခင်၊ လင်းခေတ်။ ယျ၊ မမ်းကျေး။ လှိုင်းမမ်းလမ်း လံ၊ ခမ်း၊ တင်းကန်ကပ်ပခင် ဂျးတီးဂုခင်းတင်၊ လှိုင်းတင်၊ ခိုင်းတင်းလံယဝ်။ ခပ်ခေတ်တန်းယိပ်၊ ယမ်ဝိုင်းကန်မူတ်းလင်၊ ခေတ် သီ၊ သိပ်ပံသွင်လှိုင်းကျေး။
- ၃ ဂပ်တန်းပခင်ကွခင်ပို တီးကျေးကန်ခမ်း၊ သား၊ သေ၊ ဂပ်သွင်ပျးခေတ်ကျေး။ ခပ်ခေတ်တန်းခင်းခင်းခင်ပေယူ၊ သေခလေး ဂြိုဟ်တီးပရေးဗီတ်းမိုဝိုင်းဂြိုင်းခိုင်းပံသွင်ပင်၊ ပံဂျးသိပ်ဝမ်းကျေး။ ခပ်ဝိခင်တုခင်းသား၊ လှိုင်း၊ သွင်တုခင်း ကိဂ်၊ တင်းခိုင်၊ တီးတံးဖုံးသွင်ကန် ကန်ပုဂ်းတင်းဝံဂျးတီးဖော်၊ ခေတ်
- ၄ လင်းလိခင်မိုင်းခေတ်ကျေး။ ပေးသေကျေးသေဂုခင်းမီးကလုပ်၊ ခွဲးခိဂ်၊ လင်းခင်းသေခပ်လှိုင်း ဖုံးတန်းကွဂ်၊ သေဂျးခင်းသုပင်းခပ်ခလေး ကိုခင်ရခေတ်၊ သူ၊ ခပ်တင်းလံခေတ်ပီတ်းကျေး။ ပေးသေကျေးသေဂုခင်းမီးကလုပ်၊ ခွဲးခိဂ်၊ လင်းခင်းသေခပ်လှိုင်း မမ်းတန်းလံ၊ ခမ်း၊ တင်းကန်ကပ်တံ၊ လှိုင်းခင်၊ ခေတ်
- ၆ ကျေး။ ခပ်မီးကွခင်တခင်းခင်းကန်ကိုတင်းဝံဖျာဂင်ဂျာပ်ခလေး ကမ်၊ ဂျးဗုခင်လံ၊ တုဂ်း ခင်းခိုင်၊ မိုင်းကန်ခပ်ဂြိုဟ်တီးပရေးဗီတ်းခေတ်ကျေး။ ခပ်မီး

လိုင်းခေခေကျေး တိုင်းပုံသရဗုဒ္ဓသိပ်းကခေကခေမီး
ခေ၊မုလုဝိုင်းသီင် ကခေယုသရေ၊ဗြူးပီခေလင်း
ခေခေ ကွတ်၊သေဂျးခင်းပင်၊လံ၊မးကျေး။

၂ တူင်ထိုခေ၊ဂှီ ကခေဂပ်ဂုခေခေခေ မိုခေလိုဝ်ခေင်၊
သိုဝ်လုမ်းကျေး။ တိခေမခေးပီခေလိုဝ်ခေင်၊တိခေမိ
ကျေး။ သူပမ်းမခေးကျေးပီခေလိုဝ်ခေင်၊သူပမ်းသင်၊သီး
ကျေး။ ခေဂျး ခေခေ ကပ်တခေးခွင်းတူင်လင်းဂပ်၊
ကိတ်၊တင်း ပလင်၊တူင်လင်းဂပ်၊ တင်း ကျ၊ခေ၊
လင်း၊ကခေယု၊ခေ၊ခေခေ ကပ်ပမ်းတီးတူင်
ထိုခေ၊ဂှီခေခေကျေး။

၃ ဂပ်ဂုခေခွင်းရှုပ်မခေးလင်းခင်း၊ ပီခေလိုဝ်ခေင်၊တိုဝ်
မတ်၊လင်းတံခေခေကျေး။ ဂုလ်းကျေး ရှိးတမ်း၊
ခေခေ ရှီခေခေယဝ်ကျေး။ ဂုခေလိခေမိုင်းတင်း
သီင်းတင်းလင် လွမ်းခေ၊လင်တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေ

၄ ခေလး၊ ကမ်းခေ၊လင်လင်ကျေး။ ခပ်ဂုခေ၊ခေဂျး
လင် ခွမ်းပိုင်း၊ကခေမခေးကပ်ကျ၊ခေ၊လင်း၊ကပ်၊
ပခေတီး၊တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေကျေး။ တူင်ထိုခေ၊ဂှီ
ခေခေကျေး၊ ခပ်ဂုခေ၊ခေလး၊လင်း၊တီး၊- ဗုဒ္ဓလှို
မိုခေလိုဝ်ခေင်၊တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေ။ ဗုဒ္ဓလှိုခေင်၊တိုင်းဂခေ
တင်းမခေးလံ၊ ဝးခေင်၊ခေယု၊ကျေး။

၅ တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေ လံးမီးသူပမ်းကခေလင်းလင်း၊
ရွမ်းကခေယု၊ ကိတ်၊တင်းရွမ်းကခေခေတီးပိုင်း

၆ ဗြူးပီခေလင်းခေခေခေလး၊ လံးကခေခေတခေးခွင်း
သီ၊သိပ်းပံသွင်လိုခေတိမိတိမိကျေး။ မခေးကပ်
တင်းရွမ်းခေလး၊ ခေတီးပိုင်း၊ဗြူးပီခေလင်း၊ သေ
သွမ်းခေ၊မုလုဝိုင်းသီင်လင်း၊ ကိတ်၊တင်းသုမိထီင်
လင်း၊ ကိတ်၊တင်းခပ်လိုင်းကခေယု၊ကျေး၊တီး၊ဂင်ဂုင်
လိုင်းခေခေကျေး။မခေးလံး၊ကခေခေတိုင်းဂခေ

၇ တင်းဂုခေးမုတ်လင်၊တင်းလံခေလး၊ ခေပခေင်၊ကျေး။
ကခေခေလံး၊ကုပိုင်း၊ဂုခေးကျေးလိုဝ်ဂုးမိဝ်း ကခေ
လင်း၊ရွမ်းခေ၊သျှ၊ကျေးလိုဝ်ဂုးပိုင်းခေခေကျေး၊ မခေး
လံးကျေး။ ဂုခေကျေးခေခေလိုခေမိုင်း ခပ်လိုင်းကခေ

၈ ကမ်း၊ခပ်၊ပျးခင်း လရင်းခေခေလိတ်၊ကသင်း၊သူပမ်း
ကွခေ၊ ကခေခေခေ၊တင်းကခေကပ်တံလုလိမိမိုင်း
ဂမ်း၊ဗျ၊လုတေ၊ခေခေ ကျေးမီးတင်းသီင်းတင်းလင်
ကွခေခေဂုခေ၊တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေကျေး။

၉ ကျေးကခေမီးရှုလမ်း ရှိးခေးသေဂမ်းလုလ်း။

၁၀ ကျေးကခေတိုဂမ်းပိုခေးလး၊ကပ်ဂျ၊ခေခေ တူင်လင်း၊
ဂပ်၊ တမ်းလံး၊ခေ၊တင်းကခေတိုဂမ်းခေလး၊ကပ်ဂျ၊
ကျေး။ ကျေးကခေလင်းကပ်လပ်၊ဗခေးပိုခေးတံ
ခေခေ တူင်လင်းဂပ်၊တမ်းလံး၊တံလုလ်း၊လပ်၊ကျေး။
လွင်းတီးရှိုင်းခေ ပီခေလွင်းတင်းကခေဂုခေးမုတ်
လင်၊တင်းလံးလိယိုခေခေခေ၊ လိယုမိ၊မတ်၊ခေခေ
ကျေး။

တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေလိုခေမိုင်း

၁၁ ဂပ်ဂုခေတူင်ထိုခေ၊ဂှီ ကခေမီးခပ်သွင်လိမ်း၊ မိုခေ
လိုဝ်ခေင်၊သူပမ်းကွခေ၊ခေလး၊ လင်း၊ရွမ်းလိုဝ်ခေင်၊
ခေဂျး ခေခေကွတ်၊သေဂျးခင်းလိုခေမိုင်းမးကျေး။

၁၂ တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေ သင်းတိုင်းကျ၊ခေ၊လင်း၊တူင်
ဂှီ ပထမ ခေခေခေလး၊ ရှိတ်းရှိးလိုခေမိုင်းတင်းဂုခေး
လိုခေမိုင်းတင်းလံ၊ လံးဂုခေ၊တူင်ထိုခေ၊ဂှီပထမ
ကခေမီးရှိးတမ်း၊ကခေလင်းတံ၊ ရှီခေခေခေခေ

၁၃ ကျေး။ ခေမိတ်းလင်း၊ခေ၊ကခေယု၊ခေ၊တင်းလံ
ကျေး၊ မခေးခေပျ၊ခေ၊ထခေးပျေး ရှိးဗုဒ္ဓလှို
သေဂျးခေခေဂင်ဂုင်လင်းမးကျေးခေခေလိုခေ သိုင်း

၁၄ ခေ၊တီး၊တုဂုခေးတင်းလံကျေး။ ခွမ်းပိုင်းခေမိတ်း
လင်း၊ခေ၊ကခေမခေးလံး၊တခေးခွင်း ကျေးတီး၊ခေ၊
ခေ၊တူင်ထိုခေ၊ပထမခေခေခေလး၊ မခေးပီတိုလိခေ
ဂုခေးကျေးခေခေလိုခေမိုင်းတင်းလံကျေး။ မခေးပခေ
ကမိတ်းတီးဂုခေးကျေးခေခေလိုခေမိုင်းတင်းလံ၊ ရှိးခပ်
လံး၊ရှိတ်းရှိတ်းထုတူင်ထိုခေ၊ဂှီ ကခေလံး၊ခေ၊ရှိး
တမ်း၊ကခေကပ်လပ်၊ဗခေးခေလး၊ ကသင်း၊ယင်း

၁၅ လိပ်းယု၊ခေခေကျေး။ မခေးလံး၊ကခေခေတခေးခွင်း
ကခေလံး၊သွင်းပခေကသင်း၊တီး၊ရှိတ်းထု တူင်ထိုခေ၊
ဂှီခေခေခေလး၊ ရှိးဂုခေ၊ထုခေခေလင်း၊ရွမ်းလံး၊မး
ခေလး၊ ရှိးမခေးလံး၊ကပ်ခပ်လိုင်းကခေကမ်း၊ဂုခေ၊
မခေးကျေးမီးတင်းသီင်းတင်းလင်ခေခေ တံကျေး။

၁၆ မခေးရှိတ်းကျထမ်း၊မုရှိးဂုခေးမင်း၊ဂုခေးမီး၊ ဂုခေ
ယင်း၊ဂုခေးဗခေခေ။ ကျေးကခေလံး၊ခေ၊ရှိတ်းခေ၊
ကျေးကခေလွတ်းလိပ်း လိတ်းလိတ်းယု၊ကျေးမီးတင်း
သီင်းတင်းလင် ရှိးလံး၊ခေ၊ကပ်တခေးသိတ်းလင်း၊

၁၇ မတ်၊ ကခေပီခေခေ၊မုလုဝိုင်းသီင်တူင်ထိုခေ၊ဂှီ
ခေခေ ကျေးခေခေမိုင်းခွခေခေ ကမ်း၊ခေခေ ကျေးခေခေ
ခေ၊ဗခေ၊ခပ်ခေလး၊ ပျေးကမ်း၊မီးတခေးသိတ်းလင်း၊
မတ်၊လိုင်း ဗုဒ္ဓလှိုသေဂျေးသေဂုခေး ကမ်း၊သိုဝ်ကမ်း၊
ခံ၊လံးကျေး။

၁၈ ခင်းတီးရှိုင်းခေမီးပိုင်၊လု၊ကျေး။ ရှိးကျေးကခေမီး
လုခေ၊ခေခေ ခေပိုကခေ၊တင်းကခေခေပိုကခေ၊
တူင်ထိုခေ၊ဂှီခေခေတု။ ပီခေတင်းကခေခေပို
ကခေ၊ဂုခေကျေး။တင်းကခေခေပိုကခေ၊မခေး
ကျေး ပီခေ ၆၆၆ ကျေး။

၁၄

သူပမ်းကွခေ၊ခေလး၊သီခေသီ၊မုခေ၊သီ၊ရှိုင်

၁ လိုခေးခေခေဂပ်တုလ်းခေလး၊ ဂုခေသူပမ်းကွခေ၊ခေခေ
လုဂ်းယု၊ကျေးခေခေ လွံလိကုခေ၊ ကိတ်၊လုလ်း၊ဂခေ

- ခိမ်းတူင်လင်းဂပ်၊ သွင်းသွ်း၊ဂျးတီးလိခိမ်မိုင်းခလး၊ ပါတ်၊ခပ်၊ဂျးခိုဝ်လိခိမ်မိုင်းကောျး။
- ၁၇ တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်တါင်၊ပျး ကွတ်၊သေဂျးခိမ်းပိတ် မာခိမ်၊လင်း ကာခိမ်မီးယူ၊ဂျးခိမ်းမိုင်းဂါင်ဂျာပ်ခခေန် မျးခလး၊ဂျးတီးမခိမ်းဂေး၊ ပျးခိမ်းကာခိမ်ခေန်၊
- ၁၈ ကောျး။ တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်တါင်၊ပျးကာခိမ်ကုတ်ပိုင်၊ ဖုန်းခခေန်ဂေး၊ ကွတ်၊သေဂျးခိမ်းယိတ်ပလါင်၊မျး ခလး၊ ဂျိတ်တင်းတါင်၊ကာခိမ်ဂွင်သိခိမ်၊ကာခိမ်ယိတ်၊ ခေန်၊ခလး၊ ဂွင်တီးဂေး၊ကာခိမ်ပျးခိမ်းကာခိမ်ခေန်၊ ခခေန်ခလး၊ဝျး၊- ပွဲ၊ခိမ်းမိုးကာခိမ်ခေန်၊ခခေန် ခလး၊ပါတ်၊မာဂ်၊လပ်တိုတ်တင်းလံ၊ ခိုဝ်လိခိမ်မိုင်း တျာ။ မာဂ်၊မခိမ်းသုဂ်းယဝ်၊ ဝျးခခေန်၊ခခေန်ကောျး။
- ၁၉ တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်ခခေန်ဂေး၊ ကပ်ခိမ်းမခိမ်းသွင်း သွ်း၊ဂျးခိုဝ်လိခိမ်မိုင်းခလး၊ ပါတ်၊မာဂ်၊လပ်တိုတ် ဂျး ခိုဝ်လိခိမ်မိုင်းသေယဝ် ချးတူင်သွ်း၊ဂျးခိမ်းတီးခိုင် လူင်ကာခိမ်ယိပ်၊သွ်း၊ကာခိမ်ဝျး တါင်းလုံမိုးခွဲးလျး၊
- ၂၀ ပီခိမ်လင်းခခေန်ကောျး။ တိုင်သွ်း၊ယိပ်၊သွ်း၊ဂျးတီး ခိုင်ကာခိမ်ယိပ်၊သွ်း၊ခခေန် ဂျးတီးခေန်၊ခခေန်၊ဝီင်းခလး၊ လိုတ်၊ကွတ်၊သေဂျးခိမ်း တီးခိုင်ကာခိမ်ယိပ်၊သွ်း၊ခခေန် ခိုတ်ထိုင်ဂျးတီးဂတ်၊မာ ခိမ်းလူဝ်းတျာ၊ခါင်းတါင်း သိမ်းဂွတ်၊ယူ၊လခေန်၊ကောျး။

၁၅

တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်လိတ်းပျးခလး၊ ဖေးတါမ်၊လိတ်းပိုင်

- ၁ ဂမ်းခခေန်ဂပ်ဂုခိမ်ခိမ်းမိတ်၊လါဂ်းခခေန်၊လူင် ကာခိမ် လိဂါမ်းခေန်၊ တါင်၊လိုင်တါင်၊မိမ်း ကာခိမ်ဝျး တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်လိတ်းပျး ကာခိမ်မီးဖေးတါမ်၊ လိုခိမ်းလင်သုတ်းလိတ်းပိုင် ကာခိမ်ဂျးတါင်းလုံမိုး ခွဲးလျး၊
- ၂ ဂပ်ဂုခိမ်ကာခိမ်ပီခိမ်လိုင်ခခေန်၊ပါင်၊လံ၊ဖေခိမ်၊ ပါင်၊ လံ၊မာခိမ်၊လမ် ကာခိမ်လေးဂခိမ်တင်းဖုန်းခခေန် ခလး၊ ခပ်လိုင်၊ကာခိမ်ဂါင်းလွတ်၊တင်းတူင်ထိုခိမ်၊ဂျာ် တင်းဂျာဂ်းထူမခိမ်း တင်းတါင်းကာခိမ်ခေန်၊ကာခိမ်၊ ခေန်၊မာလိုင်၊သိင်မခိမ်းသေခလး၊ ခပခိမ်၊ခခေန် ယိမ်းဂမ်တိုင်၊
- ၃ ခြးပီခိမ်လင်းယူ၊သေခလး၊ လုဂ်း ယူ၊ဂျးတီးဂျိမ်းပါင်၊လံ၊ဖေခိမ်၊ ပါင်၊လံ၊မာခိမ်၊ လမ်ခခေန်ကောျး။ ခပ်ခခေန်ဂျိတ်းဂျာမ်း မုမ်းသေ၊ တင်း ဂျာမ်းသုဂ်းကွတ်၊ခြးပီခိမ်လင်းယူ၊သေခလး၊ ကွတ်ဂခိမ်လင်းလါတ်းခလး၊ဝျး၊- ထျး၊ဝဂျး၊

- လိုင်ခခေန်မျာတ်းလိခလး၊ ပီခိမ်ကာခိမ်လိဂါမ်းခေန်၊ လူင်လါင်တီးချးကောျး။ ခုခိမ်ဂျာခိမ်းဂုခိမ်းမိမ်းတင်း လံ၊ခခေန်တီးချး လွင်းတါင်းကာခိမ်လင်းဂျိတ်း လိုင်ခခေန် မာခိမ်၊မိခိမ်းလိုင်၊လွ်းခလး၊ မုတ်းလါင်၊
- ၄ တီးချးကောျး။ ကျာမ်း၊ ထျး၊ဝဂျး၊
- ၅ ဖုန်းလုံယင်း ကမ်၊ဂျာပ်၊သေ၊ဂျာပ်ယမ်လင်းဂျိတ်း ယင်းကမ်၊ယွင်း ယေးခေန်၊မာလိုင်၊သိင်လင်းဂျိတ်းခလး၊ တမ်းယူ၊လံ၊ ချးဂျိတ်း။ လွင်းမခိမ်းလမ်း လင်းဂျိတ်းချးသု၊လိပ်ဂုလ်း မုတ်းလါင်၊တီးချးကောျး။ ဂုခိမ်းမိမ်းဂျးမီးတင်း သိင်၊တင်းလူင်တမ်းမျးခလး၊ ဂုင်းဂျာ်၊ဂျးတီးခေန်၊ ခေန်လင်းဂျိတ်းတီးချးကောျး။ လွင်းတါင်းကာခိမ်လင်း ဂျိတ်းလိ၊ယါင်၊လွမ်းခခေန်၊
- ၆ ထြးခခေန် ထါင်၊သျး တီးချးယဝ်၊ ဝျးခခေန်၊ခခေန်ကောျး။
- ၇ လိုခိမ်းခခေန်ဂပ်တူလ်းခလး၊ ဂုခိမ်သုမိုတ်ထိုင်ပိတ်မာခိမ်၊ လင်း၊ ကာခိမ်ပီခိမ်တါင်းကာခိမ်ခါမ်၊သါဂ်းသေ၊ခခေန် ဖုလ်း၊
- ၈ ဝုယူ၊ကောျး။ တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်လိတ်းပျး ကာခိမ်မီးဖေးတါမ်၊လိတ်းပိုင်လိုင်ခခေန် ခခေန်၊ခခေန် ကာခိမ်ဂျိတ်းလိင်းမုတ်းလါင်၊ခလး၊ ဂျးတီးဂျာဂ်းခပ် ဂေး၊ ကပ်တင်းသံ၊ဂီဝ်ခခေန်ဂုတ်ယူ၊ခခေန်ကွတ်၊မျး
- ၉ ကောျး။ ခခေန်သတ်တဝျး၊သိ၊ပျးခခေန် ပျးခခေန်၊ ကပ်ဂွတ်းခခေန်လိတ်းလုဂ်း၊ ကာခိမ်တိမ်ပိုင်တင်းတါင်း လုံမိုးခွဲးလျး၊
- ၁၀ ပီခိမ်လင်း ကာခိမ်ကာသါဂ်းလိမ်း ယူ၊ ဂုးဂမ်၊ဖေ၊သိုပ်၊သိုပ်၊တါမ်းတါမ်းခခေန် ပခိမ် တီးတမာခိမ်၊ဂါင်၊ဂျာပ်လိတ်းပျးခခေန်ကောျး။ ပိတ် မာခိမ်၊လင်းခခေန် တိမ်ပိုင်တင်းခခေန်ခခေန် ခခေန်၊ခခေန် မုခိမ်ဂျာ၊ခခေန်၊ခြးပီခိမ်လင်းခခေန်ခလး၊ လုဂ်း ကာခိမ်ဖေးတါမ်၊လိတ်းပိုင် ကာခိမ်ပခိမ်တီးတမာခိမ်၊ ဂါင်ဂျာပ်လိတ်းပျးခခေန် ကမ်၊ပံ၊သိင်၊ပံ၊မုတ်းခခေန် လိုင် ဖုန်းလုံကမ်၊ခပ်၊ဂျးခိမ်းပိတ်မာခိမ်၊လင်းခခေန် လံး။

၁၆

ဂွတ်းလုံမိုးခွဲးလျး၊ပီခိမ်လင်းလိတ်းလုဂ်း

- ၁ ဂပ်ခိမ်းသိင်ကာခိမ်ယိတ်၊ခေန်၊ ဂျးခိမ်းပိတ်မာခိမ်၊လင်း၊ လါတ်းတီး၊ တမာခိမ်၊ဂါင်ဂျာပ်လိတ်းပျးခခေန်ခလး ဝျး၊- ဂျာ၊တျာ။ ကပ်ဂွတ်းလုံမိုးခွဲးလျး၊
- ၂ ပီခိမ်လင်း လိတ်းလုဂ်းခခေန် သွမ်းလေး၊တူင်သွ်း၊ဂျးခိုဝ် လိခိမ်မိုင်းတျာ၊ ဝျးခခေန်၊ခခေန်ကောျး။
- ၃ ပျးပထမ ခခေန်ဂျာ၊ခလး၊ကပ်ဂွတ်းမခိမ်းသွမ်းလေး၊ တူင်သွ်း၊ဂျးခိုဝ်လိခိမ်မိုင်းသေယဝ် တုမ်၊လိမ်းတုမ်၊ ဖေကာခိမ်ဂျာ်ခေန်၊ခခေန် ကွတ်၊ဂျးတီးခပ်လိုင်၊ကာခိမ် ခါမ်၊တမ်းသိတ်းလါဂ်း၊မာတ်း တူင်ထိုခိမ်၊ဂျာ်ခလး၊ ဂုင်းဂျာ်၊ဂျာဂ်းထူမခိမ်းခခေန်ကောျး။

ကခင်မာန်၊ဂိုဏ်းခေခင် ပီခင်ဇေးတၢမ်၊ကခင်ယွဲ၊ခေ၊
ခေလ၊ ဂူခင်းတင်းလံ၊ ကွခင်ခခင်ဂိခခင်၊လျ၊ကြေးပီခင်
လဝ်းကျေး။

၁၇

ဧမးယိင်းကခင်ခင်းခိုင်တူဝ်ထိုခခင်၊

- ၁ ခင်းတမခခင်၊ဂၢင်ဂျၢဝ်လိတ်းပျး ကခင်မီးခွင်းလိတ်း
လုဂ်းခခင် ပျးခိုင်၊ မျးတၢ်လၢတၢ်တီးဂဝ်ခေလး
ဝျး၊- မျးတၢ်။ ဂဝ်တၢ်ခခေပျူတီးသုတၢင်းကခင်
လိ၊ယၢင်၊ကမူတီးခမးမွၢ်၊ယျးလုင် ကခင်ခင်းယု၊
၂ ဂျးခိုင်ခခေမံ ကခင်ခခေခေ၊ခခေကျေး။ ခုခခေဂျေ
ခမ်းလေးဂီ၊တင်းလံ၊ ဂီတီးခေ၊ထုင်၊ကခင်ကမ်၊
တြေးလုလုဂ်းခခေတင်းမခင်းယဝ်။ ဂူခင်းဂျးခိုင်လိခခင်
မိုင်းတင်းလံ၊ မဝ်ခခေမံလပိတ်းမေ၊ထုင်၊ကခင်ကမ်၊
တြေးမခင်းခခေယဝ်။ ဝျးခခေ၊ခခေခေလး၊ တမခခင်၊
ဂၢင်ဂျၢဝ်ခခေ ကဝ်တင်းပိလုလု၊လဝ်းခေလး၊ ဂျးဂျး
၃ ခင်းထိုခခေ၊ကျေး။ ဂဝ်ဂုခခေဧမးယိင်းကျေးခိုင်၊ ကခင်
ခင်းယု၊ဂျးခိုင်တူဝ်ထိုခခေ၊လိင်း ကခင်ကဝ်တင်း
ခေ၊မၢ၊လုလုဝ်းသီင် ကခင်ယျးသု၊ကျေး၊တြေးပီခင်လဝ်း
ခခေ တီမီးဂူခင်း၊ဝဲခေလး၊ မီးဂူဝ်လိတ်းလုဂ်း၊ ခဝ်သိပ်း
၄ လိမ်းခခေကျေး။ ဧမးယိင်းခခေ ခင်းခင်းကခင်
လိင်း ကိဂ်၊တင်းခင်းကခင်ခခေ၊သေခေလး၊ ဂျးခိုင်
ခမ်းခိုင်၊သီင်ခိုင်၊ပူးလေးတင်းလံ၊ယု၊ကျေး။ မခင်း
ယိပ်းဂမ်ခွင်းခမ်းကခင်တီမိဝဲတင်း ခိုင်၊ကခင်ဂူလု၊
ကခင်ဂုင်း ကိဂ်၊တင်း တၢင်းကခင်ဂုင်းဂိုဂ်၊မေ၊ထုင်၊
၅ ကခင်ကမ်၊တြေးတူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ခခေကျေး။ ခေ၊
မၢ၊လုလုဝ်းသီင် ကခင်ကဝ်တူဝ်လိဂ်း၊တီမီးသျှ၊ ဂျးတီး
ခေ၊ဇာဂ်၊မခင်းခခေမီးဝဲခေလး၊ဝျး၊- ပီခင်တၢင်း
ကခင်လိဂ်းကခင်လမ်၊၊ ဝီင်းလုင်ပျ၊ပုလုခခေ၊၊ ဧမး
မွၢ်၊ယျး၊၊ ဧမးတၢင်းကခင်ဂူလု၊ကခင်ဂုင်းတင်းလံ၊
ကျေး။ ဝျးခခေ၊ခခေကျေး။
- ၆ ဂဝ်ဂုခခေဧမးယိင်းခခေ မဝ်းလုလုဂ်းလုဂ်းဂုခခေ
မူတီးလၢင်၊ ကိဂ်၊တင်းလုလုဂ်းခခေလုလုဂ်းကခင်ခခေ၊
သၢဂ်းသေ၊လွင်းလဝ်းယေ၊သု ခခေကျေး။ မိုဝ်း
ကခင်ဂုခခေလုလုခခေ၊ခခေလုလု ဂဝ်ကခင်ခခေ၊လုလု
၇ လၢင်ကျေး။ တမခခေ၊ဂၢင်ဂျၢဝ်ခခေကျေးလၢတၢ်
တီးဂဝ်ခေလး၊ဝျး၊- ဂီတီးသင်ခေလး၊ မွဲးကခင်ခခေ၊
လုလုလၢင်ယု၊ခခေ၊ခခေ။ဂဝ်တၢ်လၢတၢ်ပခင်တၢင်း
ကခင်လိဂ်းကခင်လမ်၊ဧမးယိင်းခခေ ကိဂ်၊တင်း
တၢင်းကခင်လိဂ်းကခင်လမ်၊တူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊ ကခင်မီး
ဂူဝ်လိတ်းလုဂ်း၊ တင်းခဝ်သိပ်းလိမ်းခခေ တီးမွဲး
၈ ကျေး။ တူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊ကခင်မွဲးဂုခခေတေး၊လိဝ်ခခေ
ယၢမ်၊လံး၊ပီခင်မၢးယဝ်ခေလး၊ တိုဂ်ပီခင်ယု၊ကမ်၊လုဂ်း

- ခခေ တၢ်လုဂ်းသေဂျးခင်းခခေခင်းဂူးကခင်လုလုဂ်းခေ၊
သေပိုခခေ၊ခခေခခေ၊မၢးခေလး၊ ဂျးလုးဂျးတီးတၢင်း
လုလုတၢင်းလိဝ်ကျေး။ ဂူခင်းဂျးခိုင်လိခခေမိုင်းကခင်
လုလုလိမ်ဂမ်၊ဇေ၊လု၊ခေတေ၊ခေလး၊ ကမ်၊ခဝ်းခင်းလ
ရၢင်းခခေလိဂ်းကသၢဂ်းခခေ မိုဝ်းကခင်ဂုခခေတူဝ်
ထိုခခေ၊ဂူ၊ ကခင်ယၢမ်၊လံး၊ပီခင်မၢးယဝ်ခေလး၊တိုဂ်ပီခင်
ယု၊ကမ်၊လုဂ်း၊ ကခင်တၢ်သမ်ပီခင်မၢးခခေလုလု
တၢ်ကခင်ခခေ၊လုလုလၢင်ကျေး။
- ၉ ခင်းလွင်းတီးဂိုင်းခခေ ဂျးမီးလုခခေ၊ကခင်တီမိဝဲတင်း
ပိုင်၊လု၊ခခေကျေး။ ဂူဝ်လိတ်းလုဂ်းလမ်း ပီခင်
လုလုလိတ်းလုဂ်း၊ ကခင်ဧမးယိင်းခခေ၊ယု၊ခခေကျေး။
- ၁၀ ခုခခေဂျေခမ်းလိတ်းပျးကျေးပီခင်ကျေး။ ဂျးပျး
တူဂ်းယဝ်။ ပျးခိုင်၊ ယင်းမီးယု၊ကျေး။ ပျးခိုင်
တၢ်ပီခင်မၢးလုးခခေ၊ကျေး။ မိုဝ်းကခင်ပီခင်မၢး
ခခေလုလု မခင်းတၢ်လံး၊ယု၊ဂမ်၊ကွခခေ၊ခိုင်၊ဂူလု
၁၁ ကျေး။ တူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊ ကခင်ယၢမ်၊ပီခင်မၢးယဝ်ခေလး
တေး၊လိဝ်ကမ်၊မီးခခေ ပီခင်ခုခခေဂျေခမ်း ကခင်
ထုခခေထိုင်ပီတီးပျးခခေကျေး။ မခင်းခဝ်းပျးခင်း
လိတ်းပျးခခေခေလး၊ တၢ်လံး၊ဂျးလုးဂျးတီး
တၢင်းလုလုတၢင်းလိဝ်ကျေး။
- ၁၂ ခဝ်သိပ်းလိမ်း၊ ကခင်သုလုဂ်းဂုခခေလမ်း ပီခင်
ခုခခေဂျေခမ်းသိပ်းပျး ကခင်ကမ်၊ပံ၊လံး၊ဂိခခေမိုင်း
ခခေကျေး။ ခဝ်တၢ်လံး၊ဂျး၊ခေ၊လၢဂ်း၊ခုခခေဂျေ
ခမ်းလုလုဂ်းခခေတင်းတူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊ခခေ ခေ၊ဂီ၊
၁၃ ခခေကျေး။ ခဝ်ခခေ သဇေးတၢ်မိုခခေဂခခေလး
ကဝ်တခင်းခင်းဂျး၊ခေ၊လၢဂ်း၊တူဝ်လဝ်းဂဝ်၊ ကၢပ်
ပခင်တီးတူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊ခခေ ကျေး။
- ၁၄ ခဝ်တၢ်ကွခခေဂခခေတိုဂ်းတေး သုဂ်းကွခခေ၊ခေလး
သုဂ်းကွခခေ၊တၢ်ခေပုခခေ၊ခဝ်ကျေး။ လွင်းမခင်း
လမ်း သုဂ်းကွခခေ၊ခခေပီခင်လဝ်းခခေလဝ်းတင်း
သီင်းတင်းလုလု ခုခခေဂျေခမ်းခခေခုခခေဂျေခမ်းတင်း
သီင်းတင်းလုလု ကျေး။ ခဝ်လုလုဂ်းကခင်မီးယု၊လုလု
ဂခခေတင်းမခင်းလဝ်းခခေ ပီခင်ကျေးကခင်မခင်းလဝ်း
ဂူဝ်ကဝ် ကျေးကခင်မခင်းလဝ်းလုလုဂ်းဂီပီးကဝ် ကျေး
ကခင်မီးသီတီး၊လု၊ခခေ ကျေး။
- ၁၅ ခခေတင်းလံးကခင်သုဂုခခေခေလး ဧမးမွၢ်၊ယျး ခခေ
ယု၊ခခေလမ်း ပီခင်ဂုခခေဂျးလုလုဂ်းမိဝ်းကခင်လၢတၢ်
ဂျးခေ၊သု၊ဂျးလုလုဂ်းပိုင် ပီခင်မုဂ်ပီခင်လုလုဂ်း
၁၆ ခခေကျေး။ ခဝ်သိပ်းလိမ်း၊ကိဂ်၊တင်းတူဝ်ထိုခခေ၊ဂူ၊
ကခင်သုဂုခခေခခေ တၢ်လင်းဧမးမွၢ်၊ယျးခေလး
ယုပီတီးလေးလိမ်၊မခင်းကျေး။ တၢ်ခေထွတ်၊ခွင်း
ခခေ၊မခင်းခေလး ခွင်းဂိခခေခိုင်မခင်းကျေး။ တူဝ်
၁၇ မခင်းကျေးတၢ်ကဝ်တူတၢ်၊ဗုးပီတီးကျေး။ လွင်း
မခင်းလမ်း ကြေးပီခင်လဝ်း ပခင်တၢင်းဂျး၊တၢင်း

ပွင့်တီးခပ် ဂွံးခပ်လံးမီးလုံသဗျေးမိုခ်ခပ်ခပ်ခလး၊
 ကပ်မိုင်းတူင်လဝ်းဂပ်၊တင်းလံာ် ကာပ်ပုခပ်တီးတူင်
 ထိုခပ်၊ဂှီ တော့၊ထိုင်ဂွတ်းလုဝ်းကခပ်ခပ်ဂ်ပတီး၊
 ၁၈ လဝ်း ကမ်၊ပီ၊တီမ်ထုခင်းခပ်ခပ်ကျေး။ ခမးယိုင်း
 ကခပ်သုဂုခပ်ခပ်ခပ်လမ်း ပီခပ်ဝိုင်းလုင် ကခပ်ကုပ်ပိုင်၊
 ခုခပ်ကျေခမ်းလေးဂီ၊ တင်းသိုင်းတင်းလုင်ခပ်ခပ်
 ကေး၊ ဝါးခပ်၊ခပ်ကျေး။

၁၈

လွင်းတင်းကခပ်မိုင်းပျို့ပုလုခပ်၊လုမ့်ပင်း

၁ လိုခင်းခပ်ခပ် ဂပ်ဂုခပ်တမာခပ်၊ဂင်ဂျပ်တင်၊ပျး
 ကခပ်တီမ်ဝဲတင်းတခင်းခင်း ကခပ်ယု၊ခေ၊ခခပ်
 လုဂ်သေဂးတီးခိုဝ်ဂင်ဂျပ်လုင်းမေးကျေး။ ခွပ်း
 ပိုဝ်းသံကခပ်၊မခင်းခပ်ခပ်ခလး လိုခင်းမိုင်းဂိုဝ်လိုင်း
 ၂ ဂျေးကျေး။ မခင်းဂိုတ်းတင်းသိုင်းကခပ်ဂိုင်းခေ၊ဂွင်
 သီခပ်၊ခလးဝါး- ဝိုင်းပျို့ပုလုခပ်၊လုမ့်ပင်းယဝ်။
 လုမ့်ပင်းယဝ်။ ပီခပ်တီးယု၊ခေ၊ဂှီဂျေးယဝ်။ ပီခပ်ခပ်
 ပီခပ်ဂွံးဝိုလိုလု၊ကခပ်ဂုပ်းဂိုဂ်၊ခလး လီဂွင်းဂှးလုဝ်
 ၃ ဂှးမိုင်းဂျေးယဝ်။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂှးခင်းမိုင်းတင်း
 သိုင်းတင်းလုင် ကွခပ်ခပ်ခပ်ခပ်ခပ်ခပ်ခပ်ခပ်ခပ်
 ကခပ်ကမ်၊တြေးမခင်းယဝ်။ ခုခပ်ကျေခမ်းလေးဂီ၊
 တင်းလံာ် ဂိုတ်းမေ၊ထုင်၊ကခပ်ကမ်၊တြေးလုလုဝ်း
 တင်းမခင်းယဝ်။ လဝ်းဂုခပ်၊သီခပ်လေးဂီ၊တင်းလံာ်
 ကေး၊ လင်းမခင်း၊လင်းမီး ခွပ်းပိုဝ်းဂျေးမဂုင်၊လေး
 လိုမ်၊တင်းကခပ်ခင်းလိုင်၊လုခပ်ခပ်ယဝ်။ ဝါးခပ်၊
 ခပ်ကျေး။
 ၄ ဂပ်ဝိုင်းသိုင်းတင်၊လုဝ်တင်၊ကခပ် ဂျေးခိုဝ်ဂင်
 ဂျပ်ခပ်ခပ်လတ်းဝါး- ဂှးခင်းမိုင်းဂပ်ဂိုလုဝ်း၊ ကွခပ်
 ဂခပ်ကွပ်၊သေဂျေးခင်းမခင်းခလး ဂှးလံးဂင်းလွတ်း
 တင်း တင်းကခပ်သိုင်းသမ်၊ဂခပ်တင်း ကပျိုတ်း
 မခင်း ကိုဂ်၊တင်းတင်းကခပ်ခမ်း၊ဗေးတမ်၊မခင်း
 ၅ ခခပ်တျာ။ လွင်းမခင်းလမ်း ကပျိုတ်းမခင်းတင်း
 လံာ် ခိုတ်ထိုင်ဂင်ဂျပ်ပုခပ်ခလး၊ ဖြေးပီခပ်လဝ်း
 ခုဂ်းလုလံး လွင်းတင်းကခပ်ကမ်၊တြေးမခင်းလုဝ်း
 ၆ ခခပ်ယဝ်။တွပ်၊တီခင်းပခပ်ခိုခင်းကဂျုဝ်းကပျိုတ်း
 တီးမခင်း လွမ်းဂျေးခပ်၊ကခပ်မခင်းပခပ်ခခပ်တျာ။
 ထွပ်၊ဂိုဝ်းပခပ်ခင်းသွင်ပခင်း ဂျေးခင်းကခပ်ခင်း
 ၇ ထွပ်၊ဂိုဝ်းခခပ်တျာ။ လွမ်းဂျေးခပ်၊ကခပ်ခင်းယွင်း
 ယေးတူင်လဝ်းဂပ်၊ခလး မူခင်းပျေး၊ခင်းဂျေးမဂုင်၊
 ခခပ် ဂှးဂုလုဝ်၊တခေ၊တင်းကခပ်ခင်းလင်း၊လင်း
 သေး ကိုဂ်၊တင်းတင်းကခပ်လုကမ်၊သျှးခလးခင်း
 ၈ ခိုင်းဗာခပ်ခခပ် ပီခပ်ဂျေးတီးမခင်းတျာ။ လွင်း

မခင်းလမ်း မခင်းထင်၊ခင်းလုခလးဝါး- ဂပ်ပီခပ်
 ခင်းကျေခမ်းကျေး။ ဂပ်ကမ်၊ပီခပ်ခမးမုဂ်ခမးမံး။
 တင်းကမ်၊လံးမီးတင်းကခပ်လုကမ်၊သျှးခလး ခင်း
 ခိုင်းဗာခပ်ခခပ်။ ဝါးခပ်၊ခပ်ခခပ်ကျေး။
 ၈ ပိုဝ်းခပ်ခလး ခင်းဝခင်းလီဝ်ဂုလုဝ်း ဗေးတမ်၊ကခပ်
 ပီခပ်ဗေးတင်းတံာ် ဗေးတင်းကခပ်လုကမ်၊သျှး
 ခလးခင်းခိုင်းဗာခပ် ဗေးတင်းကခပ်ဂိုဝ်းယာဂ်၊
 လုဝ်းခခပ် တင်းဂွတ်းထိုင်ဂျေးခိုဝ်မခင်းခလး
 မခင်းတင်းလံးခမ်း၊ တင်းကခပ်ဗေးမီးပိုတ်းကျေး။
 ပီခပ်ဖြေးပီခပ်လဝ်းကခပ်မူခပ်ဗင်းယု၊ လီ၊ယင်၊
 ကေး။

တင်းကခပ်ပွင့်ခင်းလုလုဝ်းပျို့ပုလုခပ်၊

၉ ခုခပ်ကျေခမ်းလေးဂီ၊ ကခပ်ဂိုတ်းမေ၊ထုင်၊ကခပ်
 ကမ်၊တြေးလုလုဝ်းကခပ်တင်းမခင်းခလး မူခင်းပျေး
 ခင်းဂျေးမဂုင်၊လုဝ်းခခပ် မိုဝ်းကခပ်ဂုခပ်ခင်းဗေး
 တီးကခပ်မီးဗေးခခပ်လိုင် တင်းလုဂ်းယု၊တီးကခပ်
 ၁၀ ဂ်ခွပ်းပိုဝ်းကခပ်ဂုပ်းခဂုလုဝ်း၊တခေ၊ တင်းကခပ်
 ခင်းလင်းလင်းခင်းသေး ကခပ်မခင်းလံးခမ်း၊ယု၊ခခပ်
 ခလး ကွခပ်ခခပ်ဂှးဂှးခလးလုကမ်၊သျှးခင်းခိုင်း
 ဗာခပ်ခွပ်းပိုဝ်းမခင်းခလးဝါး- မခင်းပီခပ်လုဝ်ခပ်၊
 ခပ် မခင်းပီခပ်လုဝ်ခပ်၊ခပ် ဝိုင်းပျို့ပုလုခပ်၊ ဂှီလုဝ်း၊
 ဝိုင်းကခပ်ဂွင်ဂင်၊ဂှီလုဝ်း၊ ခင်းခေ၊ဂျေးခင်းဂုလုဝ်း
 တင်းကခပ်လုလီဝ်ဂွတ်းထိုင် ဂျေးခိုဝ်မိုင်းယဝ်လုင်
 ပေ၊ ဝါးခပ်၊ခပ်ကျေး။
 ၁၁ မိုခပ်လုဝ်ခပ်၊ခခပ် လဝ်းဂုခပ်၊သီခပ်လေးဂီ၊တင်း
 လံာ်တင်းကွခပ်ခခပ်ဂှးဂှးခလး လုကမ်၊သျှးခင်းခို
 ၁၂ ခင်းဗာခပ်ယု၊ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း ဂမ်းလိုခင်း
 ဗေးလု တင်းကမ်၊သိုဝ်ကပ်ဂှုဂ်လု၊တင်းကခပ်ခပ်
 ဂျေးခပ်ခံ ကခပ်ပီခပ် ခမ်း၊ ဝိုင်း၊ သိုင်းလီ၊ ပူးလေး၊
 ပိုင်းချေး၊ ခတီ၊ပျေး၊ ခဗေး၊ ဗေးလိုင်၊ မိုသီခပ်
 ဂှးမိုင်း၊ ခိုင်းငျေးလိုင်ဂှးမိုင်း၊ ခိုင်းမိုကခပ်လီဂှးမိုင်း၊
 ခိုင်းတွင်းလိုင်၊ ခိုင်းလီဂ်၊ ခိုင်းမာဂ်၊ဂိုခပ်ဗိုဂ်၊
 ၁၃ ဂိုင်း၊ဂွမ်၊ ကမေ၊မုင်၊ ခခမ်၊သျှးဂှးမိုင်း၊ ခခမ်မခင်း
 ဂွမ်၊ လေးပခပ်၊ ခခမ်လဝ်တို၊ ခခမ်မခင်း၊ ဗွင်
 ခင်းမုခင်း၊ ခင်းသခပ်ဂျင်၊ ဝိုင်း၊ သုင်း၊ မျှးရထေး၊
 ၁၄ ချေး၊ ဝိုလိုလုဝ်၊ဂှးခင်းတင်းလံာ်လုဝ်ခခပ်။ ခပ်တင်း
 ဝါး- မာဂ်၊ကခပ်ဂွင်လုလုဝ်းလုဝ်းခေ၊လုင်လင်
 လုဝ်းခခပ်ကျေး ဂှီဂျေးသိုင်းယဝ်။ ခိုင်းကခပ်ပီခပ်
 မခင်း ခိုင်းကခပ်သင်၊ထုဂ်၊ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်း
 ၁၅ လုင်ဂှီဂျေးသိုင်းယဝ်။ ဂမ်းလိုခင်းကမ်၊လံးထုပင်းလံး
 ဂှးခပ်။ လဝ်းဂုခပ်၊သီခပ်ကခပ်ဂိုဝ်းပိုင်းမခင်းခလး
 လင်းလံးဝိုင်း ခွပ်းပိုဝ်းကခပ်သိုဝ်ကခပ်ခံခိုင်းလုဝ်
 ခပ်၊ခခပ်လုဝ်ခခပ် တင်းလုဂ်းယု၊တီးကခပ်ဂီ

ရွှင်းပိုင်းကဆင်ရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တခေ၊ တာင်းကဆင်ခိတ်၊
 ၁၆ လာဂ်၊ ငိုခင်းသေး ကဆင်မခင်းလံး၊ ခါမ်၊ ယူ၊ ခေခံ
 ခေလ၊ ကွဆင်ခေရှင်ဂံး၊ ခေလ၊ လှိုကမ်၊ သျှ၊ ခင်းခိခင်း
 ၁၇ နာခေခေလ၊ ဝျး၊-မခင်းပီခေ လိုဝ်ခေင်၊ ခေမခင်းပီခေ
 လိုဝ်ခေင်၊ ခေ။ ဝီင်းလူင်ကဆင်ခင်းမိးပိတ်၊ ချေး
 ၁၈ ကိတ်၊ တင်း နှိုင်းလီင်းတင်းနှိုင်းဂမ်၊ ခေလ၊ ဂျင်းခိုင်း
 ၁၉ ခမ်း၊ နိုင်းသီင်းလီ၊ နိုင်းပူးလေးခေခင်းခေ၊ ရီ၊ ခေခင်း
 ဂူလ်း လေးလိမ်၊ ကဆင်ယံ၊ ခေ၊ ထာခေ၊ ခေ လူလီပ်
 ယဝ်လူင်ပေ၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ ခေ၊ ရှိုင်းသင်း
 နေ၊ တင်းသီင်းတင်းလူင် ခပ်လိုင်းကဆင်ခမ်းခေမံ
 ၂၀ ဂျှ၊ ဂူးတီးဂူးလီခေတင်းသီင်းတင်းလူင် ဂူခင်းရှိုင်း
 သင်းနေ၊ တင်းလံ၊ ကိတ်၊ တင်းလင်းဂုခေ၊ သီခေ
 ပာင်၊ လံ၊ ဂျှမီးလိုင်းခေခေ တာင်းလှိုင်းယူ၊ တီးကဆင်
 ၂၁ ဂံခေလ၊ မိုင်းကဆင်ဂုခေခင်းနွေးတီးကဆင်မခင်းမီးနွေး
 ခေခေလိုင် တာင်းရှိုင်းသီခေ၊ ခေလ၊ ဝျး၊- ဝီင်းကဆင်လှို
 ၂၂ တာင်းမိုခေခေတင်းဝီင်းခေ၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ ခပ်
 ခေခေ တာင်းကပ်မုခေ၊ လိခေပိုခေသို့၊ ဂျှခေရှိုင်းရှိုင်း
 တူင်လင်းဂပ်၊ ယူ၊ ရှိုင်းဂံး၊ ယူ၊ ခေလ၊ လှိုကမ်၊ သျှ၊ ခင်းခိ
 ခင်းနာခေယူ၊ သေခေလ၊ ဝျး၊- မခင်းပီခေ လိုဝ်ခေင်၊
 ခေ မခင်းပီခေ လိုဝ်ခေင်၊ ခေ။ ဝီင်းလူင်ကဆင်ကပ်လေး
 လိမ်၊ တူင်လင်းဂပ်၊ ပခေတီး၊ ခပ်လိုင်းကဆင်ကပ်ပိုင်း
 ရှိုင်းသင်းနေ၊ ကဆင်ခမ်းပာင်၊ လံ၊ ခေလ၊ ရှိုင်းလင်း
 လံး၊ ဝီင်းခေခေခေခေ၊ ရီ၊ ခေခင်းဂူလ်း လူလီပ်ယဝ်
 လူင်ပေ၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။
 ၂၃ လူလိမ်ခေရှိုင်းခေလ၊ ဂူခင်းမုတ်လောင်၊ ကိတ်၊ တင်း
 တမာခေ၊ လင်း တင်းပရေးဗီင်းခေခေခေ၊ ကိုလ်း၊ တူလ်း
 မခင်းခေလ၊ သိုင်းပျေး၊ တျှ၊ နြေးပီခေလင်း ယူ၊ နေ၊
 သူသေခေလ၊ လီ၊ ယာင်၊ ဩ၊ တီးမခင်းယဝ်၊ ဝျးခေင်၊
 ခေကျေး။
 ၂၄ တမာခေ၊ ဂင်ရှိုင်းကဆင်ရှိုင်းယို၊ ခေ၊ ပျးခေခင်း ယွင်း
 ကပ်မာဂ်၊ ရှိုခေ ကဆင်မိုခေ လိုဝ်ခေင်၊ မာဂ်၊ ရှိုခေ လှိုလ်
 ခေခေသေခေလ၊ ထိမ်းတူဂ်းသို့၊ ဂျှခေခင်းပာင်၊ လံ၊ သေ
 ယဝ်လတ်းခေလ၊ ဝျး၊- မိုခေ လိုဝ်ခေင်၊ ခေခေ ဝီင်းပျှ
 ပုလုခေ၊ တာင်းလံး၊ ခါမ်၊ တာင်းကဆင်ကပ်တင်းရှိုင်း
 ကဆင်ယို၊ ခေ၊ ထိမ်းတူဂ်းသို့၊ ခေလ၊ ဂမ်းလိုခင်း ကမ်၊
 ၂၅ လံးပျေး၊ လံးမီး။ သီင်းဂေ၊ ကဆင်လိတ်းတိုင်၊ ဂေ၊
 ကဆင်ဂံး၊ သီင်းကွခေ၊ သီင်းကွခေ၊ ဂေ၊ ကဆင်ပပ်၊ ပီ၊ ပပ်၊
 ခေခေ၊ ဂေ၊ ကဆင်ပပ်၊ ခေခေခေရျှ၊ လိုင်းခေခေခေ
 ဂမ်းလိုခင်း ကမ်၊ လံးလင်းလံးမေးဂျှခေခေ။ ခပ်
 လိုင်းကဆင်မေ၊ တိခေမေ၊ ရှိုင်းဂေ၊ ဂမ်းလိုခင်း ကမ်၊
 လံးပျေး၊ လံးမီးဂျှခေခေသေဂေ၊ သေဂေခေ။ သီင်း
 လှိုလ်ခေခေ၊ ဂမ်းလိုခင်းကမ်၊ လံးရှိုခေခေလံးမေး
 ၂၆ ဂျှခေခေ။ ကဆင်လီင်းရွှင်းနွေးဂေ၊ ဂမ်းလိုခင်းကမ်၊
 လံးရှိုင်းလံးလီင်းဂျှခေခေမီး။ သီင်းနွေးလံးနွေးယိုင်း

သွင်၊ မင်၊ ဂလျှ၊ ဂေ၊ ဂမ်းလိုခင်းကမ်၊ လံးဝီင်းဂျှ
 ခေခေ။ လွင်းမခင်းလမ်း လင်းဂုခေ၊ သီခေ သူလိုင်း
 ခေခေ ပီခေမုတ်းနွေးမိုင်းလေးဂီ၊ ယဝ်။ ဂူခင်း
 ဂူးလိုဝ်ဂူးမိုင်းခေခေ လံးခါမ်၊ တာင်းကဆင်ပီတိုလီခေ
 ရွှင်းပိုင်း ပရီခေယ၊ တာင်းကဆင်သူလေ၊ သူဂိုတ်းခေခေ
 ယဝ်၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ လိုတ်းပရေးဗီင်းတီး၊ ကိတ်၊
 တင်းလိုတ်းဂူခေမုတ်းလောင်၊ တင်းလံ၊ တင်းလိုတ်း
 ဂူခင်းဂျှကဆင်ကပ်တာ်ဂျှခေလိုင်းခေခေ ဝီင်း
 သီင်းတင်းလူင်ခေခေ ထုပ်ဂုခေဂျှခေဝီင်းခေခေ
 ကျေး။

၁၉

၁ လိုခင်းခေခေ ဂပ်ဝီင်းသီင်း ခပ်လိုင်းကဆင်လူဂခေ
 တုမ်ဂခေခေခေခေ၊ ဂျှခေရှိုင်းဂင်ရှိုင်းခေခေခေလ၊
 ဝျး၊- ဂျှလေး၊ လူယျှ။ တာင်းကဆင်ကပ်းယီခေ
 ချမ်းသျှ၊ တာင်းကဆင်ခေ၊ ခွတ်းကပ် မုခေသေရေ၊
 တခင်းနှိုင်း မီးတီးနြေးပီခေလင်းဂုခေတီးခေကျေး။
 ၂ လွင်းတာင်းကဆင် မခင်းလင်းလီ၊ ယာင်၊ လိုင်းခေခေ
 မာခေ၊ မိခေ၊ လိုင်းလှိုင်းသိုင်းတေ၊ တီးခေကျေး။
 မခင်းလင်းလီတ်းတူလ်းလီ၊ ယာင်၊ ခေမုတ်းယျှ
 လူင်ကဆင်ရှိုင်းလိခေခိုင်းတူ၊ ခေခေ၊ ရွှင်းပိုင်းမေ၊ ထိုင်၊
 ကဆင်ကမ်၊ ဩ၊ မခင်းခေခေယဝ်။ မခင်းလင်းပခေ
 တာမ်၊ ကပျိုတ်းလွမ်းခေင်၊ လိုတ်းခေမခင်းလင်း
 တင်းလံ၊ ကဆင်မခင်းကပ်မိုင်းမခင်းထွဂ်၊ ပီတ်းခေခေ
 ၃ တီးခေယဝ်၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ ဂမ်းခေခေ ပွဂ်း
 တုတ်ယ ခပ်လတ်းခေလ၊ ဝျး၊- ဂျှ၊ လေး၊ လူယျှ၊
 ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ ခွခင်းနွေးမခင်းခေခေ ခိုခင်းယူ၊
 ဂူးဂမ်၊ နေ၊ သိုပ်၊ သိုပ်၊ တမ်းတမ်းကျေး။
 ၄ ခပ်လိုင်းကဆင်ကသားယို၊ သင်းသီ၊ ပျှ၊ ကိတ်၊
 တင်းသတ်တေ၊ သီ၊ ပျှ၊ ခုပိုမုတ်းခေလ၊ ရှိုင်းရွှ်၊ နြေး
 ပီခေလင်းကဆင်ခေခေယူ၊ ဂျှခေရှိုင်းပလောင်၊ လင်းခေခေ
 သေခေလ၊ လတ်းဝျး၊- ကျှမိခေ၊ ဂျှ၊ လေး၊ လူ
 ၅ ယျှ၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။ သီင်းကဆင်ကွဂ်၊ သေဂျှ
 ခေခေပလောင်၊ လင်းမေးခေလ၊ ဝျးလမ်း၊- ချှနြေးပီခေ
 လင်းတင်းသီင်းတင်းလူင် ကိတ်၊ တင်းခပ်လိုင်းကဆင်
 ရှိုင်းသေ၊ ရှိုင်းယမ်မခင်းလင်း လိမ်လိတ်းလိမ်ယို၊ ဂျှမီး
 ခပ်ကိုလ်း၊ ကွဆင်ခေယွင်းယေး၊ နြေးပီခေလင်းဂုခေ
 တျှ၊ ဝျးခေင်၊ ခေကျေး။
 ၆ ဂမ်းခေခေ ဂပ်ဝီင်းသီင်း ပီခေ လိုဝ်ခေင်၊ သီင်းဂူခင်း
 ခေခေခေ၊ ကဆင်လူဂခေတုမ်ဂခေ လိုဝ်ခေင်၊ သီင်းခေမံ
 သမ်၊ မုတ်းတြှ၊ လိုဝ်ခေင်၊ သီင်းနေလင်းကဆင်ရှိုင်း
 ခေ၊ ခေခေလတ်းခေလ၊ ဝျး၊- ဂျှ၊ လေး၊ လူယျှ။
 ထျှ၊ ဝရျှနြေး ပီခေလင်းဂုခေကဆင်တိမ်ခိုတ်း က
 ခေခေ၊ တျှတခင်းနှိုင်းခေခေ ကုပိုင်းလောင်၊ လေး

၇၂ တီးခါးကျော့။ ကွန်ဂရက်လမ်းသိုင်းလေး၊ မူခင်း၊
 ပျူတိုက်။ ကွန်ဂရက်လမ်း၊ မူခင်းမင်း
 လင်းတိုက်။ လွင်းမင်းလမ်း၊ ခိုင်၊ကန်ခါး၊
 ပွဲမင်၊ဂလျာ၊သူင်းကွန်ဂရက်၊ထိုင်ယာဝ်။ ဖူးယိုင်း
 မင်းကျော့၊ ဂျင်းခိုင်၊တူင်လင်းဂပ်၊ယာဝ်။ ဝါးခင်၊
 ၈ ခင်ကျော့။ ဖူးယိုင်းခင်ခင် လုံးခင်း၊မိုးပိုင်း၊ချော့
 ကန်ဂရက်၊ဂျင်းလေး၊မူတင်းသိုခင်ကျော့။ ပိုင်းချော့
 ခင်ခင်လမ်း ပီခင်တိုင်းကန်သိုင်းကျော့၊ဂျင်းမူတင်း
 လောင်၊တင်းလံကျော့။

၉ တမာခင်၊ဂင်ဂျင်ခင်ကျော့၊လတ်၊လေး၊ဝါး၊-ခပ်
 လိုင်းကန်လုံးခါး၊တိုင်းကန်ဂျင်ပင်၊ဂျော့၊ ဂျော့တီး
 ပွဲ၊သွင်၊မင်၊ဂလျာ၊သူင်းကွန်ဂရက်၊ခင်ခင် မိုးမင်၊ဂလျာ
 ကျော့။ ဝါးခင်တိုင်း၊ဝါးဝါး ဝါးခင်၊ခင်ကျော့။

မင်းကျော့၊သမ္မိလတ်၊လေး၊ဝါး၊-ရွာမင်းခင်ပီခင်ရွာမင်း
 ကန်ကွန်၊ဂျော့ခင်းသူင်း၊ခင်းပီခင်လင်း ကမာခင်၊

၁၀ ခင်ပီခင်ကျော့။ ဝါးခင်၊ခင်ကျော့။ ဂပ်ခပ်မူပ်၊
 ဂျင်းတိုင်းမင်းလေး၊ ဂျင်းလုံးဂျင်း၊မင်းကျော့။

မင်းကျော့၊လတ်၊တီးဂပ်လေး၊ဝါး၊- ယာ၊ပေဂျိုင်း
 သေဂမ်း။ ဂပ်လမ်း ပီခင်ကျော့၊ကန်သိုင်းဂျိုင်း
 လူလုံးဂင်တင်းသူလေး၊ ခင်းပု၊ခင်းပီးခင်းသူ
 လိုင်းကန်ခါး၊သိုင်း၊သေ၊ လင်း၊ယေ၊သူ ခင်ခင်
 ကျော့။ ဂျင်းရွာ၊ခင်းပီခင်လင်း၊တူ။ လွင်းမင်း
 လမ်း သိုင်း၊သေ၊ လင်း၊ယေ၊သူ လမ်း ပီခင်သေကျော့
 ရွာမင်းကန်ပရော့၊ခင်းတိုင်းလံ၊ ဂျော့၊လတ်၊ဝါးဝါး
 ခင်ခင်ကျော့။ ဝါးခင်၊ခင်ကျော့။

**တိုင်းသူမ်းတူင်ထိုခင်၊ဂျိုင်းတိုင်း
 မိဂ်သု၊ပရော့၊ခင်းတိုင်း**

၁၁ မိုင်းခင်ခင် ဂပ်ဂရက်ခင်းဂင်ဂျင်၊ပိုင်း၊ဝါးကျော့။
 မိုးမု၊ခင်း၊လေး၊ ဂျော့ကန်ခင်၊မု၊ခင်ခင်လုံး၊ခင်၊မု၊
 လိုင်း၊သိုင်းကန်ဝါး၊ သိုင်း၊လတ်၊ ကိုင်း၊တိုင်း သမ်း၊မု၊
 ကျော့။ ဂျော့ခင်လောင်၊ယာဝ်၊လွမ်းခင်၊တြေး
 ကျော့။ လောင်၊တိုင်းသိုင်းလွမ်းခင်၊တြေးကျော့။

၁၂ မာဂ်၊တူလင်း၊ခင်ခင် ပီခင်ထိုခင်၊ပိုင်း၊ခင်းကျော့။
 ဂျော့ခိုင်၊ဂျင်လင်းကျော့၊ တိုင်းသရဲ၊ခင်ခင်ကျော့။
 ခင်၊မု၊လိုင်း၊သိုင်းကန်ခင်းလွမ်း၊ဂျော့လေး၊ တူင်လင်း
 ဂပ်၊ဂျော့ခင်ခင် တိုင်း၊ဝါး၊ခင်ခင်လင်းကျော့။

၁၃ မင်းလင်း၊ခင်း၊ခင်း ခင်းခင်း၊ကန်လမ်း၊သိုင်း၊ဂျော့ခင်း
 လိုင်း၊ခင်းကျော့။ မင်းလင်း၊မိုး ခင်၊မု၊လိုင်း၊သိုင်း
 ကန်ဂျင်ဂျိုင်း၊ဝါး ခင်ဂပ်၊တိုင်း၊ခင်းပီခင်လင်း ကန်

၁၄ ဝါးခင်ကျော့။ ပူပ်၊ပု၊ဂင်ဂျင်တိုင်းလံ၊ခင်၊မု၊
 ခင်း၊လေး၊ ခင်း၊မိုးပိုင်း၊ချော့၊ခင်း၊ကန်မူတင်းသိုယူ၊
 သေလေး၊ လွမ်း၊ခင်၊တိုင်းလင်းမင်းလင်းကျော့။

၁၅ လာပ်၊သခင်၊လျာဂ်၊ကန်ခင်ခင်ကျော့၊ခင် ဂွန်၊ဂျော့

ခင်းသူမ်းမင်းလင်း၊မု၊ ပုခင်း၊ကန်တိုင်းလံ၊ပခင်
 တာမ်၊တီးဂျင်းမိုင်းတိုင်းလံ၊ကျော့။ မင်းလင်း၊
 တိုင်းကပ်တိုင်း ခင်းဂျင်၊လင်းလေး၊ ကုပ်၊ပိုင်း၊ခပ်
 ကျော့။ တိုင်းတိုင်ယာဝ်၊တီးကန်ယာဝ်၊မာဂ်၊လပ်၊တိုင်း
 တေးသု၊တိုင်းလံ၊ခင်းပီခင်လင်း ကန်ခင်၊တူ
 ၁၆ တခင်းခင်းခင်ကျော့။ ခင်၊မု၊လိုင်း၊သိုင်းကန်
 ဝါး၊- ခင်ကျော့ခင်းခင်ကျော့ခင်းတိုင်း၊သိုင်း၊တိုင်း
 လောင်၊ လင်း၊ခင်လင်း၊တိုင်း၊သိုင်း၊တိုင်းလောင်၊ ဝါးခင်၊
 ခင်ခင်ခင် တိုင်း၊ဝါး၊ယူ၊ဂျော့တီး ခင်းခင်း၊မင်းလင်း
 ကိုင်း၊တိုင်း ဂျော့တီး၊တုပ်၊ခင်ခင်းလင်းကျော့။

၁၇ ဂပ်ဂရက်တမာခင်၊ဂင်ဂျင်ပု၊ခင်း၊ လင်း၊မု၊ဂျော့
 ခင်းလံ၊ကျော့။ မင်းဂျိုင်းတိုင်း၊သိုင်းကန်ယာဝ်၊
 ခင်၊ ဂျင်၊တီး၊ခင်းကန်လောင်၊ခင်းခင်ခင်၊ဂင်ဂျင်

၁၈ ဂျော့မိုးခင်ခင်းလေး၊ဝါး၊- ကွန်ဂရက်မု၊ကျော့။ လူဂင်
 တိုင်းခင် တိုင်း၊ခင်းပီခင်လင်း ကန်ယာဝ်၊မု၊တိုင်း
 ခင်၊ခင်လေး၊ ဂျော့လုံး၊ခင်းခင်ခင်ကျော့ခင်း၊ ခင်ခင်
 ဂျော့ခင်းလောင်ကန်ကုပ်၊သိုင်း၊ ခင်ခင်ဂျော့ခင်းကန်ဂျိုင်း
 ဂျော့ခင်ခင်မု၊ ခင်ခင်လင်းကန်ခင်ခင်၊မု၊ ခင်ခင်ဂျော့ခင်း
 ဂျော့ခင်း၊ လောင်၊ခင်း၊တိုင်းဂျော့ခင်းလွတ်၊ လိုင်း၊လိုင်း
 ယာဝ်၊ယာဝ်၊လိုင်းခင်ကျော့။ ဝါးခင်၊ခင်ကျော့။

၁၉ ဂပ်ဂရက် လောင်၊ခင်ထိုခင်၊ဂျော့လေး၊ ခင်ကျော့ခင်း
 လေး၊ဂို၊ ကိုင်း၊တိုင်း ပူပ်၊ပု၊ခင်တိုင်းလံ၊ခင်ခင်
 လူဂင်တိုင်းခင်ယူ၊ ဂျော့လုံး၊တိုင်း၊တေးလင်း၊ကန်
 ခင်၊မု၊ ကိုင်း၊တိုင်း ပူပ်၊ပု၊မင်းလင်း၊လိုင်းခင်ခင်

၂၀ ကျော့။ တူင်ထိုခင်ဂျော့ခင်ခင်လုံး၊ခင်၊တိုင်းကန်တိုင်း
 ကပ်လူလင်း၊ခင်တိုင်းမိဂ်သု၊ပရော့၊ခင်းတိုင်း ကန်
 လောင်၊ဂျိုင်းခင်းမိုင်းလင်း၊ခင်၊ ဂျော့တီး၊ခင်၊ခင်
 တူင်ထိုခင်၊ဂျော့သေလေး၊ ပိုင်း၊လံခင်ခင်လိုင်းကန်
 ခင်၊တခင်း၊သိုင်း၊လင်း၊မာတိုင်း တူင်ထိုခင်၊ဂျော့လေး၊
 ဂျင်း၊ဂျော့၊ဂျော့၊ထူးခင်းလိုင်းခင်ကျော့။ သွင်၊ခင်ခင်
 ကသိုင်း၊လင်းယူ၊သေလေး၊ လုံးခင်၊တိုင်းကန်
 ခင်းတိုင်းသိုင်း၊ဂျော့ခင်းခင်းခင်း ကန်ခင်းယူ၊တိုင်းကန်
 ခင်ကျော့။ ခင်လိုင်းကန်ဂျိုင်းကန်ဂျော့ခင်၊ခင်ခင်
 လုံးခင်၊တိုင်းကန်ကပ်တိုင်း လူလင်း၊လာပ်၊သခင်၊
 လျာဂ်၊ ကန်ဂွန်၊ဂျော့ခင်းသူမ်းလင်း၊ကန်ခင်၊မု၊
 ခင်ကျော့။ ခင်၊တိုင်း၊သိုင်း၊တိုင်းလောင် ခင်ခင်ခင်ခင်
 လေး၊ဂို၊ခင်၊တိုင်းကျော့။

၂၀

**တိုင်းကန်မတ်၊ခင်း၊
 လောင်၊တခင်၊မု၊ခင်တိုင်း**

၁ ဂမ်းခင်ခင် ဂပ်ဂရက်တမာခင်၊ဂင်ဂျင်ပု၊ခင်း၊ ယိုင်း

၂ ဂမ်ကပ်သေးချမ်းသေးဂူး ကာခင်လိုဂ်ခေး၊သေပိုခင်း
 ၃ ကိတ်၊တင်းထိုက်၊လိတ်၊လှင်သေခလေး၊ လှင်သေဂူးခိုဝ်
 ၄ ဂင်ဂျာဝ်လှင်မေးကော့။ မခင်းခခေ ဘိုဂမ်ကပ်
 ၅ ခေဂေး ကာခင်ဝေး ငူးဂပ်၊ဂပ်၊မိုဝ်းခွခင်း၊ကွခင်း ကာခင်
 ၆ ပီခင်လှ၊တၢခင်၊မ၊ခေတတ်ခခေသေခလေး၊ မတုံ
 ၇ ဖုတ်၊ပို ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်းလေး၊ ကပ်ချူးတူဂ်းသွံ၊ဂူး
 ၈ ခင်းချမ်းခင်းဂူး ကာခင်လိုဂ်ခေး၊သေပိုခင်းခခေခလေး၊
 ၉ ကိုတ်းပိုသေယဝ် တွဂ်၊တခင်းသိတ်၊ပို လွင်းခင်း၊ဂိုဝ်
 ၁၀ လှင်၊ကာခင်ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်း၊ပံ၊သီင်းခခေခိုင်
 ၁၁ မခင်းတတ်းကမ်၊လံးပီတုံလံးလီခင် ဂုခင်းဂူးလှိုင်ဂူး
 ၁၂ မိမ်းကော့။ မိုဝ်းကာခင် ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်း၊ယဝ်ခခေခိုင်
 ၁၃ လိုင် မခင်းတတ်းလံးခမ်၊တၢင်းကာခင်ပို၊လွတ်းဂမ်း
 ၁၄ ကွခင်းခိုင်ကော့။

ဂိုင်ပီးမိုင်း

၄ ပလၢင်၊ခမ်ခေး၊ကော့ ဂပ်ဂုခင်ကော့။ ခပ်လှိုင်
 ၅ ကာခင်ခင်းယူး၊ဂူးခိုင်ပလၢင်၊လှိုင်ခခေခိုင် လံးက
 ၆ ခွၢင်ကာခင်လံးထီ၊ယၢင်၊တြေးကော့။ ဂပ်လံးဂုခင်
 ၇ ပိုလိုလှ၊ခပ်လှိုင်ကခင် လံးခမ်၊တၢင်းကာခင်တီပံး
 ၈ ခေး၊ခခေခေး ခွပ်းပိုဝ်းခင်းဂုပတ်း၊တြေးပီခင်
 ၉ လဝ်း ခွပ်းပိုဝ်းလွင်းတၢင်းကာခင်ခမ်၊သၢဂ်းသေ၊
 ၁၀ လဝ်းသေ၊သု ခွပ်းပိုဝ်းခပ်ကမ်၊ဂုဝ်းခွာ၊တူဝ်ထိုခင်း၊ဂူ
 ၁၁ ကိတ်၊တင်းဂုဂ်းထုမခင်း ခွပ်းပိုဝ်းခပ်ကမ်၊ခမ်၊တခင်း
 ၁၂ သိတ်းလၢဂ်းမတ်းမခင်း ဂူးတီးခေး၊ခေ၊ကိတ်တင်း
 ၁၃ ဂူးတီးမိုဝ်းခပ်ခခေကော့။ ခပ်ခခေကာသၢဂ်းလိပ်း
 ၁၄ ယူး၊ခလေး၊ လၢမ်၊လေးလှိုင်ခခေတင်း လဝ်းခရိလှိုင်
 ၁၅ ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်းတိမ်တိမ်ကော့။ ဂုခင်းတံကာခင်ဂိုတ်း
 ၁၆ ကခေဂျၢခင်၊လှိုင်ခခေခိုင် လှိုင်၊ကာခင်ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်
 ၁၇ ကမ်၊ပံ၊သီင်းပံ၊မုတ်းခခေခိုင် ကမ်၊လံးကာသၢဂ်း
 ၁၈ ခိုခင်းလိပ်း။ တၢင်းကာခင်လှိုင်ခိုခင်းလိပ်းခခေခင်း
 ၁၉ ပီခင်တၢင်းကာခင်လှိုင်ခိုခင်းလိပ်းပထမ ကော့။ ဂေး
 ၂၀ ကခေလံးခပ်းလၢမ်၊လေး ခင်းတၢင်းကာခင်လှိုင်ခိုခင်း
 ၂၁ ပထမခခေခိုင် ပီခင်ဂေး၊ကာခင်မိမ်းမင်၊ဂလှ၊ ဂေး၊ကာခင်
 ၂၂ မုတ်းလၢင်၊ကော့။ ခပ်ခခေ ဂၢင်းလွတ်းတင်း
 ၂၃ တၢင်းတံတုတ်ယခလေး၊ တၢင်းလံးပီခင်ပရေးဂိုဂ်း
 ၂၄ လဝ်းခရိလှိုင် ခလေး၊လၢမ်၊လေးလှိုင်ခခေတင်းလဝ်း
 ၂၅ ခရိလှိုင် ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်းတိမ်တိမ်ကော့။

လှ၊တၢခင်၊မ၊ခေတတ်းလွတ်းကွဂ်၊ထွင်

၇ မိုဝ်းကာခင်ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်ခင်းသီင်မုတ်းယဝ်လှိုင် လှ၊
 ၈ တၢခင်၊မ၊ခေတတ်း တၢင်းလံးကာခင်ကခေလွတ်း
 ၉ ကွဂ်၊သေဂူးခင်းထွင်၊ခလေး၊ ခိုခင်းဂူး၊ဂူးလံးပီတုံ
 ၁၀ လီခင်ဂူးလှိုင်ဂူးမိမ်း ကာခင်ယူး၊ဂူးခိုင်လိခင်မိုင်း
 ၁၁ သီ၊ခေးပီတ်၊ခေ၊ကာခင်ဝေး၊ ဂေး၊ဂလှတင်းမ၊ခေး၊

၅၁ ကာခင်မီးခမ်ခေး၊လှိုင်ခခေခင်း၊သံးခမ်သမ်၊မုတ်
 ၅၂ တြေးခခေ ဂူးခပ်လံးလှ၊ခခေတုမ်ခခေပုခင်းကာခင်
 ၅၃ တၢင်းတိုဂ်းသိုဂ်းကော့။ ခပ်ခခေခိုခင်းမေးဂူးခိုင်
 ၅၄ ခေးလိခင်သေခလေး၊ ဝီင်းဂွပ်းတပ်ဂုခင်းမုတ်းလၢင်၊
 ၅၅ တင်းလံး ကိတ်၊တင်းဝီင်းကာခင်လဝ်းဂုဂ်းခေး၊ခခေ
 ၅၆ ကော့။ မိုဝ်းခခေ နှေးလှိုင်သေဂူးခိုင်ဂင်ဂျာဝ်
 ၅၇ တူဂ်းမေးခလေး၊ မံးခပ်ပီတ်းကော့။ လှ၊တၢခင်၊မ၊
 ၅၈ ခေတတ်း ကာခင်ပီတ်းလိခင်ခပ်ခခေခေး၊ လံးခမ်၊
 ၅၉ တၢင်းကာခင် ချူးတူဂ်းသွံ၊ဂူးခင်းခွင်နှေး ကာခင်
 ၆၀ လေးဂခေတင်းဂၢခိုင် တီးကာခင်တူဝ်ထိုခင်း၊ဂူ၊ကိတ်၊
 ၆၁ တင်းမိတ်းသု၊ပရေး၊ခေတတ်းခပ်မီးခခေသေယဝ် ခပ်
 ၆၂ ခခေ တၢင်းလံးခမ်၊ဂုလှိုင်၊တခေး၊ကာခင်ယွံ၊ခေး၊
 ၆၃ လှိုင်လၢင် ဂူးဝခင်းဂူးခိုခင်း ဂမ်၊ခေး၊သိုပ်၊သိုပ်၊
 ၆၄ တၢမ်းတၢမ်းကော့။

ပလၢင်၊ကာခင်ပိုဂ်၊ခပ်

၅၅ ဂမ်းခခေ ဂပ်ဂုခင်ပလၢင်၊လှိုင် ကာခင်ပိုဂ်၊ကာခင်
 ၅၆ ခပ် ကိတ်၊တင်းလဝ်းကာခင်ခင်းယူး၊ဂူးခိုင်ပလၢင်၊
 ၅၇ ခခေကော့။ ဂင်ဂျာဝ်တင်းလိခင်မိုင်းပံးကွဂ်၊သေ
 ၅၈ ဂူးတီးခေ၊ခေးလဝ်းခခေခွ၊ခလေး၊ တီးကာခင်ခပ်
 ၅၉ တၢင်းယူး၊ကမ်၊မီး။
 ၆၀ ဂပ်ဂုခင်ခပ်လှိုင်ကာခင်တံဂူး၊ယဝ် လိမ်လိတ်လိမ်
 ၆၁ ယွံ၊ခခေ လှိုင်ယူး၊ဂူးတီးခေ၊ခေးပလၢင်၊လဝ်း
 ၆၂ ကော့။ နှေးခင်းလိတ်းတင်းလံးဂေး၊ နှေးလှိုင်၊ပိုမီးယူး၊
 ၆၃ ကော့။ နှေးခင်းလိတ်းတၢင်း၊နှေးကာခင်ဝေး၊ နှေးခင်း
 ၆၄ လိတ်းကာသၢဂ်းခခေခေး၊ နှေးလှိုင်၊ပိုမီးယူး၊ကော့။
 ၆၅ ခပ်လှိုင်ကာခင်တံယဝ်ခခေခိုင် လံးခမ်၊တၢင်းကာခင်
 ၆၆ လီ၊ယၢင်၊တြေး လွမ်းဂူးခင်း၊ကာခင်တၢင်းဂမ်တၢင်း
 ၆၇ ဂျၢခင် မိခင်းလွမ်းခင်း၊ဂူးကာခင်မီးပိုတိမ်းပိုဂူး
 ၆၈ ခိုင်၊နှေးခင်းလိတ်းလှိုင်ခခေခင်းကော့။ ခမ်သမ်၊မုတ်
 ၆၉ တြေး၊ကေး၊ကပ်ဂုခင်းတံတင်းလံး ဂူးကာခင်မီးဂူး
 ၇၀ ခင်းမခင်းခခေခင်းကပ်းကော့။ မရူး၊ခေး ကိတ်၊တင်း
 ၇၁ မိုင်းမရူး၊ခေး၊ ကပ်ဂုခင်းတင်းလံးဂူးကာခင်မီး
 ၇၂ ဂူးခင်းခပ်ခခေကပ်းကော့။ ခပ်လံးခမ်၊တၢင်း
 ၇၃ ကခေလီ၊ယၢင်၊တြေး လွမ်းဂူးခင်း၊ကာခင်တၢင်းဂမ်
 ၇၄ တၢင်းဂျၢခင်ခပ်မီးခခေခင်းကော့။
 ၇၅ မိုဝ်းခခေ မရူး၊ခေး ကိတ်၊တင်း မိုင်းမရူး၊ခေးခခေ
 ၇၆ လံးခမ်၊တၢင်းကာခင်ချူးတူဂ်းသွံ၊ ဂူးခင်းခွင်နှေး
 ၇၇ ကော့။ ခွင်နှေးခခေခင်း ပီခင်တၢင်းတံတုတ်ယ
 ၇၈ ကော့။ ပေးသေဂေးသေဂုခင်း ကမ်၊ခပ်းပူးခင်း
 ၇၉ လရၢင်းနှေးခင်းလိတ်းကာသၢဂ်းခခေခိုင် ဂေးခခေ
 ၈၀ လံးခမ်၊တၢင်းကာခင် ချူးတူဂ်းသွံ၊ဂူးခင်းခွင်နှေး
 ၈၁ ကော့။

၂၁

ဂင်္ဂါဂျာတ်တင်းလိခင်မိုင်းကခင်မိုင်း

- ၁ ဂင်္ဂါဂျာတ်ကခင်မိုင်း ကိုက်တင်း လိခင်မိုင်းကခင်မိုင်း၊
ကျေး ဂင်္ဂါဂျာတ်ကျေး။ ပီခင်ထိုဝ်ခင်၊ ဂိုဝ်ဝါးခင်လမ်း
ဂင်္ဂါဂျာတ်မိုဝ်းကွမ်းခင်ကိုက်တင်း လိခင်မိုင်းကွမ်း
ခင်ခင်ခင်ခင်ခင်၊ သီင်းယဝ်။ လူလိခင်မိုင်းခင်
၂ ဧလးခင်မိုင်းမုဂ်တြာ၊ ကမ်၊ မီး။ ဂင်္ဂါဂျာတ်ဝိုင်းကခင်
မိုင်းလင်၊ ကခင်ဝါး၊ ဝိုင်းယေ၊ ရှုသလိမ်၊ ကခင်မိုင်း၊
ခင်ခင် ဧမးဂိုခင်ပိုမိုခင်ထိုဝ်ခင်၊ လုဂ်းယိုင်းသင်
ကခင်သွင်၊ မင်၊ ဂလျာ၊ ဂျာင်းခိုင်း၊ ပုခင်း၊ ဖုင်မခင်း
ခင်ခင်ခင်၊ လုဂ်းသကျေးတီး၊ ဖြားပီခင်လဝ်း၊ ဂျး
၃ ခိုင်ဂင်္ဂါဂျာတ်လူင်းမးကျေး။ ဂင်္ဂါဂျာတ်သင်ကခင်
ယို၊ ဂျးခိုင်ဂင်္ဂါဂျာတ်ခင်ခင်ခင်ဝါး၊ တူလ်းလူ၊
သုမိုထိုင်ဖြားပီခင်လဝ်း၊ မီးယု၊ ခင်းဂျာတ်တင်းလံ
ကျေး။ မခင်းလဝ်းတင်းဂိုင်းဝါး၊ ယု၊ လူလ်းဂခင်
တင်းခင်ကျေး။ ခင်တင်းပီခင်ဂျာတ်ခင်းလဝ်းကျေး။
ဖြားပီခင်လဝ်းတူဝ်လဝ်းဂင်၊ တင်းယု၊ လူလ်းဂခင်
တင်းခင်ခင်၊ ပီခင်ဖြားပီခင်လဝ်းခင်ကျေး။
၄ မခင်းလဝ်း၊ တင်းလိတ်ခင်မိုတု၊ ကခင်မီးဂျးတီးတု
ခင်ခင်ခင်ပီတင်းတင်းသီင်းတင်းမိုင်းကျေး။ ဂမ်း
လိုခင်း ဖေးတင်းလံ၊ ကမ်၊ လံ၊ မီး။ တင်းကခင်ထို
ကမ်၊ သျာ၊ ဧလးခင်ခင်ခင်ခင်ခင်။ တင်းကခင်ဂွင်
သီခင်၊ တင်းကခင်ယာပ်၊ ကခင်ဖိုတ်၊ ကျေး၊ ကမ်၊
လံ၊ မီး။ လွင်းမခင်းလမ်း လွင်းတင်းကခင်ယာမ်း
ပီခင်မးယဝ် မိုဝ်းကွမ်းတင်းထိုဝ်ခင်ခင် ခင်တီးဂျာ
သီင်းယဝ်။
၅ လဝ်းကခင်ခင်ယု၊ ဂျးခိုင်ပလင်၊ လဝ်းခင်ခင်
ကျေးလတ်းခင်ဝါး၊ လွင်းတင်းဂျးမီးတင်း
သီင်းတင်းလူင် ဂင်ဖခင်၊ သင်းဂိုတ်းပီခင်ကခင်
မိုင်းယဝ်၊ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။ ဂမ်းခင်ခင်ခင်လဝ်း
ကျေးမီးကခင်ခင်ဝါး၊ တီမ်းဝ်တု။ ဂျာမ်းခင် ပီခင်
ဂျာမ်းသီတ်းလျာ၊ ဂျာမ်းကခင်မခင်၊ မီးခင်းထိုဝ်ခင်
ယဝ်၊ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။
၆ မခင်းလဝ်းကျေး၊ သမိုလတ်းတီးခင်ခင်ဝါး၊ လွင်း
လွင်းတင်းယဝ်တူဝ်ယဝ်။ ဂင်ပီခင် ကျာ၊ လဖျာ
ကျေး။ ကျော၊ မေ၊ ချာ ကျေးပီခင်ကျေး။ တီးခင်တ
လျာ ကိုက်တင်း တီးသုတ်းကျေးပီခင်ကျေး။ ယင်း
ကမ်၊ ကပ်ဂျးမခင်းခင်ခင်ခင်ခင်၊ ဂင်တင်းပခင်
ခင်ခင်ခင်ခင်၊ ဂျးကသား၊ တီးကျေးကခင်ယာမ်း၊ ခင်
၇ ခင်ကျေး။ ကျေးကခင်ခင်ခင်ခင်ခင် တင်းလံ
ခင်၊ ကမူလ်းလွင်းတင်းထိုဝ်ခင်ကျေး။ ဂင်တင်း
၈ ပီခင်ဖြားပီခင်လဝ်းမခင်းကျေး။ မခင်းကျေးတင်း

ပီခင်လုဂ်းဂင်ကျေး။ ကျေးကခင်လင်းဂွင်လင်းခင်
ကျေးကခင်ကမ်၊ ယုမ်၊ မတ်း။ ကျေးကခင်ပီခင်ကခင်
ဂုလ်းကခင်ဂင်၊ ကျေးကခင်ကပ်ကသားဂျာတ်တင်။
ကျေးကခင်ဂိုတ်းမေထင်၊ ကခင်ကမ်၊ ကျေး ကျေးကခင်
လင်းခင်လျာလင်းဂိုတ်းတီးပိုခင်း၊ ကျေးကခင်လင်း
ဂွင်းဂျာ၊ ရှုဂ်းထု ကျေးကခင်ယုသီတ်းလျာ၊ တင်းသီင်း
တင်းလူင်ခင်ခင်ခင် တင်းလံ၊ တူဂ်းတီးယု၊ ဂျးခင်
ခင်ခင်ခင်ခင်ခင်လေးဂခင်တင်းဂခင် ကခင်ဝါးတင်း
တံတုတိယ ခင်ကျေး။ ဝါးခင်၊ ခင်ကျေး။

ဝိုင်းယေ၊ ရှုသလိမ်၊ ကခင်မိုင်း

- ၉ ခင်းတမခင်၊ ဂင်္ဂါဂျာတ်လိတ်းပျး ကခင်ပျးတင်းဂွင်း
လိတ်းလုဂ်း ကခင်တီမ်ဝ်တင်းဖေးတမ်း၊ လိုခင်း
လင်သုတ်းလိတ်းပိုင်ခင်ခင်ပျးခိုင်၊ လတ်းခင်
ဝါး၊ မးတု။ ဂင်တင်းခင်ပျာလုဂ်းယိုင်းသင်
ကခင်သွင်၊ မင်၊ ဂလျာ၊ ကခင်ဝါး၊ ဧမးသုဝ်းကွမ်း
ခင်ခင် တီးသုကျေး။ ဝါးခင်၊ ခင်သေယဝ် မခင်း
၁၀ ပျးတင်းပိုလိတ်းလဝ်းခင်၊ ကပ်ဂင်ဂျာ၊ သူင်၊ ဂျး
တီးလွံကခင်ယု၊ သုင်ခင်၊ ခင်ခင်သေခင်၊ ဧမးပျာ
ဝိုင်းယေ၊ ရှုသလိမ်၊ ကခင်မိုင်းလင်၊ ကခင်ပျေ
လုမ်၊ တီမ်ဝ်တင်းမခင်ဖြားပီခင်လဝ်း ကခင်လုဂ်
သေဂျးတီးဖြားပီခင်လဝ်း မိုင်းဂင်္ဂါဂျာတ်လူင်းမး
၁၁ ခင်ကျေး။ ငဝ်းသံ၊ ကခင်၊ ဝိုင်းခင်ခင်ခင်ထိုဝ်
ခင်၊ သီင်းလိတ်းကျေး၊ ခင်၊ သေပိုင်ခင်၊ ကခင်ပီခင်
ထိုဝ်ခင်၊ ခင်ဂျးသွံ၊ ကခင်သီလိင်းထိုဝ်ခင်၊ မတ်း၊
၁၂ ဂိုခင်ထိုင်ခင်ကျေး။ လမ်းဝိုင်းကခင်ယု၊ သုင်ခင်၊
ကျေးမီးကျေး။ ဖခင်းတူသိပ်းသွင်ဂျးမီးကျေး။
ဂျးတီးဖခင်းတူသိပ်းသွင်ဂျးခင် မီးတမခင်၊ ဂင်
ဂျာတ်သိပ်းသွင်ပျးကျေး။ ခင်၊ မျာလိတ်းသီင်းဂျာတ်
ကီသရေလ သိပ်းသွင်မိုင်းကျေး တီမ်းဝ် မီးယု၊ ဂျး
၁၃ ခိုင်ဖခင်းတူထိုဝ်ခင်ခင်ကျေး။ ဖခင်းတူထိုဝ်ခင်ခင်
လမ်း မီးတင်းခင်ခင်ခင်၊ ဖခင်းတူသမ်ဂျး၊ တင်း
ဂွင်၊ ဖခင်းတူသမ်ဂျး၊ တင်းလမ်းခင်ဖခင်းတူသမ်ဂျး၊
၁၄ တင်းခင်ခင်တူဂ်းဖခင်းတူသမ်ဂျးကျေး။ တီခင်လမ်း
ဝိုင်းခင်ခင် မီးသိပ်းသွင်ထပ်းကျေး။ ခင်၊ မျာလိတ်း
သီင်းတမခင်၊ လဝ်းသိပ်းသွင်ပျးကျေး တီမ်းဝ်မီးယု၊
ဂျးခိုင်တီခင်လမ်းဝိုင်းခင်ကျေး။
၁၅ ကျေးကခင် လတ်းဂျာမ်းတော၊ ကခင်တင်းဂင်ခင်ခင်
ပျးမိုကျေးခင် ပုခင်းကခင်တင်းတီင်းခင်ခင်လိမ်
ခိုင်၊ ဂျးလံ၊ တီင်းတူလ်းဝိုင်း ကိုက်တင်းဖခင်းတူ
၁၆ ဝိုင်း တင်းလမ်းဝိုင်းကျေး။ ဝိုင်းခင်ခင် ပီခင်သီ၊
ထိုင်၊ ခိုင်ခင်ခင်၊ ခင်ယာမ်းမခင်းထာခင်၊ ဝိုင်းခင်
ကျေး။ ကျေးခင်ကပ်မိုကျေးခင်တီင်းတူလ်းဝိုင်း
ခင်ခင်ခင် မီးယု၊ လခင်၊ ပတ်၊ ပံ၊ သင်းခိုင်ကျေး။
ခင်ယာမ်း ခင်ပွတ်း ကခင်သုင်ဝိုင်းခင်ထာခင်၊

၁၇ ပိုင်းကပ်ကျေး။ မခမ်းတိုက်၊တူလုံးကပ်သင်လမ်း
ဝိုင်းခေခေလေး၊ လွမ်းခေင်၊သွက်၊ဂုဏ်းကပ်ဝေးသွက်၊
တမာခေ၊ဂင်ဂျာဝခေခေ မီးပာဂ်၊သီ၊သိပ်းဟံသီ၊သွက်၊
၁၈ ကျေး။ တူဝ်လမ်းဝိုင်းခေခေ ပိုခေခေကျေးသွဲ့၊ကျေး။
ဝိုင်းခေခေကျေး ပိုခေခမ်းလိတ်၊လိတ်၊ မှိုခေခေလိုဝ်ခေင်၊
ဖာခေ၊ ခေင်၊မာခေ၊လမ်းကပ်သွဲ့လိင်းခေခေကျေး။
တိုခေခေလမ်းဝိုင်းလိုဝ်ခေခေ တိုခေခေတင်းသိင်လိက်၊လိုဝ်
၁၉ ရှူးမိမ်းကျေး။ တိုခေခေပထမလမ်း ပိုခေခေသိင်ခေကျေးသွဲ့၊
ကျေး။ တိုခေခေတိုယလမ်း ပိုခေခေသိင်ခေ၊လျ၊
ကျေး။ တိုခေခေတိုယလမ်းပိုခေခေသိင်မဂ္ဂ၊ရျ၊ကျေး။
၂၀ တိုခေခေတိုယလမ်း ပိုခေခေသိင်မျှကျေး။ တိုခေ
ပိုခေ၊လမ လမ်းပိုခေခေသိင်လမ်းခေးယွတ်၊ကျေး။
တိုခေခေသထမလမ်း ပိုခေခေသိင်လိင်းကျေး။ တိုခေ
သတ်တမ လမ်းပိုခေခေသိင်ခေကျေးလိတ်၊ကျေး။ တိုခေ
ကတ်တမလမ်းပိုခေခေသိင်ခေကျေး။ တိုခေ ခေဝမ
လမ်း ပိုခေခေကျွတ်သဖူကျေး ကျေး။ တိုခေ တသမ
လမ်းပိုခေခေသိင်ခေကျေးတိုကျေး။ တိုခေ ကေ၊ဂျ၊တ
သမ လမ်း ပိုခေခေသိင်ကျေး၊ဂိုခေ၊သုကျေး။ တိုခေကျေး၊
တသမ လမ်း ပိုခေခေသိင်မွက်၊မာဂ်၊ခိုဝ်ကျေး။
၂၁ မွဲးဖမ်းတူသိပ်းသွင်မွဲးလိုဝ်ခေခေ ပိုခေပူးလေးသိပ်း
သွင်ခိပ်းကျေး။ မွဲးဖမ်းတူဂွင်းဖွဲးပိုခေခေ ပိုခေပူး
လေးယေးမွဲးယေးခိပ်းကျေး။ သီခေခေတင်းလူင်ဝိုင်း
ခေခေ ပိုခေခေခေလိတ်၊လိတ်၊ လိုဝ်ခေခေ၊ဖာခေ၊ခေင်၊
မာခေ၊လမ်း ကပ်သွဲ့လိင်းခေခေကျေး။
၂၂ ခွဲးဝိုင်းခေခေ ဂပ်ကပ်၊ဂုဏ်ပိဂ်မာခေ၊လပ်း။ လွင်း
မခမ်းလမ်း ထျ၊ဝရျ၊ကျေးပိုခေခေကျေးကပ်တိမ်ဝို
တင်းကပ်ခေခေ၊တျ၊တခေခေခေ ဂပ်၊တင်း သူဝ်း
ကွခေ၊ခေခေ ပိုခေခေပိဂ်မာခေ၊ဝိုင်းခေခေကျေး။
၂၃ ဝိုင်းခေခေ ကပ်၊လူဝ်၊ဝပ်းကွခေ၊ဂင်ဝခေခေ တင်း
ကွခေ၊လိုခေ။ လွင်းမခမ်းလမ်းမူခေကျေးပိုခေခေလမ်း
ရှူးရှိုဝ်းလိင်းယူ၊ဂျ၊ခွဲးဝိုင်းခေခေကျေး။ သူဝ်းကွခေ၊
ကျေးပိုခေခေခေခေဝိုင်းခေခေကျေး။ ရှူးခေခေလိုဝ်
ရှူးမိမ်း တမ်းကပ်ပိုင်းကပ်လိင်းဝိုင်းခေခေသေခေလေး
၂၄ ဤ၊မူးယူ၊ကျေး။ ခုခေကျေးခမ်းလေးဂီ၊တင်းလံ
ကျေး တမ်းပူးကပ်မူခေသေကျေးတူဝ်လမ်းဂပ်၊မူးဂျေး
၂၅ ခွဲးဝိုင်းခေခေကျေး။ ခွဲးခေင်၊ဂင်ဝခေခေကပ်၊လမ်း
ကိုတ်းဖမ်းတူဝိုင်းခေခေ။ ခေင်၊ဂင်ခေခေကပ်၊မီး။
၂၆ ခပ်တမ်းပူးကပ်မူခေသေကျေးရှူးလိုဝ်ရှူးမိမ်း တင်း
၂၇ လံ၊မူးဂျေးခွဲးဝိုင်းခေခေကျေး။ လွင်းတင်းကပ်
ရှူးကပ်ခေခေ၊ လွင်းတင်းကပ်ခေခေ၊ကပ်ဂွင်း
လွင်းတင်းကပ်ယူသိတ်၊လျ၊ သေလိုဝ်သေပိုင်
ကပ်၊လံ၊ခပ်းလေးခေလေး ခပ်လိုဝ်ကပ်ခေခေပူးခွဲး
လရင်း ဖိုခေခေလိတ်၊ကပ်သွင်၊သူဝ်းကွခေ၊ခေခေရှူး
တမ်းလံ၊ခပ်းလေးကျေး။

၂၂

ခေခေတင်းတူခေခေကပ်သွင်

၁ ဂမ်းခေခေ တမာခေ၊ဂင်ဂျာဝ ခေခေပျို့ခေခေရှူးတီး
ကပ်ခေခေကပ်သွင်လံယူ၊ ကပ်သွဲ့လိင်းလိုဝ်ခေင်၊
မာဂ်၊ဂိုခေခေလိင်၊ ကပ်လံကွခေ၊သေဂျေးတီးပလောင်၊
ကျေးပိုခေခေလမ်း တင်းသူဝ်းကွခေ၊ခေခေတီးဂပ်ကျေး။
၂ ဂျေးခွဲးခေခေဂင်သီခေခေတင်းလူင်ခွဲးဝိုင်း ကပ်၊တင်း
ဂျေးတီးခေခေခေင်၊ရှူးသွင်ဖေ၊ခေခေ မီးတူခေခေက
သွင်၊ကပ်လမ်းမာဂ်၊ မာဂ်၊သိပ်းသွင်မိမ်းခေလေး
၃ ပခေခေမာဂ်၊မခမ်းယူ၊ရှူးလိုဝ်ခေခေကျေး။ မွဲးမခမ်း
ကျေး လမ်းရှူးတင်းခေခေတင်းပိုခေခေရှူးလိုဝ်ရှူးမိမ်း
ရှူးကျေး။ ဂမ်းလိုခေခေ ဖေးတင်းကပ်ခေခေ၊ကပ်
ဝေး တမ်းကပ်၊လံ၊မီးသေလိုဝ်သေပိုင်။ ပလောင်၊ကျေး
ပိုခေခေလမ်း ကပ်၊တင်း သူဝ်းကွခေ၊ တမ်းမီးယူ၊ဂျေး
ခေခေဝိုင်းခေခေခေလေး ချေးကျေးပိုခေခေလမ်းတင်းလံ
တမ်းကွခေခေဂိုတ်းဝတ်းကျေးယူ၊ကျေး။
၄ ခပ်တမ်းကပ်ခေခေမခမ်းလမ်းခေလေး ခေ၊မူးလိုဝ်းသိင်
မခမ်းလမ်းကျေး မီးဝိုယူ၊ဂျေးခေခေဖေ၊ခေခေ၊ခပ်ယူ၊
၅ ကျေး။ ခွဲးဝိုင်းခေခေ ခေင်၊ဂင်ခေခေတမ်းကပ်၊မီး။
ကပ်၊လူဝ်၊ခွဲးခေခေ။ သီကွခေ၊ဂင်ဝခေခေကျေးကပ်၊
လူဝ်။ လွင်းမခမ်းလမ်း ထျ၊ဝရျ၊ကျေးပိုခေခေလမ်း
တမ်းပို့၊ သီကွခေ၊မခမ်းလမ်းလေးဂျေးတီးခပ်ခေလေး
ခပ်တမ်းလံ၊လမ်းလေးယူ၊ရှူးဂပ်၊ဖေ၊ သိုပ်၊သိုပ်၊
တမ်းတမ်းကျေး။
၆ တမာခေ၊ဂင်ဂျာဝကျေးလတ်၊ခေလေးဝေး။ ခွဲးခေခေ
ပိုခေခေခေသိတ်၊လျ၊ ခွဲးခေခေကပ်မာခေ၊မိမ်း လိုဝ်း
လွဲးကျေး။ ထျ၊ဝရျ၊ကျေးပိုခေခေလမ်းကပ်ကပ်ပိုင်၊
ဝိုလိုဝ်၊ပရေ၊ခေခေတင်းလံ၊ခေခေ ပို့၊လွဲးတမာခေ၊
ဂင်ဂျာဝမခမ်းလမ်းမူး ရှူးလံ၊ခေခေပျို့ လွင်းတင်း
ကပ်တမ်းပိုခေခေ မူးခေခေခေခေခေ ဂျေးတီးခေခေလမ်းတင်း
၇ လံယူဝ်။ တူလုံးလေး။ ဂပ်တမ်းလိတ်၊မူးခေခေခေ
ခေခေကျေး။ ကျေးကပ်ပိုင်ပိုင်လွမ်းခွဲးခေခေ၊
ဂတ်၊တီးတိုခေခေလိတ်၊ခေခေ မီးမင်၊ဂလျ၊ကျေး။
ဝေးခေင်၊ခေကျေး။
၈ ဂပ်၊ ယူဝ်းကပ်၊ လံ၊ခေခေလံ၊ရှူးခေခေ လွင်းတင်း
လိုဝ်းခေခေကျေး။ မိုဝ်းကပ်လံ၊ခေခေလံ၊ရှူးခေခေယူဝ်
ခေခေ ဂပ်ခေခေပိုင်၊ရှူးလံ၊ရှူးဂပ်၊ဂျေးတီးရှူးခေခေတိုခေ
တမာခေ၊ဂင်ဂျာဝ ကပ်ခေခေပျို့လွင်းတင်းလိုဝ်း
၉ ခေခေတီးဂပ်ခေခေကျေး။ မခမ်းကျေးလတ်၊တီး
ဂပ်ခေလေးဝေး။- ယူ၊ပေဂိုတ်းသေခေခေ။ ဂပ်ပိုခေကျေး
ကပ်သွင်၊ရှူးတီးလူဝ်းဂပ်တင်းသူခေလေး ခပ်းပူး

ခင်းပီးခင်းခွင့်သူကခင်ဝါးပရေယီတံး၊ ကိတ်၊ တင်း
 ခပ်လိုဝ်းကခင်ပွဲဂမ်ပွဲလွမ်း၊ ဂွမ်းခိုခင်လိက်ခိုခေခေ
 ကော့။ ။ ဂုင်းခွါ၊ ဖြေးပီခင်လင်းတု၊ ဝါးခင်၊ ခေ
 ၁၀ ကော့။ ။ ဂမ်းခေခေ မခင်းသမ်လတ်တီးဂပ်ခလး
 ဝါး၊- ကခေ၊ ဂတ်တီးတိုခိုခင်လိက်ခိုခေ လိုဝ် ယု၊ ပေ
 တွက်၊ တခင်းသိက်။ ။ လွင်းမခင်းလမ်း ခိုင်၊ ဂု၊ လု
 ၁၁ လမ်တက်ဂွတ်ထိုင်ယဝ်။ ။ ဂွ်းဂေ့ကခင်ကမ်၊ ကြေး
 ခေခေဂိုတ်ကခင်ကမ်၊ ကြေးယု၊ လူးခွခေ၊ တု။ ။ ဂွ်း
 ဂေ့ကခင်ဂုင်းဂိုက်၊ ခေခေ ဂုင်းဂိုက်၊ ယု၊ လူးခွခေ၊ တု။ ။
 ဂွ်းဂေ့ကခင်သိုဝ်းတေ့၊ ခေခေ သိုဝ်းတေ့၊ ယု၊ လူး
 ခွခေ၊ တု။ ။ ဂွ်းဂေ့ကခင်မူတ်းလောင်၊ ခေခေ မူတ်း
 လောင်၊ ယု၊ လူးခွခေ၊ တု။ ။
 ၁၂ တုလင်းလူး ဂပ်တက်လိဝ်းမးခခေခင်းခင်းကော့။ ။
 ဂပ်ပုးကပ်ကေ့ပွဲကေ့ပွဲမးခလး၊ တက်တီးခင်း
 ပခေ လွမ်းဂးခေင်၊ တင်းဂမ်တင်းဂျိုင်တီးဂုခင်းဂုး
 ၁၃ ဂေ့ဂုးဂုခင်းဂုင်းခင်းခင်းကော့။ ။ ဂပ်ပီခေ ကု၊
 လဖေ့ ကော့။ ။ ကော့၊ မေ၊ ခု၊ ဂေ့ပီခေကော့။ ။
 ဂပ်ပီခေဂေ့ကခင်တင်းသုတ်း ကိတ်၊ တင်း ဂေ့
 လိုခင်းလင်သုတ်းကော့။ ။ တီးခေတ၊ လုဂိတ်၊ တင်း
 ၁၄ တီးသုတ်းကော့ပီခေကော့။ ။ ခပ်လိုဝ်းကခင်သံလွံး
 ခုင်းခင်းတုဝ်လင်းဂပ်၊ ဂွ်းလံးလပ်သိုင်၊ ဂခေတင်း
 တုခင်းကသက်ခလး၊ ခင်းဂုးခင်းခင်းတုဝ်ခင်းခေခေ
 ၁၅ မီးမင်၊ ဂလု၊ ကော့။ ။ ဂုးတီးခေ၊ ခွင်းလမ်း မီးဂေ့
 ကခင်ပီခေမု ဂေ့ကခင်လောင်းလေ့လောင်းဂိုတ်းတီး
 ပိုခင်း၊ ဂေ့ကခင်ဂိုတ်းမေ၊ ထုင်၊ ကခင်ကမ်၊ ကြေး၊
 ဂေ့ကခင်ကပ်ကသက်ဂုခင်းတု။ ။ ဂေ့ကခင်ဂုင်းခွါ၊
 ဂုတ်ထု၊ ဂေ့ကခင်ထုင်၊ လိုဂျိုင်၊ လိုလွင်းတင်းကခင်
 ယု၊ သီတ်းလု၊ ခေခေခလး၊ ပွင်ဂိုတ်းယု၊ တင်းသိုင်
 တင်းလင်ခေခေ ကော့။ ။
 ၁၆ ဂပ်၊ လင်းယေ၊ သု၊ ပွဲ၊ လိုတမခေ၊ ဂင်ဂျိုင်ဂပ်ခွါ၊
 ဂွ်းလံးခမ်း၊ သက်သေ၊ တီးသု ပုခင်းလိုဝ်းလင်းတင်း

လံကော့။ ။ ဂပ်ပီခေခင်းဂုတ်၊ တု၊ ပီဝ် ကော့။ ။
 လိုဝ်ခိုဝ်းမခင်းကော့ပီခေကော့။ ။ လပ်လင်ကခင်ဂိုဝ်း
 လီင်းကော့ပီခေကော့။ ။
 ၁၇ ပီလိုဝ်းလင်း ကိတ်၊ တင်း လုတ်ယင်းသပ် ကခင်
 သွင်၊ မင်၊ ဂလု၊ ခေခေလတ်ခလး၊ ဝါး၊- မးသေ
 ဂမ်း၊ ဝါးခေင်၊ ခေကော့။ ။ ဂွ်းဂေ့ကခင်ခင်းခေခေ
 လတ်ခလး၊ ဝါး၊- မးသေဂမ်း၊ ဝါးခေင်၊ ခေသေ
 ဂမ်းလုလု။ ။ ဂွ်းဂေ့ကခင်ယက်၊ ခေခေခေ မးသေ
 ဂမ်းလုလု။ ။ ဂွ်းဂေ့ကခင်မီးကလုဝ်၊ ခွ်းလံးခေခေ
 ယင်းကမ်၊ ပခေဂုးမခင်းခခေမခင်းခလး၊ ကပ်ခေခေ
 ကသက်ခလး၊ ဂိခေသေဂမ်းလုလု။ ။
 ၁၈ ဂပ်ခမ်း၊ သက်သေ၊ ဂုးတီးခေ ဂုးကခင်ဂပ်ခင်း
 ဂွမ်း ကခေ၊ ဂတ်တီးတို ခိုခင်လိက်ခိုခေခေလမ်း
 ပေးသေဂေ့သေဂုခင်း ထပ်ခလးသွ်၊ ကခေခွ်၊ ဂုး
 ခင်းလွင်းတင်းလိုဝ်းခေထိုင်လိုဝ် ဖြေးပီခေလင်း
 တက်ဂွ်းဖေတမ်း၊ ကခင်တီမ်းဂုးခင်းလိက်ခို
 ခေခေဂွတ်ထိုင်ဂုးခိုင်ဂေ့ခေခေ ကော့။ ။
 ၁၉ ပေးသေဂေ့သေဂုခင်း ခုတ်ကွတ်၊ ပီတ်းဂွမ်းကခေ၊
 ဂတ်တီးတိုခိုခင်လိက်ခိုခေခင်းခင်းခေခေ ဖြေးပီခေ
 လင်းတက်ခင်းကပ်ကွတ်၊ ပီတ်းကခေခင်း တင်းကခင်
 ဂေ့ခေခေ လပ်သိုင်၊ ဂခေတင်း တုခင်းကသက်
 ကိတ်၊ တင်း ဝိုင်းကခင်မူတ်းလောင်၊ ကခင်တီမ်းဂုးခင်း
 ခိုခင်လိက်ခိုခေခေ ကော့။ ။
 ၂၀ လင်းကခင်ခမ်း၊ သက်သေ၊ လွင်းတင်းလိုဝ်းခေ
 ခေခေလတ်ခလး၊ ဝါး၊- ဂပ်တက်လိဝ်းမး ခခေ
 ခခေခင်းခင်းကမခေ၊ ခခေပီခေကော့။ ။ ဝါးခေင်၊ ခေ
 ကော့။ ။ ကုးမိခင်း။ ။ လင်းယေ၊ သုတီးခါး၊ ခီခေ
 ၂၁ တေ့မးသေဂမ်းတီးခါး။ ။ ဂွ်းဂေ့လုးလင်းယေ၊ သု
 မီးလုလု၊ ဂခေတင်းဂုခင်းမူတ်းလောင်၊ တင်းလံ၊ သေ
 ဂမ်းလုလု။ ။

ဂျမ်းပျို့တိုက်ယင်ယင် ကော့